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Zimske šolske 
počitnice 

Danes je 21. januar, vsi 
nestrpno čakamo, kajti danes 
bomo dobili izkaze. Izkazi 
nam bodo pokazali polletni 
uspeh, da se bomo drugo 
polletje še bolj potrudili Vsi 
si želimo lepe izkaze. Tudi jaz 
si ga želim. Nekaterim se bo 

ta želja uresničila, nekaterim 
pa tudi ne. Meni se mogoče 
bo čeprav bom imela slabše 
ocene kot lanL Kljub temu 
sem prav vesela. 

Dragica Toš, 
5 razred 

OŠ Vitomerci 

Huraaa, počitnice so, je na ves glas vzkliknilo mnogo šolarjev. 
Da, 2 U januarja so se zaprla šolska vrata in kljuka b o tako 
mirovala polnih 14 dni, kajti pouk se b o ponovno pričel 7. 
februarja, k o b o 9 0 1 8 osnovnošolcev iz ptujske občine in 268 
učencev posebne osnovne šole spet prijelo za hladno šolsko 
kljuko in ponovno posedli za klopi učenosti . 

Spričevala so sedaj skrita v predalih, kajti sedaj so 
počitnice in je t o čas za sankanje smučanje, drsanje in še za vse 
druge nesnežene igre. Odpočijte si šolarji! zk 

GLOBOKA BOLEČINA, 
BOLEČE SLOVO 

Ob (rasični smrli predsednilia 
/Mvnefia izvršnega sveta Džemala 
Bijcdiča, njegove soproge Ra/ije in 
drugih sopotnikov, katerih kri je 
pordečila sneg na planini Inač pri 
Sarajevu, kamor je v megli treščilo 
letalo, ki se je začelo spuščati, da 
hi pristalo na sarajevskem leta
lišču, so bile v sredo na območju 
ptujske, ormoške in slovenskobis-
triške občine številne žalne kome-
moracije, enako kot v vseh drugih 
krajih naše socialistične domovine. 

Med prvimi se je na žalni seji 
zbral kolektiv T G A Boris 
Kidrič" v Kidričevem, sledili so 
mu v ,.Perutnini", kmetijskem 
kombinatu Ptuj, v Agisu in v šte
vilnih drugih delovnih organizaci
jah, prav tako pa tudi v vseh 
šolskih zavodih o s n o v n i h in 
srednjih šol. V gimnaziji Dušana 
Kvedra v Ptuju s o imeli 
komemorativni svečanosti ločeno 
za dijake dopoldanskega in popo^ 
danskega pouka. Za ptujsko obči-
"0 je bila osrednja žalna seja v 
domu Franca Krambergerja, kjer 
je o revolucionarju in pohtiku 
spregovoril Franjo Gnilšek, pred
sednik IS SO Ptuj, ki je tudi v 
imenu vseh delovnih ljudi in ob
čanov ptujske občine izrekel glo-
*>oko bolečino ob izgubi velikega 
moža, borca in po l i t ika naše 
samoupravne socialistične družbe. 

^ spomin na tragično premi- j 
nulega voditelja so bile žalne seje j 

^ eetrtek in v petek, ko je bi l i 
uradno proglašen dan žalovanja, 
i^a ta dan so iz vseh javnih zgradb, 
pa tudi z mnogih stanovanjskih, 
^'sele zastave na pol droga. Mnogo 

občanov in delovnih ljudi, ki jih 
delovna obveznost ni neposredno 
obremenjeva la , je v petek 
spremljala neposredni radijski in 
televizijski prenos pogrebnih 
svečanosti iz Sarajeva. Enako kot 
vsi ljudje Jugoslavije so nemo 
spremljali Džemala Bijediča in 
njegovo ženo Razijo na njuni 
poslednji poti od zgradbe pred
sedstva BiH do sarajevskega nove
ga pokopališča na Barah, kjer se je 
zbralo skoraj dvesto tisoč ljudi. 

Od ve l ikega revo luc ionarja , 
voditelja, človeka-komunista so se 
poslovi l i njegovi sode lavc i . 
Navajamo nekaj citatov iz njiho
vih govorov: 

,,Usodnega 18. januarja je Dže-
mal Bijedič nasmejan in veder 
pospremil tovariša Tita na držav
niški obisk v Libijo in pohitel, da 
bi prišel na sejo predsedstva CK 
ZK B o s n e in H e r c e g o v i n e . 
Neutrudljivi potnik, ki je zaradi 
svojih velikih obveznosti in odgo
vornosti prihajal kadarkoli je bilo 
potrebno, v katerikoli del naše 
domovine, potnik, ki je imel za 
seboj več deset tisoč kilometrov 
pomembnih poslanstev miru in 
mednarodnega sodelovanja, ni 
imel sreče, da bi preletel hrib Lisin 
blizu svojega ljubljenega Sarajeva, 
kjer so ga željno pričakovali." 

(Vidoje Žarkovič, 
podpredsednik 

predsedstva SFRJ) 

,.Velika praznina ostaja s smrtjo 
našega predsednika, kakor se zgo
di, kadar vihar podre orjaški 
hrast. Ta praznina bi bila še 
sirašnejša, če se ne bi s padcem 
hrasta v vsej svoji veličini ponovno 
pokazali vrelci, iz katerih vsi 
črpamo svo jo m o č , voljo in 
s p o s o b n o s t , da spreminjamo 
naravo okoli sebe in odnose med 
ljudmi, da tudi same sebe osvo
bajamo, ko s skupnimi močmi 

utiramo še širša pota za 
osvobajanje človeka in dela od sil 
stihije in nadvlade.." 

(Anton Vratuša, 
podpredsednik ZIS) 

,,Takšna je bila tudi naša draga 
Raza, vselej o b svojem 
življenjskem tovarišu, hrabrila ga 
je in mu pomagala, ko mu je bilo 
težko, v redkih trenutkih oddiha 
pa je našla prave besede, ki so 
odrinile vel ike skrbi njenega 
soproga. Z manj kot šestnajstimi 
leti že partizanka je Razija bila vse 
do tragične smrti aktivna družbena 
delavka. Krasile so jo čudovite 
vriine komunista, človeka, tova
riša, zgledne matere in soproge." 

(Branko Mikulič, 
predsednik CK ZK BiH) 

V petek je bila tudi pred palačo 
OZN v New Vorku na pol droga 

zastava organizacije Združenih 
narodov v znak žalovanja za Dže-
malbm Bijedičem. V knjigo žalosti 
so se vpisali številni tuji veleposla
niki in odpravniki poslov v OZN z 
generalnim sekretarjem OZN Kur-
tom VValdheimom na čelu. 

Knjige žalosti so odprli v vseh 
jugoslovanskih veleposlaništvih v 
svetli, v katere so se vpisali visoki 
funkcionarji, v prijateljskih in 
social ist ičnih državah pa tudi 
predsedniki vlad in ministri. V 
Beograd je prispelo na tisoče so-
žalnih pisem in brzojavk od vodi
teljev večine držav v svetu , 
predvsem pa od prijateljev 
socialistične Jugoslavije. Vse to 
dokazuje , kako priljubljen in 
spoštovan je bil v svetu pokojni 
Džemal Bi jed ič , uresničevalec 
politike, ki jo je začrtala ZKJ s 
tovarišem Titom na čelu. 

FF 

Slovo od Džemala Bijediča in njegove žene Razqe na 
sarajevskem novem pokopališču. 

Telefoto 

Ormož 

Mladi že sedaj 
o mladinskih 

delovnih 
akcijah 

O b č i n s k a k o n f e r e n c a Z S M S 
Ormož pripravlja samoupravni 
sporazum o financiranju in organi
ziranju lokalnih mladinskih delov
nih akcij. Sporazum zajema v okvir 
sodelovanja vse samoupravne in
teresne skupnosti in nekatere delov
ne organizacije, ki bodo sodelovale 
pri izvedbi mladinskih delovnih 
akcij. 

Sporazum je nastal na osnovi 
p o b u d e , d a se t u d i o b č i n s k a 
konferenca zveze socialistične mla
dine vključi v program razvoja 
občine Ormož v letošnjem letu. 
T a k o bi m l a d i p o m a g a l i 
uresničevati zastavljeni program 
pri g r a d i t v i i n f r a s t r u k t u r e in 
vodovodnega omrežja. Glavna 
akc i ja bi t ek l a p r i g r a d n j i 
vodovoda Hajndl — Vičanski vrh 
— Podgorci . Mladi se bi v mesecu 
juliju in avgustu zbrali v brigadi 
Jožeta Kerenčiča ter tako pričeli z 
organiziranimi in d o b r o pripravlje
nimi delovnimi akcijami. Občinska 
konferenca ZSMS namerava v 
brigado vključili okoli 200 mladih 
iz občine Ormož ter pobratenih 
sosednih občin iz Slovenije in 
Hrvaške. Povabili pa bodo tudi 
mlade iz Vrnja9ke Banje. zk 

Na svoji nedni seji, k i j e 
bila pred dnevi odbor za 
pripravo Kurcntovarna 77 
med drugim sklenil, da je 
treba čim prej obiskati 
delovne organizac^e in se 
dogovoriti za sodelovanje 
na kurentovanju. Prijavo 
za sodelovanje pa je 
mogoče oddati tudi v 
Turist . biroju v Ptuju. 
V abilo velja tudi zasebnim 
gostilničarjem. Zanje ve^a 
obvestilo, da j im b o v 
primeru odziva, stojnice 
oskrbela KS Ptuj. 

Vsem, ki ste se že 
odločili, da boste sodelo
vali na letošnjem kurento
vanju velja priporočilo, da 
je pri izdelavi m a ^ e 
potrebno zasledovati le
po to izdelave in izvirnost 
i d g e ter aktualnost 

Kot smo že zapisali, b o 
nastop starih ^udakfli 
pevcev in godcev v soboto , 
12. februarja ob 19. uri v 
^edališču. 

Zaradi nemotenega pote
ka karnevalske povorke in 
da bi se izognili zastojem, 
je odbor predlagal neko
liko spremenjeno obhodno 
pot sprevoda Zborno 
mesto za motorizirane 
skupine je d o l o č e n o v 
Prešernovi ulici; od tam pa 
bodo skupine krenile po 
Bezjakovi ulici d o Š i b k e 
ga trga. Obhodna pot za 
f d k l o m e skupine in šo
larje pa je naslediija: 
Dravska ulica. Trg svobo
de, Krempljeva ulica, Tig 
MDB, Miklošičeva ulica, 
Titov trg, Sibski trg, kjer 
so bosta obe l u p i n i 
združih in krenili skupaj 
po Potrčevi cesti, Gregor
čičevem drevoredu, Osoj-
nikovi in Trstenjakovi 
ulici, Srbskem trgu, Tito
vem trgu, Miklošičevi ulici. 
Trgu MDB, Krempijevi 
ulici. Trgu svobode in 
zaključili svojo pot v 
Dravski ul ic i 

MG 

Žirga za podeljevanje priznanj Osvobodilne fronte slovenskega 
naroda pri občinski konferenci SZDL Ptuj ob obletnici O F , 
404etnic i ustanovitve KPS in p r ihoda tovariša Ti ta na č e l o KPJ 

RAZPISUJE ZA L E T O 1977 

20 priznanj Osvobodilne fronte 
slovenskega naroda 

Priznanja b o d o podeljena ob obletnici ustanovitve Osvobodilne 
fronte. Priznanja so namenjena posamezn ikom, d ružbenopo
li t ičnim Ln drugim organizacgam ter skupnost im za posebne 
dosežke na p o d r o č j u : 
- d ružbenopol i t ičnega dela med občan i in delovnimi ljudmi, k i j e 
p o m e m b n o za uveljavljanje socialističnih in človeških odnosov n a 
raznih področ j ih in oblikah družbenega življenja 
- razvoja socialističnega družbenopol i t i čnega sistema, 
- razvijanja in krepitve sociaUstičnih sarhoupravnih odnosov, 
- uveljavljanja demokra t i čn ih in humanih socialističnih odnosov. 
Predloge za Priznanja O F lahko pošljejo žirgi za podeljevar^e 
priznanj O F krajevne organizacge SZDL, delovne in druge 
organizacjc , samoupravne skupnost i , druš tva in občan i d o 
V K L J U Č N O 1. MARCA 1977 . Kasnejših predlogov žirija ne b o 
upoštevala. 
Poleg kra tk ih živ^enjepisnih poda tkov in točn ih naslovov 
predlaganih, morajo imet i predlogi tudi č im popohie jšo 
u temc§i tev , zaradi katere naj bi predlagani dobili Priznanje O F . 
Predloge poš]yite na naslov: Obč inska konferenca SZDL - Žirija 
za podeljevanje priznanj O F - P tu j . 
Predlogi morajo bi t i napisani na za to do ločen ih obrazcih, k i so 
na razpolago pr i Občinski konferenci S Z D L Ptuj , Trg MDB l / L 

Predsednica žirqe: 
Ivica Kris tanič , 1. r. 

Marijan ciiecelj v Slovenski Bistrici Razgovor o delovanju 
delegatskega 

in skupščinskega sistema 

y ponedeljek, 24 . januarja 1977 je obč ino Slov. Bistrica 
^ K k a l predsednik skupščine SR Slovenije MARIJAN 
^ j ^ E L J s člani predsedstva in z drugimi sodelavci slovenske 

g. \ prostorih komiteja občinske konference ZKS Slovenska 
sku"^^ se je dopoldne razgovarjal s predstavniki občinske 
yj Pečine, družbenopolitičnih organizacg, predsedniki delegacg 
j^j^^®"pravnih interesnih skupnosti bistriške občine. Glavna 

2 razgovora je bilo vprašanje uresničeval^a delegatskega 

sistema in delegatskih odnosov, podrobneje pase je predsednik 
slovenske skupščine seznami tudi z družbenoekonomskim 
položajem občine in s prizadevanji za hitrejši razvoj tega 
območja. 

Popoldne s i je predsednik skupščine SR Slovenije s sodelavci 
ogledal še proizvodne prostore bistriške steklarne, ki je TOZD 
steklarne „Boris Kidrič" Rogaška Slatina Podrobneje o vsebini 
razgovora bomo poročali prihodnjič. 

f 
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Premalo so 
samo letaki, besede 

in proslave... 
Leta 1928 je tovariš Tito med sodelavci rekel: ,J\fapake 

delamo, ker skušamo samo z letaki in praznimi besedami 
zganiti delavce. Iti moramo tja, kjer se zbirajo, skupaj z njimi 
Se moramo lotiti akcij in jih skupaj z njimi tudi voditi' 

Veliko konkretnega in akcijskega je v teh Titovih 
besedah, zato je prav, da nekoliko besed posvetimo prav 
akcijam in proslavam v letu J 977, ko praznujemo 40-letnico 
prihoda tovariša Tita na čelo Komunistične partije 
Jugoslavije, 40-letnico ustanovnega sestanka Komunistične 
partije Slovenije in 85 let predsednika republike. 

Titov prihod na čelo KPJ je bil podoben svežemu in 
močnemu valu, ki zemlji in življenju da novo obliko, vsebino 
in sestavo. In prav vsebina in oblika ter vsi doseženi rezultati 
kažejo, kako pomembno razdobje smo imeli v preteklih 40 
letih. Tovariš Tito je v tem obdobju s svojo ustvarjalnostjo, 
socialistično mislijo ter marksističnim prepričanjem in ne 
nazadnje s svojo trdno osebnostjo močno vplival na graditev 
socialističnih odnosov; venomer se je trudil, da komunist 
mora ostati borec, ki bo občutljiv za nesocialistične odnose 
v okolju, kjer živi in dela; s svojo revolucionarnostjo pa je 
usmerjal slehernega jugoslovanskega komunista. 

Ko so v Cebinah, v noči od 17. do 18. aprila, m 
ustanovnem sestanku Komunistične partije Slovenije, 
komunisti razpravljali o svojem delu so že takrat govorili o 
preobrazbi delavskega razreda in o akcijskem in 
enakopravnem delovanju delavcev, kajti delavec-borec je tisti 
člen v verigi, ki spreminja človeka, njegovo delo, družbo in 
okolje, 40 let je dolga, a nadvse revolucionarna doba in reči 
moramo, da je od nastanka do danes slovenska partija iz 
Zveze komunistov preobrazila delavski razred in ustvarila vse 
pogoje za samoupravni socialistični razvoj. 

Odločili smo se, da se na primeren način oddolžimo tem 
velikim jubilejem In kako smo se odločili v ptujski občini? 
Kako se pripravljamo na izvedbo omenjenih jubilejev? 

Že 12. januarja je komite občinske konference ZKS Ptuj 
obravnaval vprašanje o pripravah letošnjih proslav in ob tej 
priložnosti imenoval pripravljalni in izvršni odbor, ki bo v 
prihodnja skrbel in idejno vodil vse priprave proslav. 
Osrednja proslava 40-letnice ustanovitve KP Slovenije bo 8. 
aprila, seveda pa bodo proslave po krajevnih skupnostih in 
delovnih organizacijah že prej in se nadaljevale še kasneje. 
23. aprila bi naj bil pohod v Mostje PO POTEH 
REVOLUCIJE in sicer pod parolo ,.Vsak občan na pohod". 
Tako bo mesec april v znamenju proslav ter seveda tudi 
mesec delovnih zmag. Za praznik dela - 1. maj bodo že 29 
aprila svečano odprli ptujske toplice. 

Te osrednje občinske proslave pa ne smejo ostati 
osamljene. S široko zasnovano družbeno akcijo se morajo k 
praznovanju vključiti sleherna krcgevna skupnost, delovna 
organizacija in šola. V mesecih februar, ma rec, april in mq 
mora teči program prireditev in različnih manifestacij ter 
shodov, ki bi povezoval preteklost, NOB in sedanjost Vse 
proslave bi morale biti vezane z našim okoljem in z 
dogajanjem iz NOB, ki so se dogajali pri nas. Revolucijo je 
potrebno povezati z današnjim trenutkom in to povezavo 
pokazati delovnemu človeku in občanu. 

V krajevni skupnosti so nosilci proslav družbenopo
litične organizacije, svet krajevne skupnosti, zbor delegatov 
in šole. Zveza združenj borcev n(q ponekod pripravi z 
mladimi okrogle mize, kjer b' beseda tekla o revoluciji, 
Titovem liku in o vlogi KPJ v času narodnoosvobodilnega 
boja. 

Kako naj TOZD pripravijo proslave? Z razstavami 
fotografij marksistične literature, v glasilih pisati o tovarišu 
Titu, o Cebinah in ustanovnem kongresu KP Slovenije. K 
sodelovanju bo potrebno povabiti pokrajinski muzej, 
zgodovinski arhiv, aktivirati Delavsko univerzo, ki bi 
pripravila teme o delovanju KP, o delavskem razredu itd. 
Delovnemu človeku moramo približati revolucionarno 
podobo tovariša Tita in mu povedati kako važno vlogo je 
odigrala prav Komunistična partija Jugoslavije. 

Kako naj bo v krajevnih skupnostih? Družbenopolitične 
organizacije in svet krajevne skupnosti se naj poveže s šolo, 
JLA in na tej osnovi oblikujejo lasten program proslav, ki naj 
imajo jasno in kvalitetno vsebino. Tudi kmetu, upokojencu, 
šolarju in gospodinji moramo predstaviti partijsko misel, 
socialistični razvoj, revolucionarni lik tovariša Tita. 

Naj ob koncu zaključimo, da so jubilejne proslave del 
našega dela in življenja. Naša družba posveča posebno 
pozornost napredku družbenih in političnih dejavnosti, ki 
odkrivajo in postavljajo zakone sodobnega gibanja družbe in 
zavesti Družbena vloga Zveze komunistov je velika in 
odločilna, zato je prav, da se s proslavami, prireditvami in 
delovnimi zmagami spomnimo in s kulturnimi, športnimi in 
drugimi prireditvami tudi poudarimo pomembnost Zveze 
komunistov, ki se je razvila iz Komunistične partije 
Jugoslavije, opirajoč in navezujoč se na njeno 
revolucionarno in marksistično tradicijo. Tudi gimnazijske 
I zvest je naj bodo veren izraz interesov in teženj delavskega 
razreda, šole in naše skupnosti, tudi rally AMD Ptuj se bo 
vključil v program prireditev, prav tako delavska univerza, 
kulturna skupnost, športna društva in ne nazadnje tudi vsa 
informativna sredstva. 

Dostojno, kvalitetno in organizirano se moramo 
oddolžiti tovarišu Titu - graditelju socializma in Zveze 
komunistov. To je naša naloga 
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Zbor upravljaicev KB Maribor, podružnice Ptuj 

V akcijo za samoupravno 
preoblikovanje banke 

Zbor upravljaicev kreditne ban
ke Maribor podružnice P tu j , ki se 
je sestal v petek, 21 . januar ja , je 
potekal v izrazito delovnem in 
ustvarjalnem vzduSju. Poleg dele
gatov združenega dela in drugih 
delovnih skupnosti , so se zbora 
udeležili še predstavniki občinskih 
družbeno-političnih organizacij in 
predstavniki KB Maribor ; med nji
mi tudi generalni direktor Rudi 
Vračko. 

Zbor je sprejel v predloženem 
besedilu s tatutarni sklep o planira
nju v banki , srednjeročni plan kre
ditne banke Maribor za obdobje 
1976—80, predlog spremembe ta
rife obrestnih mer in nadomestil za 
leto 1977 in program uresničeva
nja srednjeročnega plana banke in 
podružnice za leto 1977. O b spre
jemu temeljnih bančnih usmeritev 
za tekoče leto in za plansko ob
dobje do leta 1980, je tekla razpra
va tudi o odprt ih gospodarskih 
problemih v občini in jc obenem 
široko zastavila naloge na pod
ročju ustavne preobrazbe banke v 
skladu z novim zakonom o bankah 
ter zakonom o združenem delu. 

V svoji razpravi je Branko Gor-
jup še posebej opozori l na odpr ta 
vprašanja selektivnega kreditiranja 
za naložbe tako na razvitih kot tu
di na nerazvitih območjih ptujske 
občine. Pri gospodarskih usmeri
tvah bo treba izhajati iz obstoječih 
zmogljivosti. V razpravi je bilo 
predlagano, da naj zbor med svoje 
sklepe zapiše, da je pri dajanju 
kreditov po t rebno upoštevati tudi 
plane kadrov. To pomeni , da ima 
prednost pri najemanju kredita tis
ta investicija, ki se opira tudi na 
plan kadrov. 

Rudi Vračko je med drugim 

povedal, da je sodelovanje med 
združenim delom mariborske in 
ptujske občine doseženo preko 
banke, kar je pozitivno potrdilo 
odločitve pred štirimi leti. Novo 
plansko obdobje prinaša nove 
smele naloge v programih. Bančni 
potencial celotne banke v letu 1977 
bo predvidoma dosegel višino 10 
milijard dinarjev; to je zdrava 
osnova, na katero združeno delo 
lahko računa. V drugem delu svoje 
razprave pa je nakazal naloge, ki 
nas čakajo na področju samo
upravnega preoblikovanja banke. 
Naloge, ki jih prinaša zakon o 
bankah in zakon o združenem delu 
terjajo š i roko zasnovano akcijo, ki 
ne sme obiti združenega dela. Smer 
akcije je v samoupravni , idejni in 
strokovni usklajenosti področij de
lovanja banke . MG 

PROGRAM DELA ^ 
SINDIKATA 

Prejšnjo sredo, 12. januarja 1977 je imela svojo r e d n o letn 
konferenco osnovna organizac^a sindikata TOZD tovarna glinice. Pole 
delegatov so na konferenci sodelovali predstavniki ol)činskega sveta ZS; 
Ptuj in občinskega odbora sindikata industrije, Jože Kaučevič in Ludvj] 
Gigski ter predsednik konference sindikata TGA A n t o n KureUč. 

Predsednik osnovne organizacije sindikata Vili Korže j e v svdeti 
obširnem poroč i lu domala zajel vso p rob lemat iko dogodkov v letu 1976 

Omeiiil je veliko sol idarnostno zavest, saj so poleg dvakratneg 
prispevka za Posočje delavci izkazali svojo solidarnost tudi v pr imeru , ki 
je d o tal pogorela domači ja enega od članov delovne skupnost i , nada | i 
posojilo za ceste in velika udeležba na referendumu za uvedb( 
občinskega samoprispevka za sredriiešolski center v Ptuju. 

P o poroč i lu blagajnika OOS in poroči lu direktorja T O Z D a ( 
poslovnih rezul ta t ih v letu 1976 je stekla š iroka, vsebinsko boga t 
razprava. Vsi udeleženci razprave so k o n k r e t n o , k r i t i č n o in samokritične 
nakazali tiste p rob leme s ka te r imi se je OOS ukvarjala, povedali so, kje ii 
kaj je škripalo in dali tudi predloge za b o d o č e bo^še de lo . Tako S( 
razpravljali o aktivni rekreacgi, o delu sindflcalnih skupin, o družben 
prehram, o proizvodnji, medsebojnih odnosih ter še in še. Glede delj 
sindikalnih skupin je bilo poudar jeno, da so te še preveč zapr te , d a ^ 
vedno ne izhajajo iz tega kar se želi, to j e , d a bi prišlo č imveč k o n k r e t n i 
predlogov iz baze in da bi prav te skupine morale bit i nosilec vsegj 
sindikalnega dela v obratili . Po razpravi so sklenili, d a j e t reba čimprej 
pripraviti konkre t en program dela za le to 1 9 7 7 . p . 

Umirjeno zaposlovanje 
v naslednjih letih 

Na podlagi informacije o značihiost ih t e k o č i h ' 
gibanj zaposlovanja in uresničevanja d ružbeno
ekonomskega razvoja v prvem polletju pretekls^a 
leta in razprave, so bile na sedmi seji skupščin enot 
za zaposlovanje Lenar t , Maribor, Ormož , Ptuj in 
Slovenska Bistrica ter p o d r o č n e skupnost i za 
zaposlovanje, ki so bile v drugi polovici prejšnjega 
meseca, podane naslednje ugotovitve in sklepi: 

- bolj umirjeno zaposlovanje se predvideva tud i 
v naslednjih letih. Da bi preprečil i naraščanje 
brezposelnost i , zlasti strokovnjakov, b o p o t r e b n o 
zače t i s širšo d ružbeno akcijo za hitrejše 
spreminjanje vsebine dela t ako , da b o delež 
strokovnega dela znatno večji; 

- p o t r e b n o b o bolj realno načr tova t i kadre, kar 
bi bUo osnova za uspešno in uč inkovi to delo na 
področ ju p o k l i c n e ^ usmerjanja in štipendiranja, za 
zmanjšanje nesorazmerg med pril ivom st rokovnih 
kadrov in po t rebami gospodarstva in družbenih 
s lužb; 

- več urejenosti in načr tnega dela na področ ju 
zaposlovanja prinaša družbeni dogovor o 
minimalnih s tandardih za življenjske in ku l tu rne 
razmere pri zaposlovanju, na osnovi katerega b o 

p o t r e b n o čimprej sprejeti ustrezne samoupravna 
sporazume za zagotavljanje skladnejšega za pošlo 
vanj a; 

- izmed ukrepov za zmanjšanje nezaposlenosti 
s t rokovnih kadrov m za hitrejše vključevanje i 
zaposlitev delavcev, ki se vračajo z začasnega dela i 
tujini, bo družbenopol i t i čna akcija za zmanjšanje 
dopolnihieg^ dela in nada^evanja delavcev, k i so sj 
že pr idobui pravico do pokojnine in zapos lova la 
upokojencev; 

- prezret i ne gre boljše izkoriščenosti 
proizvodnih zmogljivosti in boljše organizacije dela, 
strokovnega znanja in delovnega časa. To se m o n 
dosledneje izvajati tud i v n^ospodarsk ih 
dejavnostih, kjer še niso povsod Ldcoriščene 
možnost i večje uč inkovi tos t i dela; 

- dejstvo, da p r ične po ekonomski zakonitosti 
na do ločen i stopnji g o s p o d a r s k e ^ razvoja 
zaposlenost v negospodarskih dejavnostih naraščati 
hitreje ko t v gospodarstvu, vodi k razmišljanju, ali 
je realno zastavljeno razmerje med obema 
poras toma, ker je uspešnost gospodarskega razvoja 
pogojena t u d i s hitrejšim razvojem družbenih 
dejavnosti. pripravil 1. kotar 

Razširitev 
železnišl<ega[ 

prelaza 
Pred nekaj dnevi so delavci grad

benega podjetja pri železniško 
transportnem podjetju Ljubljana 
pričeli z razširitvenimi deli na 
železniškem prelazu v Ptuju. Z 
razširitvijo prelaza se bo le delno 
omilil prometni vrvež, ki je zlasti 
izrazit ob prometnih konicah; 
zjutraj okrog 6. ure in popoldne 
okrog druge in tretje ure . Celotna 
investicija, katere nosilec je kra
jevna skupnost P tu j , bo znašala en 
milijon dinarjev. 

V zgodnji pomladi pa bodo ure
dili še pločnike za pešce in tretji 
pas na ces t i šču za p r e v o z na 
Rogozniško cesto. Vzporedno s 
temi deli pa bodo tekla tudi dela 
na izboljšanju cestne signalizacije. 

MG 

„Olga Meglic" se je vključila 
v SOZD Elko Maribor 

Pretekli teden je bil v Proizvodnem podjetju ,,01ga Meglic" 
referendum, na katerem so se zaposleni v Ptuju in v Dobrini odločali o 
priključitvi v sestavljeno organizacijo združenega dela FXKO Maribor . 
Referendum je uspel in sicčr se je 90,5 ods to tka zaposlenih odločilo za 
priključitev. Poleg ,,01ge Meglic" so se k Elku priključile nekatere 
mariborske delovne organizacije in sicer Elektrokovina, Strojna in 
Strojkoplast . 

V prihodnje bo tako proizvodno podjetje iz Ptuja postala močnejša 
delovna organizacija in se bo posvetila proizvodnji hidravličnih in 
pnevmatičnih naprav. Z močnejšo organizacijo dela bodo tudi l a ž j ^ 
izvedli program razvoja, kajti v Cirkulanah nameravajo v pr ihodnost i 
zgraditi nov obra t , kjer bo zaposlitev našlo več občanov. 

zk 

iyoi 
na dopust 
s pomočjo 

(redita 
Med pravilniki, k i jUi je 

Kredi tna banka Maribor, podruž
nica Ptuj sprejela pred k r a t k i m , je 
tudi pravilnik o kreditiranju 
dopus tov občanov n a podlagi 
namenskega varčevanja. O njem je 
tekla razprava tudi n a zadrgi seji 
sveta varčevalcev podružnice . 

Iz pravilnika izhaja, da občan -
varčevalec, dobi namenski kredit 
za dopus t , č e z b a n k o poslovno 
sodeluje, če ima pri njej naloženo 
d o m a č o ali tujo va lu to in č e je 
imetnik tekočega, žiro ali 
deviznega r ačuna . Pravilnik v 
nada^evanju do loča , da je 
pr idobi tni pogoj za kredit 
sklenjena pogodba o namenskem 
varčevanju. Oblika varčevanja pa 
je do ločena z redn imi mesečnimi 
pologi ali z enkra tn im pologom. 
Varčevalna d o b a se r a č u n a od 
dneva prvega pologa in ne more 
b i t i krajša od šestih mesecev. 
Da tum iz teka varčevahie d o b e pa 
je obenem tud i da tum sklenitve 
kred i tne pogodbe m e d b a n k o in 
o b č a n o m . Ce o b č a n - varčevalec 
ne plačuje sprot i mesečnih 
obrokov, se mu za vse zakasnele 
obroke poda^ša varčevalna doba. 

Banka daje na privarčevane 
zneske 7,5 ods to tne obresti 
kredi te pa odobrava p o 10 
odstotni obrestni merL Zamudne 
obresti v višini 6 o d s t o t k o v 
banka za računa , če občan-varce-
valeč kredi t ne redno odplačuje. 
Kredit za dopus t se odobrava v 
višini 100 ods to tkov od privarče
vanega zneska s p r i p o m b o , da 
znesek kred i ta v n o b e n e m primeni 
ne more preseči 4 0 0 0 dinarjev. 

povemo tudi, da je banka' 
zavezana odobreni k red i t nakazati 
gostinski ali tur is t ični organizacji 
oz. d o m u oddiha organizac^c 
združenega dela in t o na podlag' 
ustreznega r ačuna oz. p redračun^ 
Rok za odplači lo k red i ta je ^ 
mesecev. V teku varčevanji 
privarčevane zneske l a h k o občaf 
dvigne ob dospetju pravice 
dclenitev k red i tne pogodbe . Sred' 
stva lahko dvigne v gotovini aU 
jih pust i nakazati skupaj s sredstV 
kredi ta . Zelo važno določil^ 
pravilnika pa j e , da občan meo 
varčevanjem ne more dviga" 
privarčevanih zneskov razen 
pr imeru, če se od loč i za odpoved 
varčevalne pogodbe . 

Obrtno nabavno prodajna zadruga PANORAMA Ptuj 

Dosedanji inšpektor dela pri SO 
Ptuj , Jože Erhat ič , je bil decembra 
1976 imenovan za direktorja obrt
no nabavno prodajne ziidruge 
Panorama P tu j . Mnogim občanom 
je ta delovna organizacija manj 
znana, zato smo se odločili, da 
vam v razgovoru z novoimenova-
nim direktorjem or išemo njihovo 
delo, problemat iko in še ka j . 

Jože Erhatič: , ,Obr tno nabavno 
prodajna zadruga P a n o r a m a Ptuj 
je samostojna organizacija združe
nega dela v kateri na podlagi 
ustavnih določil in v skladu z 
obrtnim zakonom SRS, člani za
druge in njeni delavci združujejo 
svoje delo in sredstva za trajno 
organiziranje skupne obr tne proiz
vodn je , s k u p n e g a o p r a v l j a n j a 
obrtnih storitev, oz. skupne pro
daje izdelkov. 

Do ok tobra 1976 je bilo vključe
nih v , , P a n o r a m o " 45 zasebnih 
obrtnikov, do danes pa je to 
š tevi lo n a r a s l o na 55 zaseb 
nih obr tnikov iz raznih krajev 
Slovenije in sosednje republi
ke Hrvatske. V O Z D je sedaj se
dem oseb v stalnem delovnem raz
merju, ki je v letu 1976 realizirala 
i/ključno s kooperaci jo prometa 
sedemnajst in pol milijona di
narjev." 

— KAKŠEN JE VAŠ PRED
MET P O S L O V A N J A ? 

HO-RUK V NOVE ČASE! 
, ,Do leta 1976 je bila pr imarna 

dejavnost nabava repromateriala, 
ki ga predelujejo kooperant i , po
tem prodaja izdelkov, predvsem: 

Jože Erhat ič: Sodelujmo pri 
razv(»ju malega gospodarstva 

Foto: Ozmec 

osebna zaščitna sredstva in opre
ma; i/delki iz plastičnih mas in le
sne galanterije ter ostale us luge ." 

— Vemo, da je obr tno nabavno 
prodajna zadruga Panorama imela 
v letu 1976 velike težave. Kakšen 
program ste predložili za sanacijo? 

, ,Mislim, da ni treba poudarjati 
pomena , ,ma lega" gospodarstva v 
naši soc i a l i s t i čn i s a m o u p r a v n i 
družbi, oz. če ožje gledamo v naši 
državi je ana logno, da lahko tudi 
zasebna obr t , oz, kot temu obi
čajno rečemo — malo gospo
darstvo najde skupne uspehe samo 
v s k u p n e m g o s p o d a r j e n j u in 
skupnem delu. Mislim, da smo 
tako družbeno potrebni in ko
ristni. Sanacijski program pred
vsem p r e d v i d e v a v k l j u č e v a n j e 
različnih dejavnosti , kot: kovinsko 
predelovalna obr t ; gradbena stro
ka, soboslikarji in pleskarji, lesna 
stroka, mizarji stavbnega pohištva, 

elektromehaniki in elektroinšta-
laterji, skratka obrtniki vseh de
javnosti na področju naše občine 
in izven n j e . " 

— Koliko obrtnikov pa je v ob
čini Ptuj? 

, ,Mislim, da jih je nad 400. Raz
nih dejavnosti , od katerih so neka
tere zelo dctici tarne, saj jih skoraj 
ni. To so pečarji, podkovalci ipd. 
V tem p o g l e d u v id im ve l iko 
možnost za ustanavljanje zasebne 
obrti , tudi s strani občanov, ki se 
vračajo brez dela i/ tujine. Menim 
pa, da je glede na število obrtnikov 
v ptujski občini daleč premalo 
vključenih v O Z D Panorama Ptuj , 
zato jih vse po vrsti vabim k sode
lovanju ." —OM 
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O ustanovitvi in nalogaii službe 
komunalnega nadzora v občini Ptuj 

Občina Ptuj je ena izmed 
redkih občin v SR Sloveniji, ki 
ustanavlja službo komunalnega 
nadzora. Predvsem krajani v 
krajevni skupnosti Ptuj , k i 
zajema mesto z bližnjo okol ico 
že nekaj let nakazujejo po t rebo 
po učinkovitejšem urejanju in 
nadzoru zlasti na komuna lnem 
področ'U in izboljšanju reda ter 
zunanjjga videza predvsem v 
samem mestu in v večjih 
središčih. Izboljšanje v nakazani 
smeri terja v prvi vrsti ugodnejše 
in varnejše počut je krajanov, na 
drugi strani pa razvoj tur izma v 
našem zgodovinskem in turisti
čnem Ptuju. Zavedamo se, d a . 
organi javne varnosti niso v 
stanju nenehno nadzirati izvajanje 
predpisov občinske skupščine, na j 
drugi strani pa nadzor n a ' 
področju komunabiega reda n i t r 
ni stvar teh organov. Zaradi tega 
se čuti vrzel v tem, da nekatera 
področja niso urejena, še manj pa 
nadzorovana. 

Osnova za ustanovi tev službe 
komunalnega nadzora j e podana 
v zakonu o družbeni samozaščit i , 
varnosti in notranjih zadevah. 
Določba omenjenega zakona teži 
za tem, da j e po t r ebno 
razločevati komuna ln i red od 
javnega reda in mira in s t em v 
zvezi razbremeni t i organe javne 
varnosti opravil, k i j ih po svoji 
vsebini uvrščamo v komuna ln i 
red. Tavni red in mir j e nedeljiv, 
kar pomeni , da organi j avne 
varnosti v celoti ne odgovarjajo le 
za —^javni red in mir po 
rcpubUškem zakonu , t emveč tud i 
za varovanje tistega dela javnega 
reda in mira, ki ^ urejajo 
občinske skupščine s svojimi 
odloki. 

KAJ DOLOČA VSEBINA 
OSNUTKA ODLOKA O USTA
NOVITVI IN N A L O G A H SLU
ŽBE KOMUNALNEGA NAD
ZORA V OBČINI PTUJ? 

Naloge službe k o m u n a b e g a 
nadzora imajo upravni značaj , 
zaradi tega bo tudi ta služba v 
sestavi enega izmed upravnih 
Ciganov skupščine obč ine Ptuj . 
Nagiba se k oddelku za 
inšpekcijske službe, ker j e to 
nadzorna služba, vendar še ni 
dokončno od ločeno . 

Ta služba b o opravljala zadeve 
IZ svoje pristojnost i na podlagi 

tega odloka in drugih materialnih 
predpisov (odlokov) , ki j ih oz. b o 
sprejela občinska skupščina. Vsak 
tak odlok bo t o č n o določi l 
naloge, pravice in dolžnost i , k i 
jih bo imela služba komunalnega 
nadzora pri izvajanju odloka . 
Službo komunalnega nadzora 
bodo opravljali komuna ln i nad
zorniki (možen je tudi naziv 
komunaln i redar ali celo občinski 
stražar), vendar men imo , da je 
tak naziv po vsebini nalog 
najustreznejši. Glede na t o , da bo 
služba komunalnega nadzora 

, zahtevna in odgovorna, terja tud i 
ustrezno izobrazbo. Komuna ln i 
nadzornik naj bi imel srednjo 
izobrazbo, vodja te službe pa 
višjo ali najmanj srednjo izobra
zbo ter do ločene delovne 
izkušnje. Poleg tega bo moral 
komuna ln i nadzornik napraviti 
izpit po programu, ki ga bo 
potrdi l izvršni svet obč inske 
skupščine. 

Komunaln i nadzorniki b o d o 
uniformirani , verjetno pa b o d o 
nosili t ud i orožje. Barva uni forme 
in emblem na kapi se bosta 
razlikovala od barve in emble
mov, k o t j ih imajo organi milice. 
Za opravljanje nadzora b o d o 
komuna ln i nadzorniki imeli slu
žbeno legitimacijo. 

P R A V G O T O V O NAS ZANI
MA K A T E R E PRISTOJNOSTI 
BODO IMELI KOMUNALNI 
NADZORNIKI? 

Nadzorovan b o d o izvajanje 
predpisov občinske skupščine in 
njenih organov, ki se nanašajo na 
videz mesta in krajev v zvezi z 
rednim vzdrževanjem objektov in 
naprav, okoUce zgradb in zelenih 
površin, snažnost javnih zelenic, 
p rometn ih in ostalih mestnih 
površin in parkiranje vozil na 
javnih površinah (mirujoči pro
met) . 

Tako b o d o komuna ln i nadzor
niki nadzirali predvsem: vzdrže
vanje zunanjosti objektov, naprav 
in okolice zgradb, vidnih z javnih 
prometn ih površin; vzdrževanje 
javne č i s toče ; odlaganje in 
odvažanje smeti in odpadkov; 
urejanje in vzdrževanje ter 
varstvo zelenUi površin; ravnanje 
s p lodno zemljo pri gradbenih 
delih; vzdrževanje pokopahšč , 
spomenikov in obeležij; napise 
svetlobnih reklam ter razsvetljavo 

izložb; plakatiranje; označenos t 
imen ulic, trgov, naselij in 
zgradb; onesnaženje javnih pro-
metnili in zelenih površin; 
parkiranje vozil na javnih 
površinah; izobešanje zastav, nad 
čiščenjem snega in odpravo 
poledice s p ločnikov; izvajanje 
reda na javnih mestih in javnih 
prireditvah; ter verjetno še 
nekatere druge naloge. 

Pri opravljanju nadzorstvenih 
dejanj b o d o imeli komuna ln i 
nadzorniki naslednje pravice in 
dolžnost i : odredi t i začasno usta
vitev del, k i j ih b o d o opravljali 
občan i , civilne pravne osebe in 
organizacije združenega dela, če 
bi bila ta dela v nasprotju s 
predpisanim redom; odredi t i 
začasne ukrepe za zagotovitev 
varnosti ljudi ah premoženja; 
odredi t i odpravo ugotovljenih 
nepravilnosti in pomanjkljivosti; 
odredi t i zavezancem, (ia j ih 
obvestijo o odpravi nepravilnosti 
in pomanjkljivosti; legit imirati 
občane , kadar b o d o smatrali za 
Dotrebno; izrekati manda tne 
cazni storilcem za tiste prekrške, 
za katere b o d o z od lokom 
občinske skupščine izrecno po
oblaščeni ; odredi t i odvoz motor
nih in priklopnih vozil parkiranih 
na nedovoljenem kraju; vlagati 
predloge za uvedbo pos topka o 
prekršku ali kaznivih dejanj in 
morda še nekatere . 

Za izvršitev naloženih nalog 
zavezancem bodo komuna ln i 
nadzorniki pooblaščeni izdajati 
od ločbe v upravnem pos topku in 
do loč i t i rok , v ka te rem bodo 
morale biti odpravljene ugotovlje
ne nepravihiosti oz. pomanjklji
vosti. V primeru, da zavezanci ne 
bi izvršili naloženega ukrepa, ali 
ga ne izvršiU popolnoma, bo 
iahko komuna ln i nadzornik odlo
čil, da Opravi predpisani ukrep 
druga oseba ah o r^n izac i j a na 
zavezančeve stroške. 

Pri izvajanju svojega dela b o d o 
k o m u n a l n i nadzorniki lahko 
zahtevali p o m o č organov milice, 
v kolikor bo ta po t rebna za 
dosledno izvršitev določenega 
ukrepa . 

Glede na obseg in zahtevnost 
nalog j e zahteva po srednješolski 
izobrazbi utemeljena, na drugi 
strani pa j e pričakovati , da se 
b o d o turisti in izletniki obračal i 

na to službo za razna pojasnila in 
napotke . 

Za neovirano in dosledno 
izvajanje nalog službe komuna lne
ga nadzora so za kršitelje 
predvidene tud i dokaj visoke 
kazni in sicer za pravne osebe do 
30.000 din, za fizične in 
odgovorne osebe pa do 1.000 oz. 
2,000 din za primere: če ne 
ravnajo po izvršljivi od ločb i 
komunalnega nadzornika; če 
preprečujejo k o m u n a h i e m u nad
zorniku izvrševanje nadzorstva, ga 
pri tem ovirajo ali mu nočejo 
dati po t rebn ih poda tkov oz. 
pojasnil in če v do ločenem roku 
ne obvestijo komunalnega nad
zornika o odpravi pomanjkljivosti 
oz i roma nepravilnosti . 

Ocenjujemo, da bo za zagoto
vitev reda za redn i nadzor 
po t r ebno v zače tnem obdobju 
namesti t i vsaj štiri komuna lne 
nadzornike . Vodil i b o d o nadzor 
predvsem v mestu Ptuju, prav 
t ako pa tud i v večjih središčih in 
naseljih na območ ju obč ine . 

Čeprav bi ne bilo preuranjeno, 
v kolikor b i službo komunalnega 
nadzora že imeh vpeljano, pa 
vendarle ni pričakovati , da bo ta 
začela delovati pred p r i če tkom 
prihodnjega leta, ker j e v okviru 
SR Slovenije sprejet dogovor, da 
bo možno v letu 1977 poveča t i 
število zaposlenih v upravnih 
organih le do 4 % glede na število 
zaposlenih v pre teklem letu. V 
nasi obč inski upravi pa bo s t e m 
povečanjem m o ž n o namesti t i le 
nekaj delavcev za t is te službe, k i 
imajo prednos t glede na konkre
tne naloge, ki jih m o r a m o 
čimprej zače t i uresničevati . 

Tudi ta osnutek odloka je bil v 
razpravi v delegacijah združenega 
dela in krajevnih skupnost ih , prav 
tako pa tud i v izvršnem svetu in 
zborih skupščine obč ine Ptuj , 
vendar j e razprava še v teku. Na 
osnutek je bilo danih že_ nekaj 
p r ipomb in predlogov. Žel imo, 
da razprava še ne bi bila 
zaključena z namenom, da bi 
predvsem tisti, k i jim je za 
urejenost na komuna lnem podro
čju in olepšanje zunanjega videza \ 
mesta še lahko prispevali svoje 
predloge, mnenja in pr ipombe, v 
cilju, da bi bU odlok, ki ^ bo , 
d o k o n č n o sprejela občinska 
skupščina čimbolj popoln . L.CENC 

ZVEZNI SEKRETARIAT ZA U L D S K O OBRAMBO 
personalna uprava 

RAZPISUJE 

N A T E Č A J 
za sprejem učencev v vojaške gimnazije in gojencev v srednje vojaške 
šole v letu 1977 in sicer: 

1. Za učence vojaških gimnazij: 
— letalske gimnazije ,,Maršal Ti to" v Mostarju, 
— vojaške gimnazije Bratstvo i jedinstvo" v Beogradu, 
— vojaške gimnazije , , lvo Lola Ribar" v Zagrebu in 
— vojaške gimnazije ,,Franc Rozman-Stane" v Ljubljani (samo s 

področja SR Slovenije); 

2. Za gojence srednjih vojaških šol: 
— srednje vojaške šole kopenske vojske v Sarajevu (smeri: pehota, 

ariilerija, artilerijsko-raketne enote protizračne obrambe, oklepne 
enote, inženirstvo, zveze in ABK obramba) 

— tehniške srednje vojaške šole kopenske vojske v Zagrebu (smeri: 
strojniška, elektrotehniška, prometna in kemijsko-tehnološka) 

— letalskotehniške srednje vojaške šole v Rajlovcu (smeri: strojno-
tehniška, elektrotehniška, elektronskolehniška in telekomunikacije) 

— mornariškotehniške srednje vojaške šole v SpHtu 
— sanitetne srednje vojaške šole v Novem Sadu 
— inlendantske srednje vojaške šole v Sarajevu (za gojence, ki se 

bodo usposabljali za aktivne nižje oficirje in za učence za kvalificirane 
kuharje) in 

—^.glasbene srednje vojaške šole v Beogradu. 

POGOJI NATEČAJA 

Natečaja se lahko udeležijo fantje, državljani SFRJ, ki izpolnjuje
jo naslednje pogoje: 

a) splošni pogoji 
— da so redni učenci VIII. razreda osemletk, 
— da so VII. razred končali najmanj z dobrim uspehom in imajo v 

matematiki, fiziki in kemiji najmanj oceno dobro 
— da so rojeni leta 1961 ali kasneje 
— da so zdravi in sposobni, kar bo ugotovila pristojna vojaška 

zdravniška komisija 
— da niso bili sodno kaznovani in da niso v kazenskem postopku 
— da imajo priporočilo občinskega upravnega organa za ljudsko 

obrambo o moralnopolitičnih kvalitetah za šolanje in službo v oboro
ženih enotah ter 

— da imajo soglasje staršev — skrbnikov 

b) posebni pogoji 
— natečaja za srednje vojaške šole se lahko udeležijo tudi fantje, 

ki so rojeni leta 1960 ali kasneje, če so redni učenci VIII. razreda 
osemletke ali če so končali osemletko, s tem da so VIII. razred končali 
z najm.anj dobrim uspehom in imajo v matematiki, fiziki in kemiji 
najmanj dobro 

— natečaja za vojaške gimnazije se lahko udeležijo tudi učenci I., 
II. in III. razreda, za letalsko gimnazijo pa učenci I. in II. razreda 
gimnazije ali učenci I. in II. razreda kake druge srednje šole, če so 
prejšnji razred (učenci I. razreda pa prvo polletje) končali najmanj z 
dobrim uspehom in da imajo v matematiki, fiziki in kemiji oceno naj
manj dobro, ter da niso starejši: učenci I. razreda od 16 let, učenci 
drugih razredov pa za toliko več, kolikor razredov so končali 

— kandidati za sprejem v glasbeno srednjo vojaško šolo morajo 
imeti dober posluh, glasbeni spomin in smisel za ritem, kar dokažejo z 
ustreznim potrdilom 

— če se bo za kako izmed v natečaju navedenih šol iz posameznih 
republik ali pokrajin zglasilo dovolj kandidatov z odličnim in s prav 
dobrim uspehom, kandidatov z dobrim uspehom iz te republike ali 
pokrajine ne bodo poklicani na specialistični zdravniški pregled in jih 
tudi ne bodo sprejeli v šolo. 

UDELEŽBA NA NATEČAJU 

Kandidati, ki se želijo udeležiti natečaja, naj pošljejo prošnjo, kol-
kovano z 2 din občinskemu upravnemu organu za ljudsko obrambo. 
Prošnjo napišite na obrazcu, ki ga dobite pri omenjenem organu. 
Prošnji priložite naslednje: 

— potrjen prepis izpiska iz rojstne matične knjige 
— potrjeno potrdilo ali prepis spričevala z ocenami po predmetih 

za VI. , Vi l . razred in polletje V III. razreda — za učence, ki obisku
jejo V i l i . razred, oziroma prepis spričevala z ocenami po predmetih 
za VII, in VII!. razred — za tiste, ki so končali osemletko. 

— potrdilo o rezultatu preizkusa posluha, spomina in smisla za 
ritem — za kandidate za sprejem v glasbeno srednjo vojaško šolo. 

Učenci I., II. in III. razreda civilne gimnazije in učenci I. in II. 
razreda drugih srednjih šol naj poleg izpiska iz rojstne matične knjige 
priložijo: potrjen prepis spričevala iz prejšnjega razreda in potrdilo o 
uspehu po predmetih v polletju razreda, ki ga obiskujejo. 

ŠOLANJE, PRAVICE IN OBVEZNOSTI UČENCEV 
IN GOJENCEV 

V vojaških gimnazijah in srednjih vojaških šolah se bo pouk začel 
1. septembra 1977 in bo trajal 4 leta, za učence za kvalificirane kuhar
je pa 3 leta. Za učence iz civilnih gimnazij je trajanje šolanja v vo
jaških gimnazijah odvisno od razreda, v katerega so sprejeti. Ko go
jenci srednjih vojaških šol končajo šolanje po skupnem programu, 
nadaljujejo šolanje na eni od smeri, navedenih v natečaju. 

V času šolanja bodo učenci in gojenci stanovali v internatu in imeli 
na stroške finančnega načrta Zveznega sekretariata za ljudsko obram
bo pravico do: stanovanja, prehrane, obleke, obutve, šolskih potreb
ščin, učbenikov, zdravstvenega varstva, denarnega nadomestila za 
prevoz do doma in nazaj ob polletnih in letnih počitnicah in do me
sečnih denarnih prejemkov. ^ 

Učenci letalske gimnazije bodo morali v času šolanja v gimnaziji 
poleg rednega programa obvezno po programu letenja leteti z jadral
nimi in motornimi letali z dvojnimi komandami, po končani gimnaziji 
pa bodo nadaljevali šolanje v letalski vojaški akademiji. Učenci 
vojaških gomnazij bodo po končani gimnaziji nadaljevali šolanje v 
vojaški akademiji kopenske vojske in intendantske službe, odvisno od 
potreb pu tudi v drugih vojaških akademijah. 

Gojenci srednjih vojaških šol bodo po končanem šolanju dobili čin 
aktivnega vodnika ustreznega rudu oziroma službe; glede na pogoje, 
predpisane vsako šolsko leto posebej pa se lahko takoj udeležijo na
tečaja za sprejem na šolanje v vojaški akademiji ustreznega rodu, ozi
roma službe. (;ojenci glasbene srednje vojaške šole po končanem šo
lanju dobe ustrezen razred vojaškega uslužbenca glasbene službe. 

V intendanlski srednji vojaški šoli se gojenci šolajo za aktivne nižje 
oficirje intendantske s lužbe in po posebnem programu tudi učenci za 
kvalificirane kuharje. 

Učenci za kvalificirane kuharje bodo po končanem šolanju dosegli 
strokovno izobrazbo kvalificiranega kuharja in jih bodo poslali na 
služenje vojaškega roka. Po končani vojaščini bodo razporejeni na 
delovna mesta kuharjev kot civilne osebe zaposlene v JLA. 

Učenci ozirtuna gojenci bodo morali po končanem šolanju obvez
no ostati v službi v JI,A toliko časa, kolikor je določeno v zakonu o 
službi v oboroženih silah. 

Medsebojne obveznosti učencev oziroma gojencev iz Zveznega se
kretariata /a ljudsko obrambo bodo urejene s pogodbo. S pogodbo 
ho urejeno tudi nadomestilo za stroške šolanja (stroški za prehrano, 
stanovanje in mesečni denarni prejemki) v primerih, če učenec oziro
ma g o j e n e c ne izp(»lni obveznosti po svo j i kr ivdi . 

NAIEČAJ VFl JA IH) 15. MARCA 1977. LETA 

O rešitvi prošiMij ho kandidate obvestila za izbiro učencev in gojen
cev do konca maja 19/7. 

Podrobnejša pojasnila v / v e z i z natečajem lahko dobite pri občin
skem upravnem org;mii za l j u d s k o obrambo poveljstvu vojaškega 
okrožja in pri vojaških šolah. 

Lenart 
v Slovenskih 
goricah 

DELEGATOM 
KRATKE POVZETKE 

GRADIV 
Z namenom, da b i vsak delegat 

temeljne delegacije, k i pošiljajo 
delegate v obč insko skupščino, 
vsaj okvirno poznal gradivo, ki j e 
pripravljeno za zasedanje skupšči
ne oziroma seje posameznih 
zborov, so v predsedstvu občin
ske skupščine Lenart začeli 
pripravljati izvlečke iz gradiv k 
posameznim t o č k a m dnevnega 
reda. S temi k ra tk imi povzetki 
seznanijo vse člane delegacij. 
Tako dobi vsak član delegacije 
poleg vabila z dnevnim redom, še 
kratko obrazložitev posamcznili 
točk dnevnega reda in skrajšan 
povzetek posameznih gradiv. 

S tem želijo omogoči t i , da se 
lahko vsak delegat za sejo 
'lelegacije aH konference delegacij 
vsaj delno pripravi na sejo in se 
^orneje vključuje v razpravo. 
Zainteresirani pa imajo podrob
nejši vpogled v ce lo tno gradivo 
Pn predsedniku delegacije v KS 
^li v TOZD oziroma na sedežu 
Krajevne skupnosti . 

Pri tem opozarjajo, da je tako 
pripravljeno gradivo le pripo-
nioček za seje delegacij, da pa bi 
^ilo nesprejemljivo in škodljivo, 

bi delegati prihajali na 
zasedanja skupščine s stališči, ki 

jih oblikovali le na podlagi 
riapisancga v izvlečku. Za 
oblikovanje stališč je po t rebno , 

delegacije do podrobnos t i 
proučijo izvirno gradivo in šele 
nato^ v delegaciji zavzamejo svoje 
'stališče, ki ga zastopajo delegirani 
na zasedanja skupščine. 

Gradivo za seje zborov obč in-
* e skupščine r edno dostavljajo 
tudi vsem samoupravnim intere
snim skupnost im, da sc te lažje 
^l^ljučujejo v samoupravni skup
ščinski sistem. 

f 

POLJČANE, SLOVENSKA BISTRICA IN ČREŠNJEVEC 

S samoprispevki do boljše komunalne 
urejenosti 

v nedeljo 24. januarja so se kar v treh 
kr^evnih skupnostih občine Slovenska 
Bistrica odločali na referendumih za krajevni 
samoprispevek za izboljšanje pogojev otroške
ga varstva v krajevnih skupnostih Slov. 
Bistrica in Poljčane, kjer nameravajo s 
samoprispevkom urediti tudi večje število cest 
iti drugih komunalnih naprav, medtem k o 
bodo v KS Črešnjevec tako zbrana sredstva 
namenili predvsem za d d c o n č n o asfaltiranje 
in obnovo krajevnih cest. 

Že d o dvanajste ure so na nekaterih 
voUščih zaključili z delom saj so dosegli 
s toodstotno udeležbo volilcev. Med najuspeš
nejšimi sta bili volišči v naseljih Tmovec in 

Lokanja vas, kjer so dosegli tudi pri izidu 
referenduma 1 0 0 % uspeh. Tudi v KS 
Poljčane in Črešnjevec so volilci že v prvih 
uraii po otvoritvi volišč oddali svcge 
glasovalne lističe. 

N a dtupno 35 voliščih na območju vseh 
treh krajevnih skupnosti so dosegli preko 9 0 
odstotno udeležbo. Izglasovali so bili 
samoprispevki v KS Slov. Bistrici s 66 ,5 
odstotka, v Poljčanah s 7 5 , 7 % in v 
Čnešnjevcu s 85 %. S tem so postavljeni tudi 
temelji za gradnjo novega otroškega vrtca in 
boljše komunalne urejenosti v navedenih 
krajevnih skupnostih. 

V. HORVAT 

Pospešena 
stanovanjska 

gradnja 
v p re tek lem letu s m o v 

ptujski občini v d r u ž b e n o 
usmerjeni stanovanjski gradnji 
zgradili 150 novih stanovanj 
in 4 samske sobe. 

V letošnjem letu b o 
p o m e m b n a naloga gradnja 
družbenih stanovanj, vzpo
redno z njo urejanje stavbnih 
zemljišč ob istočasnem po
speševanju zasebne stanovanj
ske gradnje. T a k o b o predvi
d o m a zgrajenih ob lokaciji ob 
Volkmerjevi cesti v objektih 
8 2 in 8 3 170 družbenih 
stanovanj in 9 0 stanovanj v 
zasebni lasti ter 20-stanovanj-
ski b lok v Majšperku. l.k. 

Obnovljeno pročelje 

Upravna zgradba skupščine občine Ptuj, Srbski trg 1. Hiša je 
bila zgrajena v slogu nemške renesanse. Lansko leto je bila 
zunanjost zgradbe v celoti obnovljena. 

Foto: KOSI 
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Samoupravni razvoj krajevnih skupnosti 

KRAJEVNA SKUPNOST -
NARAVNA ŽIVLJENSKA 

SKUPNOST 
Delegati vseh treh zborov 

skupščine SR Slovenije so v 
sredo, 19. januarja 1977 
razpravljali o analizi izvajanja 
staUšč, priporočil in sklepov o 
nadaljnjem samoupravnem 
razvoju krajevnih skupnosti v 
Sloveniji, Ta stališča je 
slovenska skupščina sprejela 
že v oktobru 1975. Odbor za 
družbeno-pohtični in komu
nalni sistem zbora ob čin je bil 
zadolžen za spremljanje izva
janja tega dokumenta, za to je 
imenoval posebno delovno 
skupino, ki je obiskala 25 
krajevnih skupnosti iz 11 
vzorčno izbranih občin. Z 
območja severovzhodne Slo
venije so bile to le dve občini 
— Maribor in Ljutomer. 

Vzporedno so spremljaU 
izvajanje tega dokumenta tudi 
organi RK SZDL Slovenije, 
Zveze sindikatov Slovenije, 
skupnosti slovenskih občin, 
republiški sekretariat za finan
ce ter zavoda SR Slovenije za 
družbeno planiranje in za 
statistiko. Zato je zborom 
skupščine SRS predložena 
analiza realna ugotovitev 
dosežene stopnje uresniče
vanja nalog, obenem pa 
spodbuda vsem nosilcem za 
čimprejšnjo uresničitev spre
jetega dokumenta. 

Čeprav analiza ni z^ela 
nobene od krajevnih skup
nosti z našega območja, 
ugotovitve in ocene v celoti 
drž^o tudi za naše območje, 
za vse naše krajevne skup
nosti. Tako k o t na ptujskem 
območju, tudi drugod v 
Sloveniji menijo, da ni 
potrebe p o prostorskem pre
oblikovanju območij posa
meznih krajevnih skupnosti, 
saj v sedanjih okvirih že i m ^ o 
delovni i^udje in občani vse 
možnost i za uresničevanje 
skupnih potreb in interesov. 
Te možnosti je treba dosledno 
izkoristiti in se organizirati 
tako, da b o to uresničljivo. 

Na ptujskem območju velja 
to zlasti za krajevne skupnosti 
Hajdina, Kidričevo in Ro-

goznica, kjer so preko 
krajevnih odborov in vaških 
skupnosti že ustvarili možno
sti za neposredno sodelovanje 
in odločanje vseh občanov. 
Po njihovem vzgledu priprav
ljajo svojo organiziranost tudi 
dmge krajevne skupnosti. 

Poseben problem, velja za 
območje celotne Slovenije, pa 
so mestne krajevne skupnosti, 
za katere ugotavljajo, da so p o 
številu prebivalstva mnogo 
prevelike, da bi dejansko bile 
lahko življenske samoupravne 
skupnosti delovnih ljudi in 
občanov. V nekaterih sloven
skih mestih so pristopili k 
oblikovanju manjših krajevnih 
skupnosti, da bi tako samo
upravo bolj približali občanu. 

V to skupino spada tudi 
krajevna skupnost Ptuj, ki je 
ena največjih krajevnih skup
nosti v Sloveniji. Tudi tu 
družbeno-politične organi
zacije, skupščina in svet 
krajevne skupnosti, temeljna 
in posebne delegacije že dalj 
časa razpravljajo o boljši 
samoupravni organiziranosti, 
o tem kako samoupravo 
čimbolj približati terenu. V 
pripravi je predlog, da bi na 
območju Ks Ptuj, ki predstav
na zaokroženo mesto in 
gospodarsko celoto, obliko
vali terenske skupnosti, v 
okviru obstoječih 12 teren
skih organizacij SZDL. Taka 
oblika samoupravnega orga
niziranja znotraj enotne kra
jevne skupnosti predstavlja 
trenutno najboljšo rešitev. 

Kot ugotavlja odbor pri 
zboru občin slovenske skup
ščine, je bi lo doslej mnogo 
premalo stoijenega za uresni
čitev ustavnih možnosti za 
oblikovanje skupnosti krajev
nih skupnosti, v katerih bi 
lahko uspešneje reševali neka
tera skupna vprašanja za več 
krajevnih skupnosti Glede 
tega tudi na območju ptujske 
občine nismo naredili prak
tično ničesar. Res je sicer, da 
delegache v zboru krajevnih 

skupnosti oziroma zbor kra
jevnih skupnosti skupščine 
občine Ptuj ze lo dobro deluje 
in v nekem smislu tudi 
predstavlja občinsko skupnost 
krajevnih skupnosti. Toda s 
tem ustavne možnosti še 
zdaleč niso izčrpane. Naj 
navedem nekaj konkretnih 
primerov: 

Ce h o č e m o učinkoviteje 
pospešiti razvoj manj razvitih 
območij , bi bilo prav, da 
oblikujemo skupnosti krajev
nih skupnosti manj razvitih 
območij , konkretno Haloze in 
Slovenske gorice. Toda v 
vsakem od navedenih prede
lov so dmgačni problemi, 
pogoji razvoja. Zato ne bi bi lo 
odveč, da bi oblikovali 
skupnost krajevnih skupnosti 
za celotne Haloze in vargo 
vključili tudi 3 krajevne 
skupnosti (Makole, Studenice 
in Laporje), ki so na seznamu 
marg razvitih z območja 
občine Slovenska Bistrica. 
Podoben problem je tudi za 
Slovenske gorice. 

Kr^evne skupnosti Ptuj, 
Rogoznica, Hajdina in Kidri
čevo imajo vse več skupnih 
nalog pri urejanju komunalne 
problematike, prometa, urba
nistične ureditve, preskrbe 
itd. , kar bi brez dvoma lahko 
enotneje urejali v okviru 
skupnosti. Takih primerov z 
našega območja bi lahko 
našteti še več. Vse to pa 
narekuje organizacijam SZDL 
in drugim subjektivnim de
javnikom sociaUstične družbe, 
da se b o d o še bol zavzele za 
prostorsko samoupravno ob
likovanje krajevnih skupnosti 
in njihovo zdmževanje v 
skupnosti krajevnih skup
nosti. Pri tem se b o treba 
od ločno spopasti z vsemi 
tistimi negativnimi pojavi in 
gledargi, ki zavirajo uvelja
vitev samoupravnega položaja 
in vloge delovnih ljudi in 
občanov v krajevnih skup
nostih. 

FF 

Kdor ne 
uboga, ga 

tepe 
nadloga... 
Voznik osebnega avtomobila F. 

V. iz P tu ja je v nedeljo zjutraj na
vsezgodaj vozil po Ptuju. Patrulja 
ptujske prometne milice ga je usta
vila in kontrolirala. Ker je kazal 
očitne znake alkoholizma, sta 
miličnika odredila preizkus z alko
testom, čemur se je F. V. odločno 
uprl. Miličnika sta bila dosledna in 
mu odvzela vozniško dovoljenje in 
prepovedala nadaljnjo vožnjo, 
česar pa omenjeni voznik ni upošte
val, saj sta ga miličnika čez dobro 
uro spet zalotila pri vožnji. Ker ni 
upošteval tovariškcga nasveta in 
ker je obstajal upravičen sum, da 
lahko v takem stanju povzroči 
nezgodo, sta se miličnika odločila 
za ostrejši ukrep, ki je v skladu s 
predpisi. Vinjenega voznika sta 
namreč s službenim avtomobi lom 
pripeljala na Posta jo milice v 
Ptuju. T a m pa so ga obdržali od 
pete ure zjutraj , do 17. ure. 

Zanimivo je, d a j e F . V. v stanju, 
kot je bil, poskušal miličnike 
instruirati. V tistih t renutkih je bil 
tako , , sposoben" , da bi lahko, po 
njegovih besedah sodeč, bil mentor 
vsem ptujskim miličnikom. Se več, 
bil je celo nesramen in je očital mi
ličnikom, da so tudi oni pijani, da
jal je neodgovorne in žaljive izjave. 
Po 12. u rah , prebitih v prostorih 
milice pa je svoje mnenje bistveno 
spremenil. 

Komandir P M Ptuj Boris Znida-
rič nam je o tem povedal še nasled
nje: , ,Zavedati se m o r a m o , da dru
gi odstavek 131. člena zakona o 
prekrških beleži, da tiste, k i j i h mi
ličniki zalotijo vinjene na prekršku 
(tudi voznike motornih vozil) sme
mo obdržati do iztreznitve, ki pa 
lahko traja največ 12 ur. T o 
pooblastilo bodo delavci milice 
odslej še bolj dosledno izvajali. 
Predvsem, zaradi tega, ker je bilo 
že veliko primerov, da so vinjeni 
vozniki, kljub odvzemu vozniškega 
d o v o l j e n j a vozi l i n a p r e j , ter 
povzročili n e z g o d o . " 

— OM 

IZ 
DELEGATSKE 

B A Z E 

Ptuj v naravnem okolju 
- povezave s pešpotmi med naselji 

v Tedniku sem že dne 26. 6. in 3. 7. 1975 objavil pod 
naslovom ,4*tuj v naravnem okolju" nekaj misU in predlogov o 
zaščiti naravnega okolja v krajevni skupnosti Ptuj v korist 
občanov. 

V sedanjem sestavku želim v tej zvezi p o razgovorili z 
občani poudariti nujno potrebo prometne povezave za pešce 
med naselji oz. soseskami v Ptuju iz sledečih razlogov: 

1. Občani so na pešpoteh v stiku z zelenim naravnim 
okoljem, 

2 . Pešci uporabljajo pešpoti k o t bližnjice, kar predstavlja 
zanje prihranek na času, 

3. Na pešpoteh občani niso ogroženi od motornih vozil z 
neprevidno vožnjo šoferjev, z oškropljenjem v deževnem 
vremenu in z izpušnimi plini glede na zahtevo splošne varnosti 
občanov in tudi zdravstvene varnosti. 

4 . Iz turističnih letoviških potreb. 
V tej zvezi predlagam (kot prvi predlog) krajevni skupnosti 

Ptuj in skupščini občine Ptuj, da dejansko in pravno uredijo 
obstoječojavno pešpot, ki poteka delno k o t vozna pot: 

od Nove vasi nad Lackovo domačijo , nato p o zgornjih 
predelih Krambergerjevega in Tmbarjevjga naselja, nad 
Osojnikovo šolo, skozi Ljudski vrt, mimo telovadišča pri 
Ljudskem vrtu, skozi Rabeljčjo vas, nad gospodarskim 
poslopjem Kmetijskega kombinata Ptuj v Štukih in skozi 
„Reševo" stanovanjsko naselje preko panoramskega sedla do 
Vičave pri poslovalnici „Panorama" trg, podjetja „Izbira" Ptuj, 
mimo otroškega igrišča na Vičavsko p o t in d o obdravskega 
rekreacijskega območja z akumulacijskim jezerom in ptujskimi 
toplicami. 

. Najprej bi bi lo treba obnoviti že nekoč obstcgečo brv oz. 
most čez potok Grajeno pod panoramskim sedlom, očistiti 
smeti, drugih odpadkov in grmovja na nekaterih delih te poti, 
kar je bUo že predlagano krajevni skupnosti Ptuj v preteklem 
letu. T o je zahteva občanov že več l e t 

T o pešpot je treba tudi strokovno urbanistično urediti z 
dolgoročno perspektivo in napraviti načrt za etapno 
reaUziranje. 

Gornji predlog podajam kot delegat krajevne skupnosti 
Ptuj in k o t član odbora občinske zveze društev prijateljev 
mladine Ptuj. Zato predlagam, da KS in SO Ptuj objavita 
odgovor v Tedniku, da b o d o občani čimprej seznanjeni z 
mnenjem KS in SO Ptuj in s predvidenimi ukrepi, pri katerih 
b o d o lahko občani sodelovali tudi s prostovdjnim delom. 

Viktor Knez 

Delo telesno kulturne skupnosti 
v preteklem letu in naloge 

Telesna kultuia j e bila v 
primerjavi z ostalimi d ružben imi 
dejavnostmi v pretekl ih let ih manj 
p o m e m b n a . Z a m n o ž i č n o telesno 
ki i l turo smo namenjali malo 
denarja, vendar se t o stanje 
spreminja. Da b i kaj več zvedeli o 
d d u skupnos t i v pre teklem letu in 
o nalogah, k i so pred njimi, smo k 
razgovoru povabili predsednika 
skupščine TkS Milana Kneževiča. 

- Tovariš Kneževič , k a k o b i 
ocenili delo skupnos t i v pre teklem 
letu? 

„Telesno k u l t u r n a skupnos t 
izvaja vsako l e to naloge, k i so v 
skladu s sprejetim srednjeročnim 
programom in s t ekoč imi l e tn imi 
p r o g r a m i Ugotovimo lahko, d a 
smo v pre teklem letu z manjšimi 
odstopanji izpeljali p rogram, ki 
smo si ga bUi zastavili. Program j e 
temeljil na treh bistvenih d g a v -
n ik ih : razvoju množičnos t i , i z b o ^ 
šanju s t rokovnost i p r i naših 
temei^nih te lesnokul tumih orga-
n i zac j ah in gradnji nekater ih 
nujno po t r ebn ih objektov pred
vsem na podeželju. 

Program je bil smelo zastavljen 
glede na t o , da sredstva, k i j i h 
dob imo , še vedno ne zadostujejo 
velikim po t r ebam, ki so na tem 
področ ju . T o pa iz razloga, ker j e 
bila telesna ku l t u r a vsa povojna 
leta mater ia lno zapostav^ena in j e 
z a t o relativno slabše razvita od 
ostalih dejavnikov družbenega 
razvoja. Z a t o si postavljamo smele 
programe, ki j ih z velikimi napor i 
tudi d o b r o izvajamo. Tu bi omeni l 
našo usmeri tev v srednjeročnem 
obdobju , k i j o tu i vsako le to 
realiziramo, to j e , da dob i vsaka 
krajevna skupnos t večnamensko 
igrišče. Takšnih krajevnih skup
nost i je v naši obč in i sedem, ostale 
pa že imajo igrišča, k i so po t r ebna 
obnove. V pre teklem letu smo 
tako zgradili tri takšna igrišča in 
dve tudi obnovih . V e l & o smo 
dosegh pri izobraževanju strokov
nih kadrov , kjer skupno s TKS 
Slovenije zago tav^amo sredstva za 
razUčne vrste tečajev in semi
narjev v izpopolnjevanju za stroge 
tekmovalne namene , k a k o r tudi za 
rekreativne in množ ične namene . 
Teh izobraževalnih programov se 
je udeležilo več n a š ^ amaterskih 
delavcev. 

Ugotav^amo, da smo neko l iko 
zanemaril i vzdrževanje obstoječih 
objektov v obč in i , k e r ni dovo^ 
denarja. Sredstva, k i j ih namenja
m o v te namene ne zadoščajo , 
za to men im, da b o m o v naslednjih 
letih moral i t emu p rob lemu 
posveti t i več p o z o r n o s t i 

- V Por to rožu je bUo v 
pre teklem letu p o m e m b n o posve
tovanje za nadaljnji razvoj telesne 
ku l tu r e . Kako so sklepi tega 
posvetovanja vplivali • n a vaše 
delo? 

„Te sklepe smo z odobravanjem 
^ i g e l i , ker ugotav^amo, da je 

M. Kneževič 
t a k o organiziranost k o t tudi sam 
sistem dela bil v nekater ih 
športnih panogah nezadovoljiv. 
Z a t o j e bila širša d ružbena kr i t ika 
na r ačun dela posameznih 
organizacg in tud i posameznikov 
upravičena. Naše delo smo bolje 
l ahko izkoristili in i s točasno 
povečaU rezul ta te . Hkrat i smo 
sprožih š i roko j avno razpravo, se 
m o č n o s t rokovno zavzeU in 
rezul ta t : izdelana je bila pr ior i te ta 
oe. do ločene prednostne špor tne 
panoge . Vendar še n ismo uspeli 
mater ia lno ovrednot i t i tega, z a t o 
nas t o čaka v tem in naslednjih 
let ih, da bi t ako omogoči l i razvoj 
panog , ki smo j ih ovrednotil i k o t 
p r e d n o s t n e . " 

- Katere naloge, zraven t eh , k i 
ste j ih že omenili , vas čaka jo v 

tem letu? 
„ V letii 1977 nada^u jemo z 

nalogami, k i smo si jfli zastavili v 
s red i^eročnem programu. Mednje 
sodijo razvoj m n o ž i č n o s t i m 
rekreacge , izboljšanje strokovne 
zasedbe v posameznih sredinah in 
hitreje ustvariti pogoje za razvoj 
m n o ž i č n o s t i z gradnjo špor tnih 
objektov ter izvajalce takoime-
novanih por to rošk ih sklepov. To 
so osnovne naloge v okviru kater ih 
zastav^ amo tud i stranske v 
delovanju naše s k u p n o s t i 

V programu za le to 1977 
imamo gradnjo pokr i tega strelišča 
za z r a č n o orožje pr i športni 
dvorani Mladika, štiri naše 
krajevne skupnos t i b o d o dobile 
večnamenska igrišča in prispevali 
b o d o del sredstev za gradnjo doma 
krajanov v Cirkovcah. Te inve-
s t i c | e b o d o zahtevale znatna 
denarna sredstva, z a t o b o m o 
moral i naše de lo racionalizirat i na 
r a č u n osnovnih te lesnokul tumih 
organizacg, k i b o d o prejela manj 
sredstev, k o t j ih pot iebuje jo za 
svoje de lo . T o zmanjšanje bo 
pogojevalo tudi t o , da bo 
pr ior i te ta , ki smo j o sprejeli, 
p r i so tna tud i pr i dodelitvi 
f inančnih sredstev. 

Tako j e zaključil naš razgovor 
nredsednik skupščine TKS občine 
Ptuj Milan Knežev ič . 

1. kotar 

Smotrno 
uporabljati 

električno energijo 
T u d i za o b č i n o P t u j velja 

razumno in smotrno uporabljati 
električno energijo. Zaradi nenehne 
rast i p o r a b e t o k a m o r a m o 
preprečiti razsipništvo in nesmo
t r n o u p o r a b l j a n j e e l ek t r i čne 
energije. Ne gre le za začasno 
akcijo, temveč gre za dolgoročno 
orientacijo pravilne in razumne 
porabe električne energije. Veliko 
možnosti varčevanja z energijo je 
videti v industriji in seveda tudi pri 
gospodinjstvu. 

MARTIN KISELAK 
Tako, kot je živel je tudi odšel 

za vedno. Tiho in skromno, kot je 
bilo vse njegovo življenje, je 17. 
januarja 1977 za vedno odšel od 
nas naš dragi prijatelj in delovni 
solovariš MARTIN KISELAK iz 
Kungute 86 pri Kidričevem. Rodil 
se je 23. 10. 1925, kot sin kmečkih 
staršev, ki je vse svoje življenje 
poznal le delo, katero mu nikoli ni 
bilo pretežko. Že v svoji rani mla
dosti je vedel zakaj se mora boriti 
in kje je njegovo mesto. 

Kot mnogi njegovi sotovariši se 
je tudi pokojni Martin vključil v 
boj za delavske pravice in za 
osvoboditev svojega naroda, ki je 
ječal pod težkimi okupatorjevimi 
škornji. Ni se ustrašil odprtega 
boja proti vsem s o v r a ž n i k o m 
svojega ljudstva, zato je toliko 
bolj pomembna njegova prehojena 
pot v času narodno osvobodilne 
vojne. Kot delavec in komunist je 
vedel kje je njegovo mesto, prav 
zato ga najdemo tudi po končani 
narodno osvobodilni vojni v prvih 
vrstah tistih, ki so dali vse od sebe 
za obnovitev porušene domovine. 
Njegova aktivnost v družbenopoli
tičnih organizacijah v KS Kidriče
vo je menda ena izmed najbolj 
vernih dokazov kakšen mora biti 
občan. 

Ko je zaradi bolezni moral 
prenehati z delom v tovarni se je 
tudi v pokoju nenehno boril za iste 
ideale kot v času NOB. Tako ga 
poleg mnogih funkcij najdemo 

tudi na mestu predsednika 
temeljne delegacije KS Kidričevo, 
da drugih funkcij niti ne omenja
mo. Čeprav bolehen je do zadnje
ga diha svoje dolžnosti opravljal 
vestno in tako vsem dokazal, kako 
se mora boriti za svojo vsak
danjost in prihodnost sleherni 

občan. Poznajo ga prav vsi v KS 
Kidričevo, katerim je mnogo 
pomagal pri uresničevanju 
krajevnih potreb. Kol član ZKJ in 
neumorni delavec na vseh 
področjih je bil zelo priljubljen 
med občani, prav zato je njegova 
izguba za vse nas toliko bolj 
boleča. 

Nikoli mu ni zmanjkalo moči in 
volje, saj nas je vedno bodril in 
nam dajal nenehno nove ideje ter 
nasvete za pravo družbenopoli
tično aktivnost. Ni videl le svojih 
osebnih problemov, ampak mu je 
prvenstveno bil cilj reševanje 
skupnih problemov v KS za katero 
je dal vso svojo življenjsko moč. 
Vedno poln naprednih mish in idej 
je bil pripravljen pomagati na sle
hernem koraku pri čemer je bil 
vedno med prvimi in tako dajal 
vzor ostalim. Nikoli mu ni bila 
nobena ura predo lga , noben 
delovni dan, nasprotno vedno je 
zanj bilo vse prekratko. Toda smrt 
si je prav v času ko je najbolj 
potreben KS in vsem osta l im 
svojcem izbrala njega in je tako 
njegovo življenje končano v 51 
letu, prav v letih, ki so bila polna 
elana. To najbolj zgovorno kaže 
tudi to , da se je še dan pred svojo 
smrtjo zanimal kako je v njegovem 
kraju. To je veren dokaz njegove 
zvestobe idejam in ciljem za katere 
se je boril vse do zadnjega diha. 

Zato mu ostajamo dolžni kraja
ni KS Kidričevo mnogo in se tudi z 
bolečino v srcih še poslednjič 
poklanjamo njegovemu spominu z 
o b l j u b o , da b o m o z de lom 
nadaljevali pra> tam, kjer je tova
riš Martin nehal. Zato v imenu — 
vseh krajanov KS Kidričevo in 
DPO hvala za vse kar je dal in naj 
počiva v miru v zemlji katero je 
ljubil do zadnjega diha! 

France Meško 
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Beseda o medobčinskem sodelovanju 
ž e nekaj časa tečejo na neka

terih ravneh našegi d ružbeno-
pohtičnega in javnega življenja 
intenzivna in tudi že konkre tna 
prpučevanja o nekater ih vidikih 
medobčinskega sodelovanja. Prav 
je, da se k tem razgovorom in 
razpravam vključijo tudi informa
tivna sredstva, ki bi pospeševala ali 
pa samo orisala znači lnost i med
občinskih sodelovanj. 

Medobčinsko sodelovanje nasta
ne na osnovi interesov delovnih 
ljudi. V zadnjem času m n o g o -
govorimo o različnih medobč in 
skih in o regionalnih sodelovanjih. 
Ko takole razmišl jamo o tem, se 
nehote sprašujemo, č e j e res pravo 
in edino merilo za m e d o b č m s k o 
sodelovanje, samo interes o b č a n o v 
in delovnih ljudi, kajti opažamo , 
da včasih nastajajo tudi drugi 
interesi, k i pa so žal preveč 
f o r u m s k ^ a značaja in pomenijo 
samo sodelovanje med neka te r imi 
občinskimi organi. Prav je , če 
sodelovanje nas tane na osnovi 
interesa delovnih ljudi, prav pa 
tudi je, če so pobudn ik i takšnega 
sodelovanja tudi neka te r i organi 
občine, d ružbenopol i t i čne organi
zacije, interesne skupnost i i td, 

Ugotavljamo, da j e takšen te
meljni kamen sodelovanja med 
občinami že položen, vendar v isti 
sapi govorimo, da pa so prisotni 
nekateri subjektivni dejavniki, ki 
nekako onemogočajo razvijati so
delovanje med obč inami , čeprav 

je interes delovnega človeka in 
občana , da se obč ine med seboj 
tesno povežejo. 

Občina Ptuj spada geografsko v 
mariborsko regijo, k a m o r sodita 
tud i obč in i Slovenska Bistrica in 
Ormož , k i sta is točasno tud i 
sosedni občin i . S tem, ko smo 
omenil i te tri obč ine , smo seveda 
hoteli zvedeti , kakšno j e sodelo
vanje med obč inami in kje se to 
sodelovanje neposredno odraža. 
Odgovor, v gospodarstvu je čut i t i 
to sodelovanje, tudi v zaposlo
vanje in šolanju, morda še kje, 
toda nikakor odgovor ni popoln . 
Žel imo si k o n l a e t n i h prikazov, 
konkre tn ih rezul ta tov sodelova
nja. Takšna je tud i pol i t ična akcija 
Zveze komunis tov . 

Po vzgledu ZKS so bili ustano
vljeni medobč insk i sveti tudi dru
gih družbenopol i t ičn ih organizacij 
imamo vrsto regionalnih samo
upravnih interesnih skupnost i , za
vodov in skupnih služb, zlasti na 
področju šolstva, zdravstva, var
stva i td. Torej na mnogih podro
čjih sodelovanja obstaja, ki je 
dober dejavnik sodelovanja in 
povezovanja. Toda o b t em je še 
vrsta nedorečenos t i . 

Nedavno mi je znanec, k o sva se 
pogovarjala o medobčinsk ih sode
lovanjih, rekel , veš sodelovanje je , 
vendar nič konkre tnega ni. Pa sem 
ga vprašal, kakšno je potlej to 
sodelovanje. Ja, mi je odgovoril, v 
Ptuj se v šolo in na delo vozijo 

Ormožanci , Središčanci in še ne
kater i , iz Kidričevega se vozi 
aluminij v Slovensko Bistrico. 
Vidiš, t o je tudi sodelovanje, tudi 
ptujski inšpektorji se vozijo v 
O r m o ž . .kontrol i ra t" , vidiš, da 
sodelovanje je in to celo delovno 
sodelovanje, če pa bi ti hotel 
kakšno drugo sodelovanje, pa bi 
to bilo h i t ro označeno za „foru-
msko sodelovanje". 

Nekaj resnice j e v t em. Toda 
oblike in vsebine sodelovanja bi 
morale biti in so tud i d rugačne . 

Upoštevat i morajo resnični interes 
občana in delavca, kar pomen i 
sodelovati pri načrtovanju gospo
darske poUtike, razvoja kmetijstva 
na tem območ ju , skupno in 
samoupravno urejevati p robleme 
zaposlovanja, kadrovanja, izobra
ževanja in vzgajanja ter ob p o m o č i 
ZK, SZDL, zveze socialistične 
mladine in zveze sindikatov pri
spevati, da se k o n k r e t n o uresni
čujejo vsi interesi naših ljudi. 
Mnogo je tukaj že narejen(^a, 
vendar si žel imo še več . Seveda pa 
m o r a m o najprej spoznati t iste, ki 
takšno sodelovanje zavirajo, ki se 
še vedno preveč zapirajo v občin
ske meje in ki vztrajno in 
t rdovra tno zavračajo misel o kon
kre tnem medsebojnem sodelo
vanju. K o se b o m o znebili tega, 
b o m o lahko spregovorili o konkre
t n e m in še boljšem sodelovanju. 
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Kako boljše in uspešnejše 
obveščati kmeta 

Večkrat slišimo kmetovalca, ki zatrjuje, da o 
t em ali onem ni bil obveščen in nadaljuje, da 
obvesti samo še zakon, ki je baje bil v javni 
razpravi in kasneje sprejet „ m i m o njega". St r in jamo 
se z njim, ko pravi, „ja, to pa ni prav, da sem jaz 
zadnji o vsem seznanjen." Moral bi biti seznanjen 
vsak s tistimi zakoni, odloki , sporazumi, dogovori 
in razpravami, ki obravnavajo khietovo delo in 
življenje ter pr ihodnos t kmeta . 

Po vsej Sloveniji je tekla javna razprava o 
kmetijstvu, o novem odloku o dedovanju 
kmetijskih zemljišč i td. , žal ugotavljamo, da kmet je 
niso bih dovolj seznanjeni s t em. Obč ina in tud i 
nekatere krajevne skupnost i pa tudi kmeti jsko 
-zemljiška skupnos t niso opravile t is to poslanstvo, 
ki j im gre. Krajevne skupnost i bi morale ob takih 
primerih skhcati zbor občanov ah zbor 
kmetovalcev, povabit i predstavnike kmetijsko 
-zemljiške skupnost i ter se na zborih pogovorit i o 
vseh problemih, ki so v naši kmetijski politiki, ne 
pa da o t em razpravlja samo peščica ljudi. 

Tud i ni res, da morajo glavno in največjo nalogo 
opraviti samo sredstva obveščanja (radio, TV, 
časopis), ne, po t rebno j e najti us t rezno us tmeno 
sporočilo in neposredna razlaga strokovnjakov. 
Hotel i bi izkoristit i t o pri ložnost in omeni t i , da so 
nekatere razprave bile dobro pripravljene in tud i 
uspešne, vendar pa lahko t rdmio , da so rec imo 
razprave o kmetijski politiki, o pr ihodnost i k m e t o v 
in njihovem združevanju bile prešibke in da še 
vedno n imamo dobrih in pozitivnih odmevov. T u d i 
takšne razprave bi bile vredne tolišne d ružbene 
pozornost i k o t r ec imo d ružbenopoh t i čna akcija za 
občinski ah krajevni referendum. 

V krajevni skupnost i so za prenašanje takšnih 
mformacij zadolžene vse družbenopoUt ične organi
zacije, temeljne, splošne in posebne delegacije, zbor 
delegatov, predvsem pa vaški odbor i socialistične 
zveze. V obč in i je še p remalo , da o t em 
razpravljajo zbori skupščine, nekatere družbeno
pol i t ične organizacije in kmetijsko-zemljiŠca 
skupnost in o vsem tem delovne ljudi in o b č a n e 
naše obč ine obvešča časopis in radio . 

Tudi pri t q zahtevni družbeni akciji, kjer 
govorimo o pr ihodnost i kmetov in o njihovem 
združevanju, se m o r a m o odloči t i za širšo 
d ružbenopol i t i čno akcijo. Naša naloga ni samo. 

obveščati in seznanjati o že sprdetih načelih, 
temveč m o r a m o od kmeta tud i slišati kaj 
potrebuje, kakšno pr ihodnost si žeh, za kakšno 
vsebino dela je in Kakšne oblike združevanja mu 
najbo^ ustrezajo. 

Premalo je , če k m e t u r e č e m o , da v Sloveniji 
primanjkuje zemlje za pridobivanje hrane in mu v 
isti sapi zatrjevati, da na t ako razdrobljeni zemlji, 
ko t jo ima sedaj, tudi ne b o m o več pridelali. IN 
po tem nadaljevati, da b o m o vse to dosi^li , če 
b o m o združiU njegovo delo, sredstva in zemljo. 
Preveč pa je , če kme tu posredujemo samo gole 
s ta t is t ične poda tke , ki govore, da bo v letih do 
1980 po t r ebno pridelati 5 7 0 0 vagonov pšenice, 
9000 vagonov koruze , 5 0 0 0 vagonov perutnine , 
30.000 vagonov mleka, 24 .900 vagonov s ladkorne 
pese i td. 

Oboje skupaj m u pove že več. Za to bo nujno, 
da se k m e t u jasno in konk re tno prikaže n j ^ o v a 

Kihodnost . K m e t mora bi t i seznanjen s tem, da se 
> n e k o č izenačil z delavcem in t ako i m d 

zagotovljeno socialno varnost in dohodek , razložiti 
mu bo po t r ebno kakšni b o d o dohodkovn i odnosi , 
združevati se bo mora l s takšnimi zadrugami in 
kooperaci jskimi eno t ami ter temeljnimi organi
zacijami združenega dela, " kater ih bo pametna 
delitev dela in d o h o d k a . Razloži t i mu tudi, zakaj 
ne sprostiti zemljiški maksimum, ki sedaj znaša 10 
ha in ga seveia opozor i t i , da bi z večjim 
m a k s i m u m o m omogoč ih razvoj samo že razvitim ir 
veUkim kmet i j am in ker t o dopušča , da se p r ično 
razvijati vsi drugi samo samoupravni socialistični 
odnosi ne . 

Prav t a k o bi bilo po t rebno ob takšnih razpravah 
poudar i t i , da se naša družba ne strinja z o d m a v o 
lastnine, ki je k m e t u zajamčena z ustavo. Tako 
nam na k o n c u ostaja le združevanje dela, sredstev 
m zem^e . Po t j e izvirna in socialistična, pos ta t i 
mora še bolj samoupravna. O oblikah in o vsebini 
morajo spregovoriti tud i kmetje sami, kajt i kmet je , 
ki bodo združevali svoje delo, zemljišče in delovna 
sredstva (to j e tud i njihova lastnina) v kmetflske 
zadruge ah kakšne druge oblike združevanj, b o d o 
t ako k o t delavci odločal i svobodno, neposredno in 
enakopravno, da bi uresničili svoje zamisli in 
položaj. Kmetje morajo o tem bit i t ud i seznanjeni, 
toda ne samo peščica, t emveč vs i z k _ 

Poklonili smo se spominu 
DŽEMALA BIJEDIČA 

v sredo 19. januarja le dan po izredno 
tragični novici o smrti predsednika zveznega 
izvršnega sveta D ž e m ^ a Bijediča, smo se 
dgaki gimnazije Dušana Kvedra zbrali v šolski 
telovadnici in obudili njegov življenjepis. O 

Džemalovi dolgi in težki revolucionarni poti j e 
spregovoril ravnatelj Rudolf Ceh. Ob koncu 
smo z enominutnim m d k o m počastili njegov 
spomin. 

Slava mu! B. V . 

Izobra
Ževanje 
mladih 

Od 3. do 5. februarja pripravlja 
občinska konferenca ZSMS Ormož 
seminar za vodstva mladih iz kra
jevnih skupnosti . Mladi bodo 
poslušal i več tem in o b tem 
obravnavali najaktualnejša dogaja
nja v naši družbi . T a k o bodo 
največ časa posvetili novemu orga
niziranju ormoškega kmetijstva ter 
vzporedno s tem še obravnavali za
kon o združenem delu. 

Seminarja se b o d o udeležili 
mladi iz krajevnih skupnost i , pred
stavniki mladinskih organizacij 
osnovnih šol ter mladi iz osnovnih 
organizacij mladih kmetovalcev. 
Seminar bo v prostorih delavske 
univerze v Ormožu , kjer se bo zbra
lo okoli 80 mladincev. 
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BO KAJ OSTALO, 
NE BO OSTALO, BO. . . 

0̂̂ 0 si naš karikaturist predstavlja cvet letošnje pomladi 
^f^pričan je, da bo od osebnega dohodka delavcu vseno še 
nekaj ostalo, treba je samo začeti šteti lističe z bo... Če ne 
^^fjamete, se prepričajte sami 

NAŠA ČEBELARSTVA 
OGROŽAJO TUDI NALEZUIVE 

BOLEZNI ČEBEL 
Čebelarstva v naših krajih ogrožajo predvsem tri nevarne bolezni čebel 

oziroma čebelje zalege. Kot prvo in verjetno tudi najbolj nevarno, bi ome
nil hudo gnilobo čebelje zalege, drugi dve sta pa pršičavost in nozemavost 
čebel. 

S hudo GNILOBO čebelje zalege, imenovano tudi kuga čebelje zalege, 
se v naši občini zadnje desetletje srečujemo skoraj vsako leto. Res gre le za 
posamezne primere, kipa jih vendar le še nismo uspeli povsem izkoreniniti. 
Tej bolezni je zelo izpostavljeno območje zahodnih Haloz in Dravskega 
polja. 

Z N O Z E M A V O S T J O čebel so se 
v milejši obliki verjetno srečah že 
vsi naši čebelarji in jo z ustreznimi 
čebelarskimi ukrepi uspeli tudi 
odpraviti, ne da bi pri tem utrpeli 
večjo škodo na čebelarstvu. Noze
mavost, ki se med leglom širi pozi

mi, opazimo pa jo zgodaj spomla
di, pri čistilnih izletih čebel, lahko 
postane zelo nevarna, če se pojavi v 
hujši, množičnejši obliki ali če se 
pojavi skupaj z drugimi čebeljimi 
boleznimi (n. p. s pršičavostjo). Iz 
bližnje preteklosti poznamo nekaj 
dramatičnih primerov, ko so zaradi 
okužbe čebel z nozemavostjo in 
pršičavostjo izginjali iz čebelnjaka 
kar celi roji. Čebelar je v nekaj 
dneh izgubil prakt ično vse, ne da bi 
mu pri tem lahko učinkovito poma
gali. 

Pri nas se v zadnjih letih množič-
neje pojavlja parazitarna bolezen 
čebel — PRSiCAVOST. To je 
bo lezen o d r a s l i h čebe l , ki j o 
povzroča grinja Acarapis oodi. 
Grinje se zelo razmnožijo in razši
rijo v zimskem času, povzročajo pa 
posredne poškodbe letalnih mišic in 
tako onemogoči jo čebelam letenje. 
Posledica tega je, da čebele po 
čistilnih izletih ne morejo več nazaj 
v panj, kar seveda čebelarstvo zelo 
prizadene. 

Ko že govor imo o čebeljih para-
zitarnih boleznih je prav, da naše 
čebelarje opozor imo, da se je v J u - ' 
gos lav i j i , o b b o l g a r s k i me j i , 
pojavila nova bolezen čebel imeno
vana V A R O A T O Z A . Povzroča j o 
grinja Varroa jacobsoni , ki parazi-
tira na odraslih čebelah in njihovih 
ličinkah. Je sorazmerno velik para
zit, saj meri v dolžino in širino več 
kot 1 mm in čebelo zelo izčrpa. Ce 
se bolezen množičneje razširi v 
roju, ta zelo oslabi in pusti na čebe
larstvu občutne posledice. Bolezen 
se najbolj vidno opazi v jeseni, če
bele so nemirne, vrtijo se v krogu, 
padajo pred panjem na tla in tu 
odmirajo. 

Vse omenjene bolezni, vključno 
z varoatozo, širijo v največji meri 
sami čebelarji, predvsem s posoja
njem č e b e l a r s k e g a i n v e n t a r j a , 
nakupi okuženih rojev itd. Za širje
nje pršičavosti in v naših krajih še 

nepoznane varoatoze pa je zelo po
m e m b e n tud i n a k u p m a t i c . 

Strokovnjaki namreč ugotavljajo, 
da smo s pošiljanjem okuženih če
bel — matic na velike razdalje zelo 
razširili tudi mnoge čebelje bolezni. 
Čebelarje velja ponovno opozorit i , 
da naj čebele — matice kupujejo le 
iz registriranih vzrejališč matic, ki 
so pod veterinarsko kontrolo , ob 
nakupu matice pa je pot rebno 
zahtevati tudi potrdilo pristojnega 
veterinarskega inšpektorja, da v 
kraju ni kužnih bolezni, ki jih pre
našajo čebele. Takšen postopek naj 
čebelarji še posebej upoštevajo, 
kadar kupujejo čebele matice v 
tujini ali v oddaljenejših krajih 
naše domovine . Vzhodnoevropske 
države so namreč zelo znane po ve
likih uspehih v čebelarstvu, žal pa 
so pri njih razširjene tudi mnoge 
bolezni čebel, posebno varoatoza. 

Ker smo ravno v obdobju, ko 
bodo čebele pričele s čistilnimi 
izleti, velja čebelarje spomniti še na 
preglede čebel-mrtvic na okuženost 
s pršico. Te preiskave opravlja 
Živinorejsko veterinarski zavod v 
Ptuju, v preiskavo pa je potrebno 
prinesti od 50 do 100 čebel-mrtvic 
nabranih pred čebelnjakom po 
prvih čistilnih izletih. Preiskave 
čebel-mrtvic bi naj dali opraviti vsi 
naši čebelarji, ker samo tako bodo 
lahko zagotovo poznali zdravstve
no stanje svojih čebel. Bolezni 
čebel lahko v začetni fazi odkrije
mo le z laboratorijskimi preiskava
mi, v tej fazi lahko čebelam tudi 
najbolj p o m a g a m o z zdravljenjem. 
Pozneje, ko gre že za množično 
okužbo, je zdravljenje mnogo manj 
uspešno. 

Č e b e l a r j i , ki že l i jo le tos 
prevažati čebele na pašo, bodo 
dobili ustrezna veterinarska potrdi
la le, če se bodo lahko izkazali s 
potrdilom, da so bile njihove čebe-
le-mrtvice pregledane na pršičavost 
v času do 1. aprila 1977. T a k o je 
namreč določeno v odredbi o 
preventivnih ukrepih proti določe
nim živalskim kužnim boleznim. 

Za pomoč in nasvete pri zatira
nju in preprečevanju bolezni čebel, 
se čebelarji lahko posvetujejo s svo
jimi čebelarskimi pregledniki ali pa 
se neposredno obrača jo na veteri
narsko službo. 

MUan^JAGER, digi. vet. I 

Dr, Fran Brumen 

ALARMANTNI 
TREBUH 

Tako bi laično najbolje in smotrno poimenovali stanje, ki 
ga v medicini označujemo s pojmom - akutni abdomen. T o je 
trenutno nastalo A L A R M A N T N O N E V A R N O S T A N J E , ki ga 
povzroči naglo obdenje nekega organa, ki se nah^a znotraj 
trebušnega predela telesa 

Prvi, ki se s to, včasih zelo težko sliko naglega obolenja, 
sreča je poleg prizadetega navadno laik, nestrokovnjak iz 
neposredne okolice, pa je zato sliko in dogajanje vredno pobllže 
popisati in pojasniti, ker je situacija smrtno nevarna in je treba 
nagjo in smotrno ukrepati V takem primeru je n ^ č e š č e vsaka 
ura izredno pomembna. U K R E P A T I J E T E B A H I T R O I N 
P R A V I L N O ! 

Predvsem je potrebno ugotoviti vzrdc nastopa težkega 
stanja in točneje lokalizirati začetek obolenja ter po možnosti 
določit i organ, iz katerega izhaja. Mnogokrat, žal, podrobnejša 
razpoznava ugotovitev ni mogoča in se moramo zadovoljiti z 
diagnozo sindroma akutnega trebuha. T o pa pomeni, da so 
potrebne takojšnje podrobne prei^ave , k i j ih doma na bolniški 
posteči nikakor ni mogoče izvršiti Zato je nujno spraviti takega 
bolnika takoj in najhitreje na primeren kirurSci oddelek v 
bohiici zaradi operativnega odpiranja trebušne votline, ki z 
direktnim ogledom notranjosti omogoči razpoznavno diagnozo, 
na podlagi katere je šele mogoče ukreniti vse potrebne zdravilne i 
posege. 

Pri vseh boleznih, posebno pa še v stanju akutnega trebuha, 
je najpodrobnejše anamneza — zgodovina nastanka obolenja 
n^bolj zanes^iv pripomoček za pravo pot k diagnozi V takem 
primeru je potreben opis vseh pojavov, ki so oziroma še 
spremljajo obolenje. N ^ jih prikaže oboleli, pa tudi ljudje iz 
neposredne okolice naj sliko dogajanja č imbo^ izčrpno 
dopohi jo . Posebno pri stanju akutnega trebuha je 
O D L O Č I L N E P O M E M B N O S T I T U D I Š E O P I S V S E H T E Ž A V , 
K I S O E V E N T U A L N O N A S T O P A L E D A L J E C A S A N A Z A J 
P R E D P O J A V O M T R E N U T N E G A A K U T N E G A S T A N J A . 

Izredne važnosti je predvsem P R I K A Z T A K O I M E N O -
V A N E U L K U S N E A N A M N E Z E - torej pojavi in znaki, ki 
spremigajo bolezen razjed v želodcu, oziroma dvn^stemiku. 
Da^e eventualne kolike - krčevite bolečine v zvezi z napadi 
žolčnih kamnov, oziroma vnetja žolčnega mehuija, prav tako 
pa tudi opis eventualnih hujšfli težav ob preteklih mesečnih 
perilih pri ženskah. P O S E B N O P O Z O R N O S T J E T R E B A 
P O S V E T I T I H I T R O S T I N A S T A N K A A K U T N I H B O L E Č I N in 
po možnosti čimbolj točnih lokacij istih. 

Pri predrtju želodca (želodec mu je počil) , oziroma 
dvanajstnika zaradi razjede (rana na želodčni, oziroma 
dvanajstemikovi steni - čir - idkus) nastopa N E Z N O S N A 
P E K O Č A B O L E Č I N A T A K O R E K O Č T R E N U T N O , res 
podobno kot strela z jasnega. Ta zelo značilna bolečina se 
sekundo za sekundo naglo pojačuje in postaja čedalje bolj 
morečin z nastopanjem hladne ozncgitve vodi včasih tudi v 
nezavestno stanje. 

Pri akutnem vnetju slepiča in žolčnika je o b i č ^ n o možno 
bolj točno lokalizirati bolečine, kar olajšuje razpoznavo tudi še 
s svojo posebno značilnostjo, ker namreč nastajajo počasneje in 
se tudi počasneje stopnjujejo. Za žolčne kolike pa je posebno 
značilno, da se pojavljajo nekako valovito, k o krčevita bolečina 
značilno narašča, doseza svoj višek in zopet počasi pojenjuje ter 
se čez nekaj časa v podobni obliki znova pojavi. 

(konec sledi) 
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Bistriški upokojenci pred odho
dom n» zadnji izlet v letu 1976. 

Bistriški upokojenci radi 
potujejo 

v okviru društva upokojencev 
Slov. Bistrica že veČ let uspešno 
deluje tudi posebna komisija za 
organizacijo izletov in letovanj 
č lanov t ega d r u š t v a . T a k o je 
komisija v letu 1976 organizirala 

za svo je č l a n e s k u p n o šest 
enodnevnih izletov. 

Skupno je bilo lani na enem ali 
več izletih blizu 400 članov ali sko
raj polovica vseh aktivnih članov 
tega društva. Ogledali so si pred
vsem kul turno zgodovinske in tu
ristične kraje ter mesta v Sloveniji. 
Pogosto pa tudi katero od delov
nih o r g a n i z a c i j , kjer so se 
seznan ja l i s p r o i z v o d n j o in z 
odnosi do njihovih upokojencev. 

Velikokrat so se takšnih izletov 
udeleževali tudi mlajši občani. 

'Seznanjali so se z zgodovino in 
spomeniki NOB. T a k o so lani 
obiskali Begunje, Dražgoše, Belo 
krajino, Skofjo Loko , Kropo, 
Ljubljano, Pomur je in Slov. gori
ce. Pri komisiji za organizacijo 
izletov in letovanj upokojencev 
imajo pripravljen program izletov 
za letošnje leto. Kot doslej bodo 
tudi tokrat potovali predvsem z 
avtobusi in to po Sloveniji. Pred
videvajo, da bodo tudi letos izvedli 
okoli 6 izletov, med katerimi enega 
na Jad ransko obalo. 

BESEDILO IN SLIKA: 
V. Horvat 

Ormož ŽIVAHNO DELO DRUŠTVA 
INŽENIRJEV IN TEHNIKOV 

Dmštvo inženirjev in tehni
kov v Ormožu sodi med 
najdelavnejša društva v ob
čini. V dmštvo so vključeni 
predvsem kmetijski strokov
njaki, v zadnjem času pa so v 
delo angažirani tudi strokov
njaki dmgih poklicev. Sedaj je 
v dmštvu 110 članov. 

O delu in dejavnostih 
društva je spregovoril pred
sednik Ivan Simonič, ki je 
dejal: „Dmštvo je bilo 
ustanovljeno v letu 1955. V 
začetku je vključevalo v delo 
le kmetijske strokovnjake, ki 
so se zdmževah zaradi 
skupnih kmetijskih interesov. 
Kasneje se je situacija 
spremenila in v dmštvo so 
sedaj vključeni tudi tehniki in 
inženirji dmgih poklicev. 

Namen dmštva se kaže 
predvsem v strokovnem izpol
njevanju nas samih ter 
vzporedno s tem tudi 
izobraževanje kmetov v ormo
ški občini. V letu 1974 smo 
pripravili več seminarjev in 
tečajev za izobraževanje 
kmetovalcev. Tako smo pri
pravili teme o vinogradništvu, 
sadjarstvu, živinoreji in polje-
deljstvu. 

Za člane dmštva organi
ziramo strokovna predavanja 
iz ekonomike gospodarstva, 
dmžbenopUtičnega delovanja 
in organiziramo razne stro
kovne izlete. Lani smo v 
avgustu in septembm orga-
niziraU strokovno ekskurzijo 
na Nizozemsko in v Belgijo. 
Obiskali smo Wilhelmina-

doper in si ogledaU državno 
poskusno postajo za sadjar
stvo. V tem kraju so namreč 
leta 1902 zasadili hektar 
poskusnega nasada, ki sedaj 
obsega že 18 ha zemljišč. 
Videli smo izredno sliko 
dobrega in kvahtetnega gospo
darjenja. 

V letošnjem letu smo si 
prav tako zastavili širok 
program dela, strokovnega 
izobraževanja in dmgih aktiv
n o s t i Največji poudarek pri 
našem delu zajema tudi 
organiziranje vsakoletne kul-
turno-zabavne prireditve 
„Ormož poje in pleše". Ta 
prireditev je naš vir financira
nja. D m g o leto b o m o 
pripraviU tudi kmetijsko 
razstavo. Predlog je tudi, da bi 
letos pripravili strokovni izlet 
v Negotin, Ohrid ali Palic. 

Dmštvo ima svoj pravilnik, 
žiro račun in svojega delegata 
v repubUški zvezi inženirjev in 
tehtiikov, kjer pač zastcpa 
naša stališča. N^močneje se 
naše delo odraža pri lokalni 
radijski postaji Ormož, kjer 
ob nedeljah pripravljamo zelo 
poslušano kmetijsko oddajo. 
Za to sodelovanje in delo 
dobivamo od Delavske uni
verze na leto 5 0 0 0 dinarjev. 
Kmetijska zemljiška skupnost 
pa nam je za izobraževanje v 
lanskem letu prispevala 2 0 0 0 
dinarjev." 

Torej zelo bogat program 
dela, dmštvo inženirjev in 
tehnikov v Ormožu dobro 
opravlja svoge poslanstvo. 

Lahko bi bi lo akcijsko delo še 
boljše, če bi pri vseh delih in 
akcijah sodelovali bolj mno
ž ično, kajti za posameznike je 
dela zares preveč. 

zk 

Aktivno 
delo 

v Apačah 
Minilo je že nekaj časa, ko so 

vaščani Apač slavili dve veliki 
delovni zmagi. Okrog 5,5 km 
asfaltnih cestišč in kulturni dom. V 
ta dom je bilo vloženih nešteto 
prostovoljnih ur, gradbenega 
materiala, ki so ga sami vaščani 
prispevali. Ko je bil dom že pod 
streho, so dobili nekaj pomoči , da 
so lahko nadaljevali z delom. Da
nes stoji dvorana v središču vasi, 
kot n e k a k š e n s p o m e n i k 
požrtvovalnosti in dela vseh vašča-

.nov. 

G r a d b e n i o d b o r , ki j e bil 
pobudnik vseh akcij , j e ' predal 
ključe še ne povsem dograjene 
dvorane. Prosvetnemu društvu 
Apače. Člani P D A niso spali na 
lovorikah, marveč so zasukali 
rokave in nadaljevali delo, da so 
dokončno uredili dvorano , sedaj 
pa v njej prirejajo proslave, igre 
družbene večere itd. 

Najprej so ustanovili dramsko 
sekcijo, ki je tudi najaktivnejša, 
saj to sezono pripravljajo že četrto 
igro zapored. Vsi člani te akcije so 
prizadevni, še posebej vodja Jože 
V a i s b a h e r , ki s k r b i , da de lo 
nemoteno poteka. Razveseljivo je 
tudi, da se vedno več mladih 
vključuje v d ramsko sekcijo. 

Nadalje je pomembno tudi to, 
da prosvetno društvo ni pozabilo 
na knjige. V prostorih kulturnega 
doma so pripravili sobico, v kateri 
domuje knjižnica. Imajo že veliko 
lastnih knjig, kar je v nekaterih 
vaseh p r a v a r e d k o s t . D o b r o 
sodelujejo tudi s potujočo knjižni
co. Veliko starejših vaščanov pose
ga po knjigi, največ pa je seveda 
učencev osnovnih in srednjih šol. 
Da delo knjižnice nemoteno teče 
skrbi upokojenec Jakob Murko , ki 
z ljubeznijo do knjige opravlja to 
delo že od vsega začetka. 

V okviru prosvetnega društva 
deluje tudi tamburaški ansambel. 
Ta večkrat zaigra na družbenih 
večerih in je zelo popularen med 
vaščani. Čeprav j im primanjkuje 
instrumentov za starejše člane, 
vseeno poskušajo poskrbeti za 
naslednike. T a k o so pripravili tudi 
glasbeno šolo za najmlajše, ki jo 
vodi Mart in Turk , starejši. 

Prosvetno društvo Apače velja 
kot dober organizator proslav, 
srečanj. Za to torej ni čudno , zakaj 
je bilo srečanje pobratenih občin 
Koprivnice in Ptuja ravno v Apa
čah. Vendar mislim, da to ni zad
nja prireditev, katero so zaupali 
PD Apače, saj veljajo kot zelo do
bri gostitelji. 

Problem prosvetnega društva 
Apače pa je ta, da nekatera društ
va v vasi nočejo razumeti , da 
dvorana ni za veselice, ampak za 
k u l t u r n e n a m e n e . V e n d a r so 
veselice tudi vir sredstev, ki jih 
potrebujejo posamezna društva, 
čeprav niso pr imerna dejavnost za 
p r i d o b i v a n j e s r e d s t e v . Z e n o 
veselico se veliko več uničuje, kot 
pa se potem lahko obnovi z denar
jem za uporabo dvorane . 

Mislim, da bodo v P D A rešili 
tudi ta problem, kot že marsika
terega težjega. Za to potrebujejo 
pomoč vseh društev, ki jo bodo 
nedvomno tudi dobili. Zaželimo 
jim lahko le veliko uspeha pri 
njihovem delu. 

D. Klajnšek 

Iz gasilskega 
društva 
Zavrč 

v nedeljo so člani gasilskega 
društva Zavrč na občnem zboru 
ocenili svoje delo v preteklem letu 
in se pogovorili o njihovi dejav
nosti v tem letu. V društvo je 
trenutno včlanjenih 66 članov, o d -
teh jih je 15 v operativni skupini in 
12 v mladinski. V preteklem letu so 
s vojim avtomobilom dvakrat hiteli 
na mesti požarov, ostalo delo pa je 
bi lo v u s p o s a b l j a n j u mla j š ih 
članov, sodelovanju na raznih pri
reditvah, na vaji civilne zaščite v 
Cirkulanah in soudeležba pri delu 
krajevne skupnosti v izvedbi posa
meznih akcij , kot je bil na primer 
referendum za sofinanciranje gra
dnje šolskega prostora in podobno . 

Opremljenost društva je zado
voljiva, čeprav jim primanjkuje 
nekaj potrebne lOpreme kot so cevi 
in omare za shranjevanje opreme. 

Predstavniki društva so sodelo
vali tudi na kongresu gasilske zveze 
v Novi Gorici in se udeležilo tek
movanj v Bukovcih, Sobetincih in 
Veliki Nedelji in osvojili tretja 
mesta. 

V letošnjem letu se bodo udeležili 
vaje civilne zaščite, ki bo v Zavrču, 
med drugim imajo v načrtu tudi 
r edne va je č l a n o v o p e r a t i v n e 
skupine, pregled zmogljivosti stu
dencev, ker ta predel Haloz ni 
ravno bogat z vodo, udeležbo na 
raznih t e k m o v a n j i h , n a b a v o 
potrebne opreme ter priprave za 
nabavo novega avtomobila , ki bi ga 
dobili od 40-letnici društva, ki bo 
čez štiri leta. 

V svoje vrste želijo vključiti tudi 
čim več mladih, čeprav zanimanje 
za to zelo koristno družbeno udej-
s t v o v a n j e ni r a v n o v e l i k o . S 
sodelovanjem mladinske organiza
cije in športnega društva Bratsvo 
bodo poskušali uresničiti, saj je na 
tem območju še precej mladih, ki 
pri delu teh organizacij in društev" 
ne sodelujejo, čeprav so njihovi 
člani. 

1. kotar 

' mm 
TEMELJNI i 

DELEGAT' 

Po stori no dobri navodi, van fsen fkuper najpret vošin en lepi nt 
dober den. Moren se van hitro malo pototiti. Ovokrot sen se van pohval 
kak mamo lepo ceste s snegon no z ledon doj zablatsfallirane no fse lukj. 
doj zadelane, gnes pa van moren žalostno novico sporočiti: Ne, da b 
naša delegatska baza o ten kaj razprovlala ali sklepala, se je brez vojr\, 
napovedi veter jug gor na zimo sprava no jo tak zmučka, ke se je ves snei 
raztopa. Cesta na naš Suhi breg zaj glih tak zgleda, ke ne vemo bi si čoln 
kupili ali bi blatoiera naročili, ke bi nan vodo no blato nekan fkra 
porina. Ponujan van en dober kšeft: Ce nuca keri mastno ilovico 
butaje hiše, mo jo na našen bregi po znižani ceni odomo. Tisti, ki gor m 
bregih živimo, mamo še tak srečo, da se voda no blato v grabo kotata 
drgačik bi se vena že tak /topili. 

Zaj pa bi rad obdela še en drugi tekoči problem: V cajtngah se, 
šteja, da tan na Ptuji pridno toplice gradite. Pre, ke do do prveg, 
majnika odprti tudi zimski bazeni s podvodno masažo. Moja Mica se je i 
teresirala, ke bi šla za maserko. Vete una bi zato glih primerna bila, sq 
ma tak nežne roke, ke bi fsoki pre t ozdraveja, kak bi ga una v rok 
dobila. Čuja sen, ke so tote ptujske toplice joko zdravilna zadeva. To ni 
je tak po tihen na vuho prišepna moj sosid Juža, ki je lensko poletje i 
čista za odpisati bija. Večkrot se je hoda na Ptuj kopat no je tak kernh 
grota, ke še je jegova Jula nekšno mladostno razpoložena grotala. Vsok 
den zarana si je okoli voglof prepevala, kak da bi se ji ponoči san 
peklenščak prikoza. Zodje cajte je tudi nekšna okrogla grotala no sen i 
čuja, ke do pre zibali. Jas zaj ali pri najbojši voli ne ven, se je Juža 
ptujskih toplicah tak zvroča no drgoč kindermaher grota ali se je jegovi 
Jula samo tak zredila no pač misli, ke ji pod srčekon drugo živleje rost 
Prafzaprav bi bilo zlo potrebno, da bi na naših bregih tudi store babic 
začele deco roditi. Drgačik mo Prleki čista izumrli. 

. VašLm 

KRATKE NOVICE 
KIDRIČEVO: 

Delavski svet T O Z D tovarne glinice v T G A ,,Boris Kidr ič" je na zad
nji seji razpravljal predvsem o spremembah sistemizacije delovnih mest, 
O samoupravnem sporazumu o delitvi d o h o d k a in osebnih dohodkov tei 
o programu in izvajanju pospešene racionalizacije pre toka blaga, o zviša
nju cene za kanalščino v naslednjih 4 letih in podobno . Med delegatskim 

vprašanji pa je bilo največ takih, ki so v neposredni zvezi s sedanjo ii 
bodočo proizvodnjo glinice. , 

V zadnjem času je spet vse več delavcev, ki si s h rano v obratu družbt 
ne prehrane niso zadovoljni. Pravijo, da sb pripravljeni plačati tudi kaj 
več, če je po t rebno , vendar zahtevajo kvalitetnejšo malico, takšno kot de
lavcem po vsem merilih tudi pripada. O tem je na zadnji seji razpravlja: 
poslovno koordinacijski svet v T G A in sprejel ustrezne sklepe. FM 

GRABŠCINSKI BREG: 
Gasilsko društvo je imelo pred nedavnim svoj 37. občni zbor , ocenile 

svoje delo in sprejelo naloge za naprej . Člani G D se že vrsto let srečujejo 
s težavami, ki jih več ali manj uspešno premagujejo ob sodelovanju 
družbenopolitičnih dejavnikov v KS Juršinci. Pri načrtovanju nalog za le
tošnje leto so j im pomagali s svojimi izkušnjami tudi predstavniki sosed
njih gasilskih društev. Poudarjal i so tudi, da bi morali tako krajani kot 
njihova mladina bolj sodelovati , gasilski d o m pa bi naj postal središče 
vsega dela na tem območju Slovenskih goric. F . Holt 

SLOVENSKA BISTRICA: 
Pred kra tkim je izšla letošnja prva številka glasila OK ZSMS Slov. Bi

strica , ,Mladostni po le t " . Prva številka je v glavnem posvečena 8. januar
ju, prazniku občine, zato obravnava predvsem dogodke iz N O B , s poseb
nim poudarkom na boje legendarnega pohorskega batal jona. Mladi z ob
močja celotne občine so v pesmi in nevezani besedi opisali spomine na 
številne dogodke, srečanja, razgovore in doživetja neposrednih udeležen
cev. Glasilo je tokrat izšlo le v 100 izvodih. VH 

V organizaciji mladinskega odseka planinskega društva I M P O L je tt 
dni v Slov. Bistrici in v Laporju redna planinska šola za mlade ljubitelji 
planin. Šola v Slov. Bistrici je že četrta doslej, začela je v decembru in bc 
končala koncem januar ja , obiskuje pa jo 56 slušateljev, dočim je v La 
porju 25 slušateljev. Predavanja imajo poseben poudarek nevarnostim 
gorah, dinamiki gibanja, pomembnost i opreme, flori in favni. VH 

0RM02: 
Kreditna banka Mar ibor , ekspozitura v Ormožu v tem mesecu pripi

suje k dinarskim in deviznim vlogam obresti. Glede na stanje vlog bode 
tako letos pripisali nekaj nad 22 milijonov dinarjev obresti . Ekspozitura^ 
Ormožu zato vabi vse varčevalce, da se oglasijo v banki , kjer j im bode 
pripisali obresti . 

GasUsko društvo Gabernik 
šteje okrog 4 0 podpornili 
članov. Naloga, ki si jo je to 
društvo zadalo pred d d) rim 
letom je izgledala skorajda 
nedose^jiva. Gabernik je 
majhna vas, zato bi človek 
težko verjel, da b o d o ljudje 
lahko zgradiU novi gasilski 
dom s prosvetno dvorano za 
okrog 5 0 0 ljudi, ki b o služila 
tudi prosvetnemu društvu in 
mladinskemu aktivu. Kljub 
temu so to dosegli in ponosni 
so na svoje delo. 

Na občnem zbom gasil
skega društva so predvsem 
poudarili pomembnost dobre 
organizacije dela in sodelo
vanja vseh vaščanov. Zahvalili 
so se tudi vsem krajanom, ki 
so kakorkoU pomagali pri 
gradnji doma, KS Juršinci za 

materialno pomoč , preko 
Tednika pa se želijo zahvaUti 
tudi vsem dmgim občanom, 
ki so tako ali dmgače 
pomagaH pri uresničitvi njiho

vega cilja. Sklenili so nadalje 
vati zače to delo in povsein 
dokončati še zadnjo fazc 
obnove gasilskega doma. 

Besedilo in slika: J. Roškai 

Prihodnji občni zbor s prodavo 50-letnice gasilskega društva b 
že v povsem urejenefii novem gasilskem domu. 

Makole 

Upokojenci dobili svoj dom 
Na o b m o č j u krajevne skupnost i Makole živi skupno okol i 300 

upokojencev, od tega j e velika večina akt ivno vključena v organizirano 
delovanje društva. Kljub t emu, da so vseskozi akt ivno prisotni na vseh 
področj ih družbenopol i t ičnega in kul turnega življenja krajevne 
skupnost i pa do nedavnega še niso imeli svojih prostorov. Sestajati so 
se morali v tamkajšnji osnovni šoli, gasilskem d o m u ali k a k e m drugem 
pros toru . Tako je še tud i danes. Z e čez tri mesece pa b o d o tudi 
upokojenci krajevne skupnost i Makole dobili lastne pros tore . 

Samo še vhodna vrata spominjajo, da je tukaj delovalo pred 
leti gradbeno podjetje Remont , danes pa so našli svoj dom 
makolski upokojenci. 

Pred dobr im le tom so odkupi l i zapuščeno zgradbo nekdanjega 
g r a d b e n e ^ podjetja R e m o n t v Makolah, ka te ro so sklenili preuredit i v 
svoj dom. O b sodelovanju in f inančni p o m o č i društva upokojencev 
obč ine Slov. Bistrica, so takoj pričeli s preurejanjem in obnovo 
odkupl jene zgradbe. Tako j im je že uspelo usposobit i stanovanjski del 
zgradbe, za katerega so porabili 360.000 dinarjev. Z lastnimi sredstvi 
pa društvo sedaj preureja še klubske pros tore . V novem d o m u 
makolskih upokojencev je sedaj troje družinskih in dvoje samskih 
stanovanj. Sredstva za njihovo zgraditev pa so dobili iz njihovega 
solidarnostnega sklada in od samoupravne stanovanjske skupnosti . 

Te dni opravljajo še prcuredi tvena dela v pisarniških prostorih, 
sejne sobe in sanitarij. Medtem k o j e bil stanovanjski del doma predan 
svojemu namenu že lani v jeseni pa p redv idev^o , da b o d o k lubski in 
ostali pros tor i d o k o n č a n i do 1. m q a 1977 . 

Besedilo in slika: V. Horvat 
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Ustanovljen mešani pevski zbor i 
kTuIturna dejavnost prosvetnega društva Cirkovce je obogatena že z • 

im pevskim zborom, ki so ga ustanovili v nedeljo. Pri zboru b o i 
'"'t^ v prfliotinj^ pričelo vadit i kar 45 pevcev. Mešani pevski zbor b o . 
! yj^ceid Godec , učitelj glasbenega p o u k a na osnovni šoli Ciikovcp ' 
j j j va pevska vajaje bila že v č e t r t e k , 20. januarja . zlcj 
I 

Pouk obrambe in zaščite 
• Pri krajevni skupnost i Ptuj že tečejo priprave na predavanja z a , 
• azDorejeno prebivalstvo iz p o u k a obrambe in zašč i te , k i b o d o začela v 

tku prihodnjega meseca. Vseh obveznost i iz krajevne skupnos t i Ptuj j 
^Srog 7 t isoč. MGJ 

ARHEOLOŠKE RAZISKAVE 
m MAŠČEVALNI RIMLJAN 
Problem arheoloških raziskav terena za nove gradnie 

stanovanj m srednješolskega centra v Ptuiu ie t7kn/l 
navdihnU našega karikaturista: ' ' ^""^^^ 

„Ce Ptujčani mislijo, da se nas bodo kar tako znebili, se 
pošteno motijo!" 

Profesor dr. Stanko Cajnkar 

Prof. Stanko Cajnkar na lite
rarnem večeru v ptujski šludij.ski 
knjižnici ob svoji 70-letnici, 16. 
maja 1970. 

Ni mi žal, da sem bil rojen v 
kmečki hiši, da sem /rasel ob 
trdem delu, da sem postal š tudent , 
duhovnik, profesor. Srečen sem ob 
spominu na svojo čudovito mater 
in na svojega modrega očeta, ki mi 
je bil prvi uč i te l j . . . " 

Iz te kmečke hiše, ga je kot 
prvorojenca (25. aprila 1900, Savci, 
Tomaž pri Ormožu) med enajstimi 

otroci življenje pognalo v svet, 
k jer . . . " se je neprestano poveča-
vala zbirka razočaranj ; dobre volje 
in zaupanja v ljudi pa mi človeška 
poniglavost in neumnost nista 
mogli vze t i . . . " 

Na teh svojih skoraj sedemin-
sedemdeset let starih poteh, kolo
vozih in križiščih se je dalj časa 
ustavil, razen d o m a še v Mar iboru 
in Parizu (gimnazija in bogo
slovje), Vuzenici (kaplanovanje) , 
Ptuju (gimnazijski profesor). Tr
stu, Košani na Krasu (kaplano
vanje), med NOB v Beli Krajini — 
Črnomelj (gimnazijski profesor, 
član verske komisije pri Sloven
skem n a r o d n o - o s v o b o d i l n e m 
svetu), v Ljubljani (doktora t , pro
fesor in dekan teološke fakultete, 
zvezni poslanec zbora narodov, 
p r e d s e d n i k C i r i l - M e t o d i j s k e g a 
društva katoliških duhovnikov. 

urednik in ravnatelj Mohorjeve 
družbe, upokojenec). 

V sredo, 19. januar ja letos smo 
mu posodili zadnjo pot ( tako pra
vijo v njegovih rodnih Savcih) na 
domače pokopališče Tomaž pri 
Ormožu. T o je zunanja podoba 
profesorja dr . Stanka Cajnkar ja in 
njegovih 77 let. Od teh jih je sko
raj 50 posvetil javnemu delu, ki ga 
je opravljal kot duhovnik, profe
s o r , v z g o j i t e l j , z n a n s t v e n i k , 
urednik, pisatelj in ne nazadnje 
kot politik — zvezni poslanec in 
član Sveta republike. Za svoje 
ugledno znanstveno^ kul turno in 
javno delo kot nesebičen borec za 
n a p r e d e k s o c i a l i s t i č n e s a m o 
upravne skupnosti je prejel več vi
sokih odl ikovanj , med njimi red 
zasluge za narod z zlato zvezdo. 

Kakšen in kaj je bil v svojem 
življenju, je izpovedal v svojih lite-
ranih delih (Potopljeni svet. Za 
s v o b o d o . Z v e s t o b a , S loven iz 
Petovije, v Planinah, Noetova 
barka. Po vrnitvi, Križnarjevi, 
Fran Šaleški Finžgar, Luč sveti v 
temi, Očenaš , Razgovori) , naj 
pove sam: 

Literarni zgodovinarji bodo 
imeli z menoj lahek opravek, ker 
sem jim povedal mnogo več, kakor 
bodo mogli in smeli uporabit i . Bo
rim se za neko jasno in svetlo mi
selnost sveta in človeškega doga
janja. In vem, da vsega tega ni 
brez velike in močne dobrote , brez 
ljubezni, ki prestavlja gore vsak
danjih trpkosti in zab lod . . . " 

Vsa njegova dela in dejanja so 
usmerjena v oblikovanje dobrega 
človeka, v pošteno družbo, v srečo 
družinske skupnosti in v širšem 
pomenu v srečo vsega slovenskega 
naroda in vsaga človeštva. Opravi
čeval je oboroženi odpor slo
venskega l j uds tva p r o t i o k u 
patorjevemu nasilju in povdarjal 
zvestobo narodu in domovini . 
Odkrito je izpovedal, da je na 
strani tistih, ki se bojujejo za pra
vičnejši družbeni red. 

In še ob koncu besedo svojemu 
razredniku letnika 1932—1940 na 
ptujski gimnaziji. 

Kdo od nas bi ob naši veliki 
maturi že mogel verjeti, slutiti in 
misliti, da se b o m o po vsem, kar je 
moralo priti čez nas, čez toliko in 
toliko dolgih in težkih let spet sre

čali ter si lahko možato in odkr i to 
pogledali v oči in si stisnili roke v 
iskren pozdrav ob zavesti, da smo 
ostali ob tolikih nečloveških stra
hotah in nerazumljivih zablodah 
ter padcih in končnem vstajanju 
prerojenega človeka, v katerega 
pravično podobo ste nas učili 
verovati, še zvesti Ptujskemu in 
Dravskemu polju, Halozam in 
Slovenskim goricam, od koder 
smo prihajali osem let v vaš in naš 
Ptuj, da bi nas po njegovih ozkih 
uličicah neprestano spremljala va-
.ša poštena in odkri ta želja dati 
nam vse, kar ste bili, predvsem kot 
človek-socialist dolžni dati mladim 
na pot. 

Razočarali vas nismo. V tisti 
takrat ponoreli svet smo odšli vsak 
s svojim prepričanjem, pa se iz v 
krvavih zarjah očiščenega vrnili 
prekaljeni in ojekleneli ob toplem 
občutku bližine človeka, učitelja, 
razrednika tovariša, soborca, ki je 
svoj človečanski čredo izpovedal 
tudi in predvsem takrat , ko je bilo 
najhuje. 

Za vso vašo ljubezen še danes, 
še sedaj lepa hvala! 

Dušan CokI 

Hop, hop, za debelo repo orjemo, 
za srečo vsepovsod... 

ORAČI IZ LANCOVE VASI 
Ze od n e k d a j so hod i l i v 

predpustnem času po vaseh fantje 
in , ,orali za debelo r e p o " . V 
Lancovi vasi se je ta običaj ohranil 
vse do danes . Ne samo, da je 
s k u p i n a o r a č e v v e č k r a t tud i 
nastopala na ptujskem kurentova-
nju, njihov sloves o izvirnosti je 
segel tako daleč, da so odšli na 
razna gostovanja od blizu in daleč, 
mladi pa še sedaj naprežejo sami 
sebe in s kurenti s pokačem in 
jajčarico zaorjejo po vasi. 

D o l g o l e t n i v o d j a f o l k l o r n e 
skupine oračev iz Lancove vasi, 
Mirko V A U P O T I C , nam je orače 
takole predstavil: 

,,V Lancovi vasi je običaj , da so 
fant je že o d n e k d a j hod i l i v 
predpustnem času po vaseh, po 
gostijah in zbirali rože, ki so jih 
dobili od prostih deklet. Te rože so 
si potem vpletle v čake, ki so si j ih 
nadeli na glavo ob oranju. Fant , ki 
je imel največ rož je bil seveda 
med dekleti najbolj priljubljen, za
to so fantje prav tekmovali v 
zbiranju rož. Skupino oračev so 
sestavljali poleg šestih , ,konjev" 
— fantov, ki so vlekli plug še 
korant, ki je oral , pokač z bičem, 
jajčarica, ki je bil le preoblečen 
fant s košaro, za darove, na kon
cu pa so skupino varovali še dva 
ali trije korant i , oblečeni v kožuhe, 
s pošastnimi maskami in zvonci ob 
pasu. 

Ce želimo to skupino predstaviti 
po osebah, predvsem, kar se tiče 
oblačil in vloge, moram začeti pri 
konjih, oz. oračih samih. Ti so 
oblečeni v hlače — brguše in srajce 
iz belega hodnega platna. Okrog 
srajc imajo za pas zataknjene 
živopisane domače rute, na glavi 
pa velike z rožami okrašene čake. 
Na robovih teh čak, od spredaj in 
zadaj imajo pritrjene svilene trake. 
Orači se razvrstijo v pare in imajo 
na zunanjih rokah pritrjene še žen
ske robce. Pokač je oblečen v 
berguše in srajco, ima telovnik, na 
glavi pa črn klobuk s šopkom. S 
seboj nosi dolg bič spleten iz vrvi, 
ki ima na koncu pritrjen šop rafije 
s katerim poka. 

Jajčarica je moški preoblečen v 
žensko. Nosi dolgo belo obleko in 
bluzo, na glavi prav tako belo ru
to. S seboj nosi košaro polno 
ajdovih plev, v katero sproti shra-
nja podarjena jajca ali pa tudi 
klobaso. 

Korant je oblečen v kožuh, 
navadno ovčji, na glavi nosi kapo, 
prav tako iz ovčje kože. Na kapi 
ima pritrjene vehke kravje rogove. 
Lice ima pošastno, z velikim no
som, zobe iz fižola in dolg jezik. 
Okrog pasu nosi zvonce, v roki pa 
drži leseno gorjačo z ježevimi 
bodicami. Ko sem bil še majhen, 
se spomnim, da so imeli koranti za 
p a s o m še t o r b o , v k a t e r o so 
shranjevali podarjen denar, kloba
se in d r u g o . " 

— In kako je potekal tak običaj 
na vasi, ko so prišli orači k hiši? 

, ,Korant i , so od daleč z zvonci 
oznanjali svoj prihod z orači. Ko 
je skupina prišla na dvorišče ali 
pred hišo, je odskakljal naprej ko
rant, vodič in če je videl, da so 
vrata odpr ta , je dal znak ostalim. 
Orači so se približali pojoč stare 
pesmi o dekletih in fantih ter v 
krogu zaorali . Pokač si je našel 
prostor, zapokal z bičem, jajčarica 

pa je sejala po dvorišču pleve iz 
svoje košare, občasno so korant i 
skakajoč vriskali: hop , hop, ter z 
rokami kazali, da orjejo za debelo 
repo. Ce je gospodar dober, je 
orače obdari l , j im ponudil pijačo 
ali kruh. Ce so bili orači s tem 
zadovoljni so še enkrat zapeli in 
zaorali dalje, proti sosednji h i š i . " 

Tak je bil običaj po vaseh, mladi 
iz Lancove vasi ga še danes vplete
jo v svoje predpustne norčije. 
Zgodovina folklorne skupine, k i j e 
pozneje zaslovela z oponašanjem 
teh oračev na raznih karnevalih pa 
sega v leto 1939. Takrat je znani 
slovenski folklorist France Morolt 
videl v časopisu sliko oračev v 
Lancovi vasi. Povezal se je z njimi 
in že je sledil prvi javni nastop na 
festivalu v Mar iboru . 

P o vojni so prvič javno nastopili 
leta 1960 v Ptuju na kurentovanju. 
Skupino je sestavljalo 12 ljudi, 
kajti z orači sta bila še gospodar in 
gospodinja, ki sta nagrajevala ora-

Orači iz Lancove vasi, kratdc oddih na enem od ptujskih 
kurentovanj 

če med nas topom, da je bil prenos 
običaja čim bolj pristen. Od takrat 
smo l a h k o zas ledi l i o r a č e iz 
L a n c o v e vasi v s a k o l e t o na 
kurentovanju v Ptuju, vse d o 
lanskega leta, ko so morali zaradi 
d o t r a j a n e o p r e m e u d e l e ž b o 
odpovedati . Za novo opremo jim 
ni nihče nudil pomoči . 

Na vprašanje, ali bodo nastopili 
na letošnjem kurentovanju, nam je 
Mirko Vaupotič odgovoril: , ,Mis
lim, d a je vsak i zmed nas 
pripravljen sodelovati, s takšno, 
dot raj no opremo pa tega ne more
mo. Naši orači sodelujejo pro
s t o v o l j n o , s k u p i n a ni s t a l n a , 
ampak se pomlajuje. Vse do lani 
smo si sami izdelovali opremo v 
moji hiši. Za to pa je potrebno 
veliko časa pa tudi veliko denarja. 
Ce nam bo organizator pravočasno 
priskočil s tem na pomoč, potem 
bodo lahko sodelovali letos na 
k u r e n t o v a n j u , v n a s p r o t n e m 
primeru pa seveda n e . " 

Orači iz Lancove vasi so v svojih 
,.zlatih le t ih" gostovali v raznih 
krajih po Sloveniji in celo v Ju
goslaviji. Naj omenimo samo Ko
per, Celje, kjer so bili dvakrat , 
Beltinci, pa Zagreb (smotra folklo
re) in Ohrid. Njihovo ime je torej 
znano tudi drugod. Mar b o m o res 
l ahko d o v o l i l i , da bi pr i nas 
zamrlo? 

M. Ozmec 

Pripravil Franček Holc 

(nadaljevanje in konec) 

VAŠKI GRBI (nastali in uporab^eni nekako od 
leta 1700 do 1950, delno pa jih uporabijajo še sedaj). 

Vas Zagorci je imela vaški grb OBROČNICE (le
sene leskove obroče za vinske sode). 

Vas Oblaki je imela vaški grb BROD na potoku 
Krki, ker je pač ta potok o b deževjih cesto poplavil 
del vasi. 

Vas Senčak je imela za grb VELIKO ŽABO. 
Vas Savci si je izbrala za grb BRUS, s katerim so 

baje vsakemu v vasi , .obrusili" pamet. 
V Moravcih so bili dobri konjerejci, zato so si za 

grb izbrali KONJA. 
V vasi Kokolanjšak pa vaščani radi pijejo vino iz 

ročke, zato so si za grb izbrali lončeno ROČKO. 

LETINE — PO GOMILSKI KRONIKI: 

V 20 stoletju rekordne vinske letine: 1908, 1911, 
1917, 1957, 1958; slabe aU zelo slabe vinske letine: 
1902, 1903, 1910, 1929 (zimska pozeba), 1953 (spo
mladanska slana), 1952, 1962 (15. juUja 1962 huda 
toča) in 1963. 

PO DR. BASSERMANNOVI IN JORDANOVI 
KRONIKI IN BAMBERGERJEVI VINSKI KNJIGI 
P I S A N O : 

Odlične vinske letine: 1811 (zelo dobro in dosti vi
na), enako 1783, 1583,1499, 1472 itd. vse do leta 121 
po našem štetju. 

Zelo slabe vinske letine: 1754, 1617 (kisUca), 1564, 
1549 (kislica) in tako nazaj vse do leta 121. 

Leta 1540 je bila velika suša. Zemlja je popokala, 
5- aprila je bila vinska trta v cvetju, okrog 24. avgu
sta pa je že bila opravljena trgatev. Zaradi velike suše 
* je mnogo grozdja na trti posušilo. Ko je pozneje 
Pnšlo deževje, je grozdje namočilo, vinogradniki so 
ga sprešali in dobili vino še bo|jše kvalitete. Tega leta 
^ v oktobru dozorele že druge češnje, tudi jablane in 
"V̂ k̂e so znova cvetele, nastavile, vendar plodovi 
niso drugič dozoreli. Na njivah je bilo ponekod žito 
« aprila zrelo, saj je vročina začela pritiskati že v fe
bruarju. 

V kjtih 1525—39 so bile ugodne letine, vroča ^o-
*tja in dobra vina, izjema je bilo leto 1529 z mokrim 
I" mrzlim poletjem, žetev je bila pozna. To leto je bil 
"rski vdor, obleganje Dunaja, vino je bilo zanič in 

^ ga imenovali ,,turška kis ika", od takrat se je še 
^^fandanašnjih dni ohranilo reklo: ,,Gre za turško 

V letih 1519—21 je bilo mnogo dobrega vina, z ži-
'om so krmUi živino, ker ga nihče ni kupil. 

y letih 1482—1484 je bila ,»poplava vina", poso-
^ Je bila trikrat dražja od vina, za goldinar se je do-
^ tisoč litrov vina. Tudi leta 1472 je bilo mnogo 
"""fnega vina, ki so ga morali pred pitjem redčiti z ''Odo. 

Leta 1432 je bila huda zima, vroče poletje in do
ber pridelek vina. Kmetje so uničevali stare zaloge vi
na, ker jim je manjkalo posode za novo, boljše vino. 

Leta 1392 je nastopila zima z d o zgodaj. V sep
tembru je bilo že silovito mrdo , vse reke je že pokri
val debel led. Snega ni bilo mnogo, trgatev je bila 
zelo slaba, a še ta je ostala večinoma neposprav^ena. 
Mnogo živine je poginilo zaradi pomanjkanja krme. 

Leta 1328 je cvetelo drevje že v januarju, aprila pa 
vinska trta. Žetev je bila bogata in opravljena že v 
maju, s trgatvijo pa so končali v prvih dneg avgusta, 
pridelek je bil dober. D o leta 1333 so bile izvrstne le
tine, več kot četrtina grozdja in nad pok)vico sadja 
(jabolk) je ostalo zunaj, ker ljudje niso imeli posode 
in prostora. 

V letih 1306—1309 so bile vsako leto velike poze-
be. Leta 1304 je bila mila in topla zima. Drevje je 
ozelenelo že v februarju, ozimine so bile slabe, 2 3 . 
junija pa so že začeli s trgatvijo grozdja. 

Leta 1289 je sadno drevje že cvetelo ob božiču, 
dober pridelek sadja in žitaric, tudi vino je bilo do
bro. Leta 1166 je bila lakota in veliko izobilje vina. 
Ljudje so z vinom gasili apno. Na njivah niso prkie-
lali niti semena. Leta 1132 je bila vdika suša, cek> re
ki Drava in Mura sta bili suhi. 

Še podatek za leto 1000, ko je tudi bila velika su
ša, celo večje reke so usahnile, od gnijočih rib se je 
okužil zrak in ljudje so trumoma umirali zaradi šte
vilnih bolezni. 

GOSPODARJENJE, DELO, Ž I V U E N J E , ŠEGE 
IN OBIČAJI VAŠČANOV: 

— mejnik med žetvijo žitaric s srpom in žetvijo s 
koso je bilo leto 1940, začetek strojne žetve v leto 
1963, žetev s kombajnom pa leta 1976. 

— mejnik med vprežnim in strojnim oranjem njiv 
okrog leta 1957. 

— leta 1941 začetek škropljenja sadnega drevja v 
sadovnjakih, 

— leta 1964 začetek škropljenja z motornimi škro
pilnicami v vinogradih. 

— od leta 1975 začetek strojne kopi v vinogradih, 
začetek strojnega rigOlanja z buldožerji pa od leta 
1966 naprej. 

— od leta 1958 gradnja elektro omrežja v okolici 
Gomile. 

— leta 1970 začetek gradnje krmskih silosov za 
govejo živino. 

— od leta 1971 uporaba herbicklov na njivah in 
vinogradih. 

— začetek strojnega mletja sadja za sadjevec je bil 
leta 1943. 

— podiranje gozdnega drevja z motorno žago od 
leta 1965 dalje. 

— odprtje rednega avtobusnega prometa na progi 
iz Ptuja, preko Gomile v Gornjo Radgono leta 1%1. 

— akcija, da bi se zgradila nova 4-razredna šola 
na vrhu Gomile se je začela že leta 1930. 

— Turistično društvo na Gomili je bilo ustanov-
yeno leta 1946, lo leto je bil zgrajen tudi prvi 12 km 
visok leseni razgledni stolp na vrhu Gomile, tesarski 
vodja je bil Tomaž Bec iz Sakušaka; leta 1952 pa je 
bil zgrajen drugi, 18 m visok leseni razgledni stolp, 
načrt je izdelal ing. Jože Jelene iz Maribora, d d a pa 
je vodil tesarski vodja Alojz Meznarič iz Grabšincev. 

Ti podatki med drugim kažejo, kako razvoj tehni
ke in sodobnih tokov življenja prodira tudi v ta pa
sivni kraj sredi Slovenskih goric. • 

EMIGRANTA 
Ptujčanom segla do 

živega 
Težko je najti primemo besedo za stvarno oceno predstave 

Male drame, ki je gostovala v ponedeljek zvečer v ptujskem 
gledališču. Predstava je bila ena najboljših, kar smo jih videli v 
zadnjih letih. Igralca Lojze Rozman in Boris Juh sta presegla 
sama sebe, povrh pa Emigranta, delo poljskega dramatika 
Slawomira Mrožeka sodi v sam vrh svetovne dramatike. 

Delo je režiral Žarko Petan, odlična scena pa je bilo delo 
Nika Matula. Uprizoritev je bila nepozabni kulturni dogodek za 
Ptuj, saj je mojstrska igralska kreacija Rozmana in Juga 
gtedalcem vtisnUa pečat nečesa nepozabnega N. R 
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STRAN ČRNE KRONIKE 
v tednu od 17. do vključno 23. 

januarja 1977 so bile na območju 
ptujske občine štiri prometne ne
sreče. Ena oseba je pri tem izgubila 
življenje, materialna škoda pa 
znaša skupaj 16.300 dinarjev. 

N E P R A V I L N A RAZVRSTITEV 
V KRIŽIŠČU 

Na Rogaški cesti v Ptuju se je 
zgodila v torek, 18. januar ja ob 14. 
uri l až ja p r o m e t n a n e z g o d a . 
Voznik t o v o r n e g a a v t o m o b i l a 
Borislav Teofilovič je vozil vlačilec 
po R o g a š k i ces t i iz smer i 
železniškega p rehoda in v križišče 
zavijal v desno. Ker je vlačilec 
precej dolg je najprej zavil v levo in 
to s smerokazom tudi naznačil, 
tajcoj za tem je zavil na desno. Pri 
tem je od zadaj trčila vanj Anica 
Žlender z osebnim avtomobi lom. 
Materialna škoda znaša 1.000 di
narjev. 

KOLESAR P O D P R I K O L I C O 
T O V O R N J A K A 

V četrtek 20. januar ja ob 9,45 se 
je zgodila v naselju Budina huda 
prometna nesreča, v kateri je 
izgubil življenje Janez Holc iz 
Ptuja. 

Franc Golob iz Novega mesta je 
vozil tovorni avto iz smeri Ptuja 

proti Budini. V isti smeri je s kole
som vozil tudi Holc. Ko ga je začel 
šofer tovornjaka prehitevati je 
Holc zavijal v levo. Zadela ga je 
prikolica tovornjaka in ga zbila po 
cestišču. Holc je poškodbam pod
legel. 

S K O L E S O M T R C l L V 
TOVORNJAK 

V četrtek, 20. januar ja , ob 23. 
uri je 35-letni Franc Breznik iz 
Krčevine pri Vurberku vozil kolo iz 
smeri Ptuja proti Mar iboru . Na 
Ptujski cesti, pred odcepom za 
TAM, je iz neznanega razloga 
nenadoma zavil v levo in tako trčil 
v nasproti vozeči tovornjak s 
p r i k o l i c o , ki ga j e u p r a v l j a l 
avstrijski državljan. Breznik je 
zaradi hudih poškodb podlegel na 
kraju nesreče. 

S M R T P O D M I R U J O Č I M 
A V T O M O B I L O M 

V torek, 18. januar ja je Franc 
Milošič iz Ptuja, Potrčeva 38, 
popravljal osebni avatomobil . Z 
dvigalom je avto dvignil, nato pa se 
vlegel pod njega, da bi ga popravil . 
Med popravljanjem je avato zdrsnil 
z dvigala, padel na Milošiča in mu 
je poškodoval glavo. P o štirih dneh 
zdravljenja je v ptujski bolnišnici 
poškodbam podlegel. — O M 

Tri leta zapora za poskus uboja 
P r e d o k r o ž n i m s o d i š č e m v 

Mariboru je bil obsojen na tri leta 
strogega zapora Franc Cimerman, 
kletar iz Li tmerka pri Ormožu in 
sicer zaradi poskusa uboja . 

V maju lanskega leta sta se 
Cimerman in njegov sosed Ivan 
Prijol močno skregala. Vzrok za 
njun prepir je bil mejnik, za 
katerega sta se soseda prepirala že 
10 let. Prijol je namreč takrat 
mejnik prestavil na Cimermanovo 
zemljo. C imerman ga je večkrat 

opozoril naj zadevo uredi in mejnik 
postavi nazaj na pravo mesto. 
Kljub obl jubam Prijol tega ni 
storil. 8. maja lanskega leta pa je 
Cimerman vzel lovsko puško in s 
približno 27 metrov razdalje trikrat 
ustrelil proti Pri jolu, ki je takrat 
oral s t raktor jem. S takojšnjo 
zdravniško pomočjo so Prijola 
rešili iz objema smrti. Pri izreku 
kazni je sodišče upoštevalo to, da je 
Cimerman streljal v Prijola v 
stanju zmanjšane prištevnosti. 

Smrt 
Džemala Bijediča 

Smrt Džemala Bijediča nas 
je Jugoslovane zelo prizadela, 
saj smo izgubili velikega 
moža. 

Tovarišica nam je pripove
dovala o njegovem življenju in 
delu. Njegov spomin smo 
počastili z enominutnim 

molkom. V razredu je 
zavladala tišina, vsi smo bili 
žalostni 

21 . januarja 1977 se je naša 
domovina v Sarajevu zadnjič 
poslovila od njega. 

Marjana Ploj, OŠ, Vitomarci 

Za odmero štipendij 
v o b č m i Ptuj je pu prejšnjih 

merilih p re jemalo v šolskem letu 
1 9 7 5 / 7 6 š t ipend^e 1232 š t ipen
distov. P o uvedbi strožjih meril za 
odmero štipendfl pa j ih sedaj 
prejema le 8 1 0 , kar pomen i , d a j e 

prenehalo dobivat i štipendfle 
učencev in š tuden tov . Tq 
predvsem taki, ka ter im je 
dosedanjih merilih pr ipadala i 
š t ipendga od 5 0 0 d m mesečne 

Taborniki na zimovanju 
v sobo to , prvi dan poč i tn ic je odšlo 58 tabornikov Ladc( 

odreda, taborniške organizacqe na osnovni šoli Tone t a Žnidar iča 
dnevno zimovanje ob smučarski k o č i pod Uršljo goro. Stroške b( 
glavnem krili udeleženci sami. Skupaj s pionirji-taborniki pa & 
zimovaniu tudi smučarski učitelji , k i svoje majhne varovance i 
smučarskih veščin, tečaj j e zače tn i in nadaljevalni. 

NAŠ KLUB 
Od vsepovsod se slišijo kritike, 

da mladina nima svojih prostorov, 
kjer bi se zbirala, preživljala svoj 
prosti čas, se ukvarjala s svojimi 
hobi j i in se z a b a v a l a . D a pa 
p o s e d a m o p o g o s t i l n a h in si 
nabiramo izkušnje po beznicah 
nismo sami krivi!. 

Tudi za Ptuj sem slišala takšno 
kritiko. T o d a prostor , namenjen 
mladim je obstajal . Skoraj pol leta 
pa je bil v obnovi . Prenekateri 
dijak, učenec ali študent se je 

kratkočasi l" t ako , da je barval, 
čistil in nam pomagal obleči naš 
k l u b , da j e ves svež , p o l n 
mladostnih barv, sicer malce , , gor ' 
(manjka še oprema) zaživel v vsem 
svojem poslanstvu!. 

Bila sem ma lce n o v i n a r s k o 

radovedna in sem s svinčnikom v 
roki prisluškovala in zapisovala 
prve vtise mladih, ki so prišli v 
soboto (22. 1. 1977) na otvoritveni 
ples, v disco. Starejši so rekli, da 
jih lepi spomini vežejo na ta 
prostor in da so že dolgo čakali na 
takšno , , ta pravo ra jan je" . Vtisi so 
skoraj romantični , ko so slišali 
nabijanje bobnov in kitar, in polni 
neke stare pesmi ter novega ritma, 
ki jih je odvlekel na plesišče! Mlajši 
pa so privihrali s svojimi letečimi 
sanjami med muziko in srečni, da 
so v svojem svetu in čisto nič jih ni 
motilo. Prihajali so, pili coca-colo, 
reševali svoje , ,vel ike" probleme. 
Zaljubljeni vase in svoje vrstnike, 
polni nad in mladi , mladi kot je in 
mora biti naš klub. 

Iz ozadja: „Ti, a greš plesat? FOTO: Janko Leva 

Mladi, pridite! 
Čaka vas coca-cola po 5 din! 
Čaka vas vaša glasba, vaš ritem! 

Čaka vas presenečenje na koncu 
tega tedna — P R E D M E S T J E . 
Č a k a j o vas i g r a l c i , p l e sa l c i , 

ansambli. . . 
Na vas je , da se pogledate 

ogledalo in precenite ali ste ml 
ali pa s svojimi 19 leti spadat 
kam drugam!? 

Zvezdana Mla 

mladi dopisniki 
mladi dopisniki 
mladi dopisniki 
mladi dopisniki 

mladi dopisniki 

O B I S K v R A Z R E D U 

V četrtek nas je obiskala tovari
šica Sekirnikova, ki je že v pokoju . 
Njen mož je bil ravnatelj osnovne 
šole P o h o r s k e g a b a t a l j o n a v 
Oplotnici. Ona pa je najraje učila 
2. razred. Učila je tudi mojo 
mamico. Pripovedovala nam je , 
kako je bilo med vojno. Povedala 
nam je , da je na pokopališču 
p o k o p a n i h 17 p o z n a n i h in 3 
neznanih borcev. Nekatere so 
partizani t ako j pokopal i , ko so 
padli, nekatere so pa po vojni 
prekopali in jih odpeljali na po-
kopaUšče. Nekaj od teh grobov 
smo mi obiskali in prižgali svečke. 

Verica Zišt, 3 /a , 
OS Oplotnica 

M O J A N A J U U B Š A D O M A Č A 
Ž I V A L 

Moja najljubša domača žival je 
psiček Lesi. Imam ga zelo rada. 
Ko grem proti domu , že teče proti 
meni. Vsak dan se igrava. 

Nada Horva t , 3. r. OS, 
Vinko Jurončič , Vitomarci 

K O L I N E 

V soboto smo imeli koline. Oče 
je šel prosit mesarja. Prišla sta ob 
7. uri z jutraj . Jaz sem še spala. Ko 
sem se zbudila, je bila svinja že 
odrta. Zvečer je bilo veselo. N a 
mizi je bilo veliko dobro t . Prišlo je 
tudi veliko otrok in smo se igrali. 

Dragica Toš , novinarski 
krožek, OŠ , Vitomarci 

N I S M O P O Z A B I L I S V O J I H 
P R I J A T E U I C 

Usmilila sem se ptic, zato sem 
jim naredila tri hišice. T o delo in 
opazovanje b o m sedaj opisala. 

Sneg je pobelil pokra j ino , ptice 
so žalostno žvrgolele. Odločila sem 
se, da j im naredim krmilnico. Brž 
sem poiskala deskice in naredila 
krmilnico, v njo pa sem nasula 
hrano. Iz dneva v dan je prihajalo 
vselej več ptičkov. Prihajali so 
vsake vrste ptički. Nekega dne pa 
sem opazila, da ni nobenega ptička 
v krmilnici. S s t rahom so ptički 
skakljali s amo po vejah. Naenkrat 
sem zagledala perje ptička na sne
gu. Vstran od perja so vodili sle
dovi. Tako j sem šla po sledovih, ki 
so vodili na hlev. Sla sem in pogle
dala noter . Zagledala sem mucka, 
kako se je mastil s pt ičkom. Hote
la sem ujeti mucka, toda ušel mi 
je. Mucku dva dni nisem dala hra
ne. Opazil je , da ni prav naredil, 
da je pojedel ptička. Ptički so spet 
prihajali v krmilnico. Tudi okrog 
šole imamo mnogo krmilnic, ki 
smo jih sami izdelali. 

Skrbimo, da so vselej napolnje
ne in da ptički niso nikoli lačni. 

V zahvalo nam ptički spomladi 
in v drugih letnih časih lepo prepe
vajo. S svojim žvrgolenjem se nam 
zahvaljujejo za vse žrtvovanje 
pozimi. 

Kristina Vindiš, 
5 / r . , OS Leskovec 

R A D B I P O S T A L M I L I C N I K 

Rad bi postal miličnik. Toda 
se ne bom šolal, se ne bom. n ( 
izuč i t i . V e n d a r so za šolii 
potrebni prostori . Za to potrebi 
mo novo šolo, telovadnico 
kabinete. S tem b o m o zadovol 
potrebe o t rok, ki b o d o imeli v( 
možnosti za izobraževanje, kot 
jih imeli do sedaj . 

R o m a n lljevec, 4 
OS Videm pri Pl 

NOVINARSKI KROŽEK j 
Sem č l a n i c a novinarske) 

krožka. N a naši šoli deluje pr 
leto. Učenci se zberemo vsak peti 
ob 7. uri z jutraj . Novinarski kr 
žek obiskuje 9 učencev. Kroi 
vodi tovarišica Anica Vršič. F 
tem krožku pišemo v razne časo; 
se. Sestavljamo dopise, včasih tu 
kaj nar išemo. Novinarski kroJi 
obiskujem zelo rada. 1 

Vida P u c k o , novinari 
krožek, 0 § Vitoma' 

O B I S K A L N A S J E D E D B 
IVIRAZ I 

Novo leto je kakor mejnik mt 
dvema pol jema. Cas, ko nas zap 
šča s taro, in na pragu stoji nov( 
mlado in lepo. Cas, ko se pozablji 
jo vsi stari grehi in napake in k 
mislimo samo na pr ihodnost , v m 
domišljiji lepo, brez vsakršK 
bolečin in nesreč, a v resnici veliki 
krat nesrečno in žalostno. 

Učenci naše šole smo se že 14 di 
pred to važno prelomnico vestno i 
marljivo pripravljali na svečan pf 
hod dedka Mraza . Razrede sffl 
lepo okrasili in se potrudil i , dat 
napravili praznovanje v njih & 
bolj pri jetno. 

Učence višje stopnje je ded« 
Mraz obiskal kar v učilnicah, otr( 
ke nižjih razredov pa v kinodvon 
ni, kjer so mu ti pripravili krat« 
kulturni p rogram. Kamion, pd 
daril, se je ustavil pred šolo. Ded« 
Mraz nam je povedal , da jih je vs 
leto pr idno pripravljal pri podjetj 
IZBIRA v Ptuju . 

O b tej priložnosti izrekam vstf 
članom kolektiva IZBIRA naslf 
nje besede: 

, ,Presrečni smo , da ste se tu' 
letos s p o m n i l i n a n a s in n* 
razveselili s paketi . Ne najdct 
besed, s katerimi bi se zahvalil* 
Upamo, da smo s kra tkim kultiH 
nim p rog ramom, pripravljenim ^ 
vas, vsaj malo poplačali vaJ 
pozornost . Hkrat i pa se zavedaif' 
da se za vse, kar ste dobrega stoP 
za nas, nikoli ne b o m o moi 
oddolžiti. Se posebno pa si" 
veseb, da niste pozabili na tiste,' 
jim življenje ni z rožami postlafl' 
Vse do tistega lepega t renutka, ^ 
ste mednje razdelili 20 praktičflj 
bogatih daril , niti misliti niso upa{ 
da bi dedek Mraz obiskal tudi riji 
Srečni smo , da imamo tako velik' 
dušnega pokrovitelja. 

V imenu vseh učencev naše Š̂  
se vam zahvaljujem za poklonje" 
darila in vam želim veliko sreče f 
delovnih dosežkov v novem l*"̂  
1977." 

Biserka Selak, 8/' 
OS Videm pri Ptu) 

Komisija za medsebojna razmerja 
GiP GRADIŠ Ljubljana, 
TOZD »GRADNJE" PTUJ, 

o b j a v l j a 
naslednja prosta delovna mesta: 

I. PET KV ZIDARJEV 
II. DESET KV TESARJEV 

III. PET PU TESARJEV 
IV. VEČJE ŠTEVILO NK DELAVCEV 

POGOJ: 
I. in I I . — poklicna šola; 
III. tečaj za PU tesarje in 2 leti delovnih izkušenj; 
IV. nepopolna osemletka. 

Prijave pošljite v 15 dneh po objavi na gornji naslov. 

Za izgradnjo Splošne bolnišnice dr. Jožeta Po t rča v Ptuju so 
darovali: 

STANKO S E N C A R , odvetn ik iz Ptuja (zadeva Gojkovič) 200 
din; 

T U R I S T I Č N O D R U Š T V O PTUJ , namesto venca na grob 
dolgoletnega sodelavca Karla Per tekla 300 din; 

J O Ž E F A PINOZA, Ptu j , namesto venca na grob pok. Karla 
Pertekla 300 din. 

Darovalcem iskrena hvala! 

ZAKAJ NI PRIŠEL VEČ NAZAJ 
(v izgnanstvu) 

Pozno, ko poslednji sij je sonce dalo. 
mati mu spregovorila v mislih je v slovo, 
transport je krenil, z mislijo, ki srcu je zadalo rano, 
v črno, sajasto, neznano mu — zemljo. 

Pogled mu sam ušel je skozi majhno lino, 
zadal poslednjikrat na svoji zemlji bolečino, 
ki v prsih igalo ga je vso to pot, 
ko trpel, videl je slovenski rod. -

A zdaj, ko luna posijala skoz rešetke, 
za katerimi sedel je on, ki ljubil svojo domovino je tako, 
da bol ugasnila le takrat bo, 
ko bo mogoče on celo življenje dal zanjo, _ 
da slovenska zemlja se tujega jarma ubranila bo. 

In zdaj, ko je prišla svoboda, 
domov ni vrnil več se on, 
ostal je za porušenimi zidovi, 
ostal in v srcu mu ostala je njegova bol. 

Nikjer ga ni, da dom bi svoj popravil 
nikjer gani, da maščeval bi vse, 
kar on imel je rad, 
kar mu uničil je sovrag. 

A zdaj. ko trideset ie let uživamo to radost, 
ki s krvjo jo priboril je tudi on, 
nanj spomni se le malokdo, 
malokdo pa se; a ta še vedno le sprašuje se, zakaj, 
zakaj ni prišel več nazaj! 

Marija Pepelnak, 
7/a, OS Poljčane 

AGROTRANSPORT PTUJ 

Odbor za medsebojna razmerja 

O B J A V L J A 
prosto delovno mesto 

VODJA ADMINISTRACIJE V UPRAVI OZD 
Pogoji: 
— srednješolska izobrazba z najmanj triigtno prakso na podob

nem delovnem mestu; 
— poskusno delo tri mesece; 
— OD po sporazumu (cca 4 .800 din); 
— stanovanja ni na razpolago. 

Kandidati naj pošljejo pismene ponudbe z dokazili o izobrazbi 
in praksi v 10 dneh po razpisu. Vse informacije dobijo kandidati 
osebno v OZD. Zaželen je osebni razgovor. 

Z A H V A L A 

Ob bridki izgubi moje ljube žene , zlate mamice , sestre, 
t e te , svakinje in omice 

Julke Hentak 
rojene Svenšek 

se ponovno zahva^ujemo vsem, k i so j o p o ^ r e m i M na njeni zadrgi po t i , j i darovali cve^e in 
vence ter z n ami u s t m e n o in p i smeno sočustvovali v obliki globokega sožalja. Posebno zahvalo 
dr. Cirilu Korparju za njegov trud in dolgotrajno zdravljenje, sestram ZD P t u j , K r ^ e v n i 
skupnost i Ptuj , posebno negovalki tov. Emersičevi za s t rokovno nego bolnice. 

Idcrena hvala zas topniku Krajevne skupnost i Videm pr i Ptuju tov. Mart inu Sibilu za 
ganljive besede ob odpr t em grobu , pevcem, govornikom tov. A^^ustu Purgu in Lcgzetu 
Emerš i ču , k a k o r tudi č . g. župn iku za opravljen obred in v srce segajoče slovo. Iskrena hvala 
Komuna lnemu podjetju Ptuj in Elek trokovinarju Ptuj . 

Žalujoči vsi njeni. 
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Fotografija meseca 

Na natečaju za fotografijo meseca so v januarju s svojimi 
fotografijami sodelovali štirje člani Fotokino kluba DPD 
Svoboda Ptuj 

Nqveč točk in s tem prvo mesto je dosegel Franc Korpar s 
sliko PO SEJMU, ki jo objavljamo. 

Poleg rednih klubskih dejavnosti so v teku že tudi prve 
priprave na načrtovano klubsko razstavo v letošnjem letu. 

M. K. 

ZIMSKO 
PRVENSTVO 
VARAŽDiNA 

M L A D I N S K A R E P R E Z E N 
T A N C A ORMOZA—ELEKTRa 
K O N T A K T 1 6 : 1 1 ( 8 : 6 ) 

Mladinska reprezentanca Ormo
ža je odigrala drugo tekmo in dru
gič zmagala, tokrat nad ekipo 
Elektrokontakta iz Zlatar Bistrice. 
Strelci za Ormož : Krstič 8 , Zabav
nik 3 , Majcen 2 , Cvetko , Topličar 
in Hebar po enega. 

VELIKA N E D E L J A — 0 R M 0 2 
1 7 : 2 7 ( 7 : 1 1 ) 

Rokometaši Velike Nedelje, ki 
so v soboto dopoldne odigrali 
tekmo v Celju, so imeli zvečer še 
težko tekmo v Varaždinu z ekipo 
republiške lige Ormožem. V za
četku so bili boljši, potem pa so 
popustili in igralci Ormoža so za
služeno osvojili obe točki. DC 

ZIMSKO 
ROKOMETNO 

PREVNSTVO CELJE 

V E L I K A N E D E L J A — D R A V A 
(Ptuj) 2 2 : 1 0 ( 9 : 5 ) 

V soboto je bilo odigrano 2 . in 
3 . kolo tega prvenstva. Rokometa
ši Velike Nedelje so slavili dvojno 
zmago, prav t ako mladinska re
prezentanca Ormoža . Zaradi po
manjkanja prostora objavljamo le 
rezultate: 

V E L I K A N E D E L J A — K O V I 
N A R ( S t o r e ) 2 1 : 1 7 
( 1 1 : 7 ) . M L A D I N S K A R E 
P R E Z E N T A N C A O R M O 
Ž A — K O V I N A R (Maribor) 1 8 : 6 
( 9 : 2 ) . M L A D I N S K A R E P R E 
Z E N T A N C A O R M O Z A — F U Z l -
N A R (Ravne na Koroškem) 1 2 : 1 1 
( 5 : 7 ) . D C 

Z letne skupščine aerokluba Ptuj 
v petek popoldan so se na redni 

letni skupščini sestali člani in 
članice aerokluba P tu j . Pred začet
kom skupščine so z nagovorom in 
enominutnim molkom počastili 
spomin tragično preminulega pred
sednika ZIS Džemala Bijediča. 

Med gosti so bili predsednik, se
kretar in podpredsednik Zveze 

Alojz Gojčič poroča na občnem 
zboru. 

letalskih organizacij Slovenije, 
predstavniki družbenopolitičnih 
organizacij in skupščine občine 
Ptuj ter predstavniki sosednih 
acroklubov. Pozdravni telegram pa 
so člani dobili tudi iz pobratene 
občine Arandjelovac. 

Iz poročila predsednika uprav

nega odbora Alojza Gojčiča je bilo 
razvidno, da so kljub slabšim 
materialnim pogojem in opremi 
dobro delali, saj so program dela 
dosegli. Opozorili so na to , da 
zagotavljanje sredstev za delo 
letalskih organizacij v Sloveniji še 
ni sistemsko rešeno, kar so v ostalih 
naših republikah že storili. Kritično 
so ocenili delo aktiva komunistov v 
klubu, ki mora v prihodnje bolje 
delovali. 

Letalsko šolo v okviru katere 
deluje klub, sestavljajo motorna , 
jadralna, padalska in modelarska 
sekcija. Vse sekcije so svoje progra
me dela izpeljale z večjimi ali 
manjšimi tekmovalnimi dosežki, ki 
so odvisni tudi od Opreme, ki v 
večini primerov ne zadovoljuje m 
doseganje večjih uspehov. Več o 
delu posameznih sekcij ste lahko 
p reb ra l i v p re j šn j ih š t e v i l k a h 
našega časopisa. 

Svoje delo v prihodnje bodo 
člani kluba zasnovali, na • ečjem 
vključevanju mladih in i jihovi 
vzgoji, ker je delo kluba posi bnega 
pomena za splošni ljudski odpor , 
urejanju medsebojnih odnosov, 
pripravi in udeležbam na raznih 
tekmovanjih, prostovoljenm delu 
za zbiranje dodatnih denarnih sred
stev in noih investicijah, kot so 
obnova letališke zgradbe, nabava 
novih jadralnih letal, padal in 
ostale potrebne opreme. 

V r a z p r a v i , ki j e s ledi la 
p o r o č i l o m , s m o l a h k o s l i ša l i . 

kakšno je t renutno stanje v naših 
letalskih organizacijah, o sanacij
skem programu, ki je pripravljen 
za obnovo in dopolnitev opreme v 
SR Sloveniji, o uvozu letalske 
o p r e m e , t e ž a v a h pr i de lu 
posameznih sekcij kluba itd. 

V nadaljevanju so razrešili stari 
upravni in nadzorni odbor ter 
izvolili n o v a . Za p r e d s e d n i k a 
upravnega odbora so ponovno 
i/volili Alojza Gojčiča. 

O b koncu so podelili športne 
značke za dosežke v posameznih 
sekcijah. 

1. kotar 

Občnega zbora se je udeležil tudi 
Stane MENEGALiJA, predsednik 
letalske zveze Slovenije. 

Foto: R 

u s p m 

PTUJSKIH 
PiO 

že štirinajstič 
za Zlato lisico na Pohorju 

P r e d n e k a j d n e v i j e b i lo v 
Zagrebu 2 4 . odpr to prvenstvo 
mesta v namiznem tenisu za pionir
je. Slovenski pionirji in med njimi 
pionirke Namiznoteniškega kluba 
Petovia iz Ptuja, so dosegli nekaj 
odličnih uvrstitev. 

V e k i p n e m t e k m o v a n j u so 
pionirke Petovie zasedle tretje do 
četrto mesto skupaj z Vjesnikom iz 
Z a g r e b a . V č e t r t f i n a l u so 
premagale vrstnice Proletarja iz 
Coke s 5 : 4 in v poifinalu izgubile z 
Borcem iz Travnika s 5 : 0 . 

Med mlajšimi pionirkami je 
Krsnikova delila tretje mesto z 
Vujadinovičevo iz Ivangrada. 

Džankičeva se je v kategoriji 
starejših pionirk morala zadovoljiti 
z delitvijo petega d o osmega mesta. 
Kl jub d o b r i igri j i ni u s p e l a 
uvrstitev med prve štiri, čeprav bi 
to po kvaliteti zaslužila. 

1. k. 

Letošnje tekmovanje za Zlato 
lisico, na katerem se bodo 1. in 2 . 
februarja v slalomu in veleslalomu 
pomerile najboljše smučarke sveta, 
je pred vrati. Tekmovanje za 
P o h o r s k i p o k a l in t o č k e v 
svetovnem pokalu so prizadevni 
mariborski organizatorji izpeljali 
vsako leto, kljub temu, da j im je 
včasih zagodlo pomanjkanje snega. 

Na to so lahko upravično ponosni. 
Med drugimi reprezentancami so se 
prijavile tudi Avstrija, Francija, 
ZRT Nemčija, Švica, Z D A in 
Italija. Cilj veleslaloma in slaloma 
bo pri spodnji postaji pohorske 
v z p e n j a č e , v b l iž in i hotela 
Habakuk, v takoimenovani zimski 
areni. Organizatorjem želim oobilo 
uspeha in dovolj snega! 1. k. 

Zanimivi boji 
Na tradicionalnem košarkarskem turnirju v športni dvorani Mladika 

so se za pokal pomerUe štiri ekipe. In sicer: Klub ptujskih š tudentov, 
SSC iz Ptuja, gimnazija Lju tomer in pr ipadniki JLA. 

Doseženi so bili naslednji rezul ta t i : 
Polfinale: 
1 . t e k m a K P Š - J L A 4 5 : 3 2 ( 2 9 : 1 2 ) , 2 . t ekma S Š C - g i m n . Lju tomer 

5 5 : 6 4 ( 2 8 : 2 6 ) . 
Finale: za 3 . mesto S S C - J L A 5 3 : 6 5 ( 2 9 : 4 2 ) , za 1 . mesto 

K P Š - g i m n . Ljutomer 6 5 : 6 0 ( 2 8 : 3 3 ) . 
PrvouvTŠčena ekipa KPS je prejela pokal v trajno last. Posebna 

komisga , k i so j o sestavljali trenerji vseh ekip j e proglasila za najboljšega 
igralca tu rn iga Braneta Dobrijeviča člana ekipe KPS. 

Najuspešnejši strelec turnirja pa je bil Vaupo t i č iz ekipe Lju tomera , 
dosegel j e 3 7 košev. 

Turnir je dobro organiziralo SŠD „Jože Lacko ' SCGU. D . Klajnšek 

Mil(i Prstec -
najboljši na krajših 

progah 
Na dovenski lestvici najboljših tekačev v atletiki sta tudi dva 

Ptujčana. T o sta Miki Prstec in Milan Žohar. Kljub dejstvu, da 
so slovenski tekači na kratkih progah slabši po rezultatih kot v 
prejšnjih sezonah, smo lahko zadovoljni. Prstec je namreč na 
100 m drugi z rezultatom 10,9 sek., na 200 m in 400 m pa je z 
rezultatoma 21,5 sek. in 47,6 sek, zanesljivo najboljši. Žohar je 
na 400 m deseti s časom 50,5 sek. 

l . k . 

Ruše 
zmagovalec 

^ V športni dvorani MLADIKA v 
Ptuju je bil prejšnjo nedeljo prvi 
področni košarkarski turni r za 
»Dravski pokal" . Medobč inska 
košarkarska zveza je enako k o t 
doslej organizirala tekmovanje po 
turnirskem sistemu. Nastopajo 
ekipe, ki ne tekmujejo v višjem 
tekmovalnem razredu. Zaenkra t 
je tekmovanje organizirano za 
člane in mladince, kasneje pa 
bodo nastopile tudi članice in 
mladinke. 

Na turnirju smo videli štiri ekipe, 
kj pa po igri sodeč niso navdušile in 
niso prikazale svoje dejanske vred
nosti, saj se jim pozna premor od 
jesenskega prvenstva. Zlasti so 
razočarali domačini, ki so bih ne-
borbeni predvsem pa neresni in 
brez volje. 

D R A V A : R U Š E 7 2 : 8 8 ( 3 4 : 3 6 ) 

Domačini so v prvem delu bili 
enakovredni v nadaljevanju pa do
volili, da jih je slabši nasprotnik 
nadigral. 

K O N U S : D R A V O G R A D 9 6 : 1 0 2 
( 8 8 : 8 8 , 4 5 : 4 1 ) 

Izenačena igra in velika borbe
nost je ob koncu pr ipomogla , da 
sta ekipi morali igrati podaljšek, 
kjer so bili zlasti Dravograjčani 
»znajdljivejši. 

D R A V A : K O N U S 8 0 : 9 3 ( 2 8 : 6 1 ) 

V prvem delu je domač inom gro
zila prava katastrofa, igrali so brez 
^olje, brez sistema, v obrambi pa 
premalo agresivno. V nadaljevanju 
pa smo Dravaše videli kot preroje
ni- zaigrali so kot smo jih vajeni iz 
odličnih iger v jeseni, toda žal je 
Dilo za uspeh prepozno. 

D R A V 0 G R A D : R U S E 7 8 : 8 5 
( 4 2 : 3 2 ) 

y borbi za prvo mesto smo videli 
^okaj dopadljivo igro. Prvi polčas 

pripadal Dravograjčanom, v 
l^daljevanju pa so jih Rušani nad-
l̂ rah s taktično igro in borbenost-

Zmagovalec je prejel lep pokal , 
jrstni red je naslednji: Ruše, Dra-
ograd^ Konus in Drava. Za naj-

JJĴ Ĵ ega strelca je bil proglašen 
aT l ' nadarjeni tekmovalec Drave 
i;^jeksander Kilibarda, ki je dosegel 

košev. Tekme so odlično vodili 
rumen iz Domžal , Jureška iz 

1̂ ^̂ - Bistrice, Vari in Inkret iz Ma-
Hh^^^' ^""ganizacija tekmovanja je 

odlična, tekme si je ogledalo 
^ gledalcev. 

anc 

Predstavljamo vam Franca Tominška in Sandija Kleindiensta 
Zmagovalca republiškega pnrenstva v streljanju s standardnim zračnim orožjem 

Na sedmem republ iškem prven
stvu s s tandardnim zračnim 
orožjem, ki je bi lo v Ptuju v 
špor tn i dvorani Mladika, so strelci 
SD Jože Lacko osvojili tri prva 
mesta. F r a n c Tominšek med člani 
s s tandardno z r a č n o piš tolo , Sandi 
Kleindienst med mladinci s 
s t andardno z r a č n o p u š k o in 
mladinke v ekipni konkurenc i s 
puško . 

F ranc Tominšek j e prvič pos ta l 
republiški zmagovalec. Po k o n č a 
nem tekmovanju nam je povedal 
naslednje: 

,J»fad rezul ta tom 3 7 6 krogov 
sem presenečen, ker je višji k o t 
sem p r i čakova l Moji neposredni 
tekmeci so malo slabše streljali, 
za to se je pr i ložnost ponudi la in 
izkoristil sem j o . Moj rezul ta t 
pomeni že d o l o č e n o kval i te to tudi 
v državnem meri lu, ke r b i npr . s 
tem rezu l ta tom lani l ahko osvojili 
č e t r t o mes to n a državnem 
prvenstvu. Krog več pa j e že b i lo 
dovolj za tretje mes to . N o r m o za 
nas top na državnem prvenstvu, ki 
b o ob k o n c u meseca v Zadru , sem 
presegel za enajst k rogov ." 

- Kakšne so vaše možnos t i v 
Zadru? 

„Ne bi želel predvidevati , ke r se 
l ahko zgodi, da takšnega rezul ta ta 
tam ne b o m dosegel. N a večjih 
tekmovanjih so pogoji z o p e t 
drugačni , večja kvali teta in 
korikurenca pa l ahko pomeni tud i 
večjo t r e m o . ' 

- Kater i so bHi vaši neposredni 
tekmeci na tem prvens tvu; 

„ T o so zelo znani in kvali tetni 
s t re lc i Na prvo mes to b i postavil 
Teržana od O l i m p j e , za tem 
Verbič in Gaber, žal pa nista 
sodelovala starejši in mlajši 

Pe temel in takra t bi se l ahko 
primeri lo, d a ne bi bil prvL" 

- Kdaj ste se pričeli akt ivno 
udejstvovati v strelstvu? 

,,Bilo je to le ta 1 9 6 9 , k o so se 
pričela i z b o m a tekmovanja z 
vojaško piš tolo. Na „civi inem" 
področ ju pa se s strelstvom 
ukvarjam d o b r a tri leta^" 

- Kakšne so, p o vašem mnenju , 
možnos t i za večji razvoj strelskega 
špor ta v naši občin i? 

,JPtuj j e že precej časa znani 
strelski center posebno na 
občinskem nivoju. Po vseh 
dosedargih uspehih imamo v Ptuju 
dobre možnos t i , če b o mladi 
naraščaj šel po stopinjah, k i j i h je 
zastavila z a č e t a akcga, b o Ptuj 
svoje mes to v republiškem merilu 
l ahko še i z b o p a l . " 

- Katere odlike m o r a imet i 
dober strelec? 

„Dober strelec mora najprej 
imet i dovolj mot iva in volje. 
Vprašanje j e , kaj njega pri tegne k 
temu špor tu , ker je znano , da 
strelstvo ni atraktiven špor t in 
n ima dos t i gledalcev. T o pomen i , 
da mora strelec obču t i t i neko 
notranje zadovoSstvo, nekaj p o 
sebnega kar ga veze za ta šport . 

Vsem mladim, ki hoče jo postat i 
strelci, p r iporočam, naj d o b r o 
p r o u č g o svojo voljo. Ce ugoto
vijo, da j im b o strelstvo dalo nekaj 
zadovo^stva , lahko z vztrajnimi 
vajami dosežejo d o l o č e n o kvali
te to , dobre tekmovalne dosežke in 
dovo^ motiva, da se še naprej 
udejstvujejo v tem špor tu , " je ob 
koncu razgovora d q a l F ranc 
Tominšek. 

SANDI KLEINDIENST je 
Ljubl jančan, k i služi vojaSci rok v 
Ptuju in je v tem času član SD 

Jože Lacko . Naš razgovpr je pr iče l 
t a k o : 

„TekmovarMe b i ocenil k o t zelo 
uspešno, t ako po doseženih 
rezultat ih k o t po organizacijski 
platL Tekmovalni pogoji so bili 
dobr i , dvorana idealna, prav t ako 
toplota, preveč pa si nismo mogU 
privoščit i , ker je bilo p o t r e b n o 
dvorano čuvat i , ke r je nova ." 

V ka te rem k l u b u , oz. streldci 
družini si prej sodeloval? 

„Moj ma t i čn i k lub je Krim iz 
Ljubljane. Pri njem sodelujem že 
od njegove ustanovitve in tam sem 
dosegel tudi dobre rezul ta te . T o j e 
eden n a j b o p i h k lubov v Sloveniji 
in je večkratni državni zmagova
lec. Zal pa zaradi odhoda dveh 
mladincev na služenje vojaškega 
roka, le tos n ima ek ipe . " 

- Kakšne so tvoje možnos t i na 
državnem prvenstvu v Zadru? 

,>Iožnos t i obstojajo, vendar ne 
vem k a k o b o . Č e m i b o d o vojaške 
oblast i dovolile redne treninge, d o 
sedaj so mi t o vedno omogoči l i , in 
če dosežem rezul ta t k o t na tem 
prvenstvu, se nadejam uvrstitve 
med drugim in če t r t im m e s t o m . " 

- K a k o b i ocenil nas top ostalih 
strelcev v mladinski kategoriji iz 
ekipe S D Jože Lade o? 

„ T o je dokaj mlada ekipa, 
vendar s premalo izkušenj. Je 
dosti strelcev, ki veliko obetajo, 
vendar b o po t r ebno z njimi več 
strokovnega de la . " 

- Tvoji načr t i? 
,J^ajprej dobra uvrstitev na 

državnem prvenstvu in p o t e m 
napre j . " 

- iCi^ pr iporočaš mladim, k i j i h 
zanima strelstvo? 

„Sam sem pričel tako , da m e j e 
trener, po d o m a č e r e č e n o s ceste 

p o b r a l P o t e m sem s pr^atelj i 
nekaj časa postav^al t a rče . V 
strelstvu pa smo b ih č is t i s a m o u k i 
Z rednim treningom in veliko 
vo^e smo sčasoma postal i celo 
državni prvaki. Vsem mladim 
p r ipo ročam, da se včlanijo v 
strelske družine, ni važno v ka te re , 
ker j i h imate v Ptuju veliko, vadijo 

pa naj pod st rokovnim vods tvom. 
Vsi, k i imajo veselie in voljo ter 
b o d o r edno vadili, lahko uspe jo . " 

F r ancu Tominšku , Sand^u 
Kleindienstu in vsem strelcem 
želimo veliko tekmovalnih uspe
hov! 

Lkatai. 

Smučarski tečaj za naše 
otroke 

V ponedeljek se je na smučiščih 
Pohorja pričel šestdnevni smučar
ski tečaj za otroke iz ptujske obči
ne. Telesnokul turna skupnost Ptuj 
je tečaj pripravila v sodelovanju s 
smučarsko šolo Pohorje , ki deluje 
v okviru SK Branik iz Maribora . 
Odziv je zelo ugoden, saj se je 
prijavilo nad 2 6 0 ot rok, starejših 
od šest let in preko 5 0 cicibanov. 

V ceno, ki so jo starši poravnali 
ob prijavi svojih o t rok, so všteti 

stroški tečaja, prevoz z avtobusi, 
u p o r a b a v l ečn i c in m a l i c a . 
O r g a n i z i r a l i so t u d i l a s t n o 
z d r a v n i š k o s l u ž b o , za k a t e r o 
upamo, da ne bo imela dela. 

V dneh, ko imajo šolarji polletni 
oddih, je ta akcija zelo dobrodošla, 
saj bi se v nasprotnem primeru ve
liko manj otrok lahko udeležilo 
smučarskih tečajev. 

I. k. 

Šahovska simultanka v Ptuju 
Včeraj popo ldan j e v dvorani d o m a JLA mednarodn i mojster Janez 

Barle, ki soddu je na m e d n a r o d n e m šahovskem turnirju v Mar ibom, 
odiral s imul tanko z d o m a č m i i š a h i s t l Srečai^e s ta prq)ravila šahovsko 
drusftfo Izbira in d o m JLA. 

Janez Barle j e predstavnik novega vala slovenskih šahistov. Mojstrski 
nas lov je osvojil na Vidmarjcvcm memoria lu le ta 1 9 7 5 , in k o t zastopnik 
Jugoslavije na conskem turnirju zasedel č e t r t o mes to . 

l . k . 
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Pred 30-letnico mladinske 
proge Šamac-Sarajevo 

v letu 1977 praznujemo 304etnico 
izgradile mladinske proge Šamac—Sarajevo, 
eno izmed nj^veličastnejših delovnih zmag 
jugoslovanske mladine v prvih letih svobode. 
Ta delovni jubilej je zelo pomemben za 
mladino nekdanjega območja ptujskega 
okr^a, ki je prispevala časten delež pri 
izgradnji mladinske proge. Posebej je vredno 
omeniti, da se je z mladinske proge vrnilo 
veliko število novih članov SK.OJ in 
udarnikov. Brigade so se vračale večkrat 
udarne, tretjo in četrto ptujsko mladinsko 
delovno brigado pa je tovariš TITO odlikoval 
z redom dela s srebrnim vencem. 

Mladina ptujskega okr^a je s svojo delovno 
tradKijo nadaljevala tudi v naslednjih letih 
zveznih mladinskih delovnih akdj , zlasti leta 
1948 pri gradnji ceste „Bratstva in enotnost f ' 
Zagreb-Beograd. Da je mlada generacija 
ptujskega okraja dala časten delež pri gradili 
domovine dokazuje tudi sklep IV. kongresa 
slovenske mladine leta 1949 , ki je podelil 
kongresno zastavo mladini j^tujskega okr^a za 

n^bo^še uspehe pri organizaciji m l a d i n c i h 
delovnih brigad in za množično udeležbo 
mladine na zveznih mladinc ih delovnih 
akdgah. 

Glede na izredne u^)efae, ki jih je mladina 
nekdai^ega ptujskega okraja dosegla pri 
graditvi mladrn^e proge Šamac—Sar^evo bi 
bilo prav, da bi čimprej pričeh priprave na 
proslavo 30-letnice. Pripraviti bi bUo treba 
ZBOR PTUJSKIH MLADINSKIH DELOV
NIH BRIGAD in razstavo o delu in življenju 
na m l a d i n i progi Šamac—Sar^evo. Mnogi 
brigadirji izražajo željo, da bi po t r idese t i 
letj i obiskali kraje, kjer so gradili mladinsko 
progo od Samca d o Sar^eva. 

Vse pobude in predloge naj zbirata 
občinski konferenci ziSMS Ptuj in Ormož. 
Našemu ^asilu TEDNIK bi Vi2^ brigadirji 
pošiljali svoje prispevke o d d u in življenju na 
mladinski ddovni akciji Šamac-Sar^evo. Mi 
a n o gradili progo — proga je gradila nas, 
pišimo o tem v naš TEDNIK! 

Feliks Bagar 

Poceni do 
prometnih 
znakov 

Pa naj k kdo reče, da hrvaški ozi
roma srbohrvatski jezik ni jugo
slovanski jezik. Tega se zavedajo 
tudi v krajevni skupnosti Gorišni-
ca, kjer imajo več takšnih pro
metnih znakov. Nekateri modruje
jo tudi, da dvojczičnost ni po
trebna. Poudari t i pa velja, da so 
sedaj, ko gradijo HC SD II. v Go-
rišnici poceni prišli do prometnih 
znakov, saj jc vseeno, če so naoi-
sani kako drugače. Foto: R 

Besedilo: zk 

VEČ POZORNOSTI USMERJANJU 
KADROV IN ŠTIPENDIJSKI POLITIKI 

Kadrovske potrebe v ptujski 
občini so povečini nepokri te . Kljub 
kadrovskim štipendijam nekaterih 
delovnih organizacij razpisi za 
prosta delovna mesta v glavnem ne 
uspejo. Vse kaže, da je premajhna 
povezava med študenti, visokošol
skimi ustanovami in gospodar
s t v o m . N u j n a je t ud i večja 
p o v e z a v a med š t u d e n t i in 
krajevnimi skupnostmi . Dejstvo je , 
da š t u d e n t j e r a j e s ega jo p o 
soc ia ln ih š t i p e n d i j a h ko t po 
kadrovskih, saj tako niso vezani na 
poznejšo zaposlitev. Vprašanje, ki 
se samo postavlja pa je: Kani vse to 
vodi. Go tovo ne h krepitvi našega 
g o s p o d a r s t v a , t u d i ne k 
nadaljnjemu uspešnemu razvoju 
naše občine. Vse d o lanskega leta je 

ptujska občina spadala med tistih 
enajst v Sloveniji, ki j im pravimo 
— manj razvite. Lani smo torej 
prešli na stran srednje razvitih 
občin, kljub velikim finančnim te
žavam. Ce pa hočemo ta napredek 
upravičiti in navsezadnje tudi 
nadaljevati, m o r a m o slej ko prej 
storiti nekaj , kar bo privabljalo 
študente, ne samo, da bodo raje 
segali po kadrovskih štipendijah, 
ampak da bodo po končanem 
študiju prišli nazaj v domači kraj 
in se tudi zaposlili. Tako bo 
mogoče rešiti kadrovski problem, 
ki že leta in leta tare ptujsko 
občino. Seveda pa ne v celoti. 

To je nekaj uvodnih misli iz 
javne razprave o štipendiranju, ki 

je bila v Ptuju 14. januar ja 1977. O 
tem smo poročali že zadnjič. Danes 
n a v a j a m o še k r a t k o v s e b i n o 
razprave, ki je bila zelo živahna. 

Vprašanje mladih štipendistov in 
njihovo poznejše zaposlovanje 
izven naše občine je eden najbolj 
perečih problemov, kajti naš cilj je , 
da vsak študent po končanem 
študiju ostane v naši občini. Ce je 
občina pomagala njemu v času 
študija, je on pozneje dolžan to 
vrniti tako, da se sam vključi vanjo 
in tam ustvarja, dela, skratka 
p o m a g a k č im h i t r e j š e m u 
napredku. Treba pa se je tudi 
v p r a š a t i , z a k a j j e za m n o g e 
študente naše občine nezanimiva 
kadrovska štipendija, zakaj ni 

odziva na razpise o prostih delov
nih mestih. So pogoji dovolj realni, 
ali pa vse preveč ščitijo tiste, ki se 
bojijo mladih kadrov, ker bodo 
m o r d a t a k o izgubi l i svoj 
, ,s tolček". 

Vsekakor je problematika štipen
diranja in predvsem kadrovska 
problematika posledica neorganizi
ranega sodelovanja študentov z de
lovnimi organizacijami in ne naza
dnje s krajevnimi skupnosti , na 
drugi strani pa je daleč premajhno 
zanimanje delovnih organizacij za 
študente. Vse kaže, da je za večino 
delovnih organizacij zanimiv šele 
izšolan kader, res pa je tudi, da se 
nekatere trudijo z razpisi za štipen
diranje, vendar ne uspejo. 

—OM 

RAZPIS IX. FESTIVALA 
DOMAČE ZABAVNE GLASBI 

hesuval bo 27. in 28. avgusta 1977 v Ptuju. Pogoji za sodelovanje so: 

1. 
Na festivalu lahko sodelujejo domači zabavni ansambli iz SR Slovenije in 

zamejstva. 
2. 

Vsak ansambel nastopi na festivalu z dvema skladbama od katerih mora I; 
ena vokalna. 

3. 
Skladbe morajo biti izvirne in prvič javno predvajane. Besedila morajo bil 

slovenščini ali v narečjih. J 

Skladbe, izvedbe in besedila bodo ocenjevale posebne komisije, sestavljene 
glasbenih strokovnjakov, predstavnikov RTV Ljubljana, Radio-Tednika Pn 
javnih delavcev in občinstva. 

Strokovne komisije, ki jih imenuje upravni odbor festivala, bodo preizkusi 
kakovost in usposobljenost prijavljenih ansamblov glede instrumentalne izve<S 
skladbe, zlasti pa ustreznost in primernost besedila. Komisije bodo po potrt 
nudile ansamblom strokovno pomoč. 

5. 
Določeno število skladb bo posnela Kasetna produkcija RTV Ljubljana \ 

posebno festivalsko ploščo in kaseto. Le ansambli, ki bodo dosegli določen usp( 
bodo lahko širšo izbiro svojih skladb posneli za potrebe radijskega programa i 
potreb prodiikcije kaset in plošč RTV ljubljana. 

6. 
Na festivalu bodo podeljene naslednje nagrade: 
a) tri nagrade občinstva ^ 
b) tri nagrade strokovnih komisij ] 
c) nagrada avtorju za najboljše besedilo \ 
d) nagrada za najboljšo instrumentalno izvedbo \ 
e) nagrada najboljšemu debitantu za prvi nastop. 
Najvišje priznanje Ptujskega festivala domače zabavne glasbe ORFEJA; 

LIRO prejme po oceni strokovnih komisij vsestransko najboljši ansambel. 
Višino nagrad in način podelitve podrobneje določa poslovnik IX. Ptujska 

festivala DZG. 
7. 

Pogoj za sodelovanje na festivalu je tudi pristanek, da izvajalci odstopajoo 
mehaničnih pravic za posnetke plošč in kaset RTV Ljubljana. 

Avtorjem pripadajo vse pravice, ki jih določa zakon. 

8. i 
Ansambli morajo poslati prijave za sodelovanje do 28. februarja 197^ 

notni material z besedili pa do 31. marca 1977 na naslov prireditelja: Zavn 
RADIO—TEDNIK Ptuj, 6 2 2 5 0 - P t u j , Vošnjakova 5. 

Poznejših prijav ne bomo upoštevali. 

9. 
Avdicija bo obvezna za tiste ansamble, za katere organizator festivala men 

da je to potrebno. Avdicija bo v začetku maja 1977. Snemanje za ploščo in kaset 
bo časovno posebej določeno po opravljeni avdiciji. 

10. 
Z vsemi sodelujočimi ansambli bo prireditelj sklenil posebno p o g o d b o , ) 

ho natančneje določila medsebojne pravice in obveznosti. 
UO festival 

Dve zlati poroki 
Na magistratu v Ptuju sta v soboto pred matičarjem i 

pooblaščenim ddegatom ^ u p š č i n e občine Ptuj svečan 
obnovila SO-letnico skupnega življenja dva zlata para. 

Josip in Matilda MUŠIČ, kmetovalca i2 Levaiqcev š t 32 . Vsa 
od zakoncev b o kmalu dopohiil 731eto starosti V zakonu sos 
j ima rodili tr^e otroci, danes pa imata tudi 8 vnukov. | 

F o t o : LangeAol 

Franc in Amal^a PRIGl 
upokojenca iz Budine 1̂  
Franc ima danes 7 3 le' 
Amalija pa je leto mlajša ^ 
zakonu se jima je rodilo • 
otrok, k njunemu zlatem 
jubfleju pa j ima je čestital 
kar 19 vnukov in 
pravnukov. F o t o : Langeriid 

Pionirska gasilska desetina druga v državi 
Gasilsko društvo v Gorišnici 

je znano k o t e n o n ^ b d j 
aktivnih v naši občini, domala 
pa tudi, kot najbolj uspešno v 
občini in med nžgbdjšimi v 
Slovengi. Izurjene gasilske 
desetine so lani dosegale na 
raznih tekmovanjih odlične 
rezultate, najbolje pa so se 

tamkajšqi kinodvorani na 
svojem 49. letnem občnem 
zboru p r e ^ d a U rezultate 
lanskdetnega' dela je Milan 
Vrhove, komandant štaba 
sloven^cih gasflcev, podelil 
zadužena zvezna priznai^a — 
srebrne k o l i n e odlični pionir
ski desetini, hkrati pa jim je 
podelil še zlate tekmovalne 
značke republ ike gasilske 
zveze. 

Gasilsko društvo v Gorišnici 
je bHo ustanov^eno novembra 
1928, zato so se dogovorili, 
da bodo prihodnje le to 
svečano proslavyaU svojo 5 0 
obletnico ddovanja v priprav
ljalni odbor za pripravo 
praznoval^ so že Evolih 5 
ddovnih odborov. Danes šteje 
gasilsko društvo v Gorišnici 
7 4 članov. Od tega je 2 4 

)ionirjev in 10 članic, k i so se 
ani prav tako odhčno 

odrezale. 
V svojem sredi^eročnem 

planu so si gorišnidci gasild 
zastavili z d o odgovorne nalo
ge, od katerih je n^pomemb-
nejša gradnja novega gasi lne
ga doma, s katero b o d o 
pričeli še letos. Po predraču
nih b o vdjal okoU milijon 
dinarjev, sredstva pa bodo 
priskrbeli pretežno sami; 
delno od drugih kr^evnih 
dejavnikov, zaprosili pa b o d o 
tudi za kredit pri Zavaroval
n ic i Ob koncu srednjeroč
nega obdobja (1980 ) pa bodo 
nabavili še novo avtocistemo, 
ki bo predvidoma vezala 
5 0 0 . 0 0 0 dinarjev. 

Na osnovi sklepov upravne
ga odbora G D Gorišnica, so 
podelili zaslužnim članom 

priznanja in pohvale. Tako sta 
prejela Franc Žnidarič in 
Janez Fric plaketi gasilskih 
veteranov; srebrno plaketo 

Milan Vihovc je podelil nsnlidljši pionirski gasilski 
desetini zvezno priznanje — srebrne kolajne in zlate 
tekmovahie značke republiške gasildte zveze. F o t o : M. Ozmec 

društva je prejel Stanko 
Zupanič, poveljnik društva. 
Janez Tušek, Alojz Tušek in 
Franc Kolmančič pa so prejeli 
pismena priznanja. Društvo se 
je spomnilo tudi svogih 
jubilantov in jim pdcloiulo 
šopke z darili. 

-SM. 

Gorišnica 
odrezali pionirji, saj je njihova 
desetina dosega na zveznem 
tekmovalcu v A skupini, k i j e 
bflo oktdbra lani v Makardd, 
odl ično II. mesto in si s tem 
priborila zvezne srebrne kolaj
ne. 

K o so v soboto , 2 2 . 
januarja gorišniški gasdld v 

PRIZNANJE 
ŽELEZNIČARJU 

Predsednik republike, tov. 
Tito je odlikoval z redom 
zasluge za narod z srebrno 
zvezdo Jožeta Žalika, vlakov
nega odpravnika postaje Za
gorje do Savi. V imenu 
predsednika republike mu je v 
petek 21 . januaqa odlikovanje 
izročil Livijo Jakomin, pred
sednik republiškega komiteja 
za promet in zveze. 

Jože Žalik, rojen 19. 2 . 
1949 v Ocinju pri Murski 
Soboti je 3 . januaqa 1977, ob 
22. uri in 5 4 minut s 
prisebnostjo, velikim čutom 
za odgovornost in požrtvo
valnim ukrepanjem ustavil 
vlak pred navozom na 
zemeljski plaz pri postaji 
Zagorje in s tem preprečil 
katastrofo. 

Jože Žalik izhaja iz male 
krnečke družine, po končani 
OŠ se je odločil za železniško 
prometno transportno šo lo v 
Mariboru, ki j o je leta 1968 

končal z odličnim uspehom. 
Najprej je bil zaposlen kot 
sprevodnik, leta 1971 pa je 
končal šolo za vlakovnega 
odpravnika. Je poročen in 
ima 5 mesecev starega sina. 

osebna kronika 
rod i l i : SO: 

Dragica Crešnjcvcc, Cerovec 37 
— B o š t j a n a ; S lav ica M u n d a , 
Radomerščak 44 — Natašo; Jožeta 
Muhič, Drakovci 61 — deklico; 
limilija Leskovar, Videz 18 — Vil
ka; Katarina Kajnih, Gabernik 26 
— D a n i j e l a ; N a d a Z i v k o v i č , 
Kvcdrova 1 — Dejana; Ana Križa-
nič, Stojkova 6 — Romana; Silva 
Skuhala, Trgovišče 27 — Matejo; 
Marjeta Gabrovcc, Crtkova 13 — 
Dcivurina; Slavica Sakclšck, Zg. 
Pristava 46 — Natašo; Marija 
Kristovič, Zabovci 29 — deklico; 
Marta llcšič, Drbclinci 30 — dekli
co; Ida Smiljan, Golobova 6 — 
Alenko in Barbaro; Vera Fras, 
Novinci 54 — Milana; Alojzija 
Bonibck, Središče 122 — deklico; 
Ivanka Slokan, Žerovinci 28 — 
Andreja; Marija Rojht, Bralislavci 
47 — dečka. 

POROK K: 
Boris Pungračič, Gorišnica 90 in 

I rena Z o r k o , M o š k a n j c i 103; 

Franc Bombck, Gorenjski vrh 52 
in Ivanka Kolarič, Mala vas 26; 
Janez Janžckovič, Bukovci 49 in 
Elizabeta Roškar , Gorišnica 81 ; 
Stanislav Fridauer, Gruškovec 111 
in Silva Ljubeč, Nova vas pri 
Markovcih 54; Drago Viraj, Breg 
33 in Andrejka Berglcz, Breg 29; 
Jožef Hojnik, Hlaponci 15 in 
Ivanka Muršec, Biš 48; Stanislav 
Mlakar, Rcpišče 20 in Kristina 
Forsiiiarič, Markovci 56; Janez 
K o d r i č , B u k o v c i 3 in J o s i p a 
Stclkovič, Bukovci 3. 

IMRLI SO: 
Neža Petek, Prcrad 43, ro j . 

19<)6, umrla 17. j an . 1977; Franc 
I or.šiiiarič, Turniška 4, roj . 1906, 
umrl 18. jan . 1977; Marija Belec, 
Juršinci 34, roj . 1897, umrla 18. 
lan. 1977; Frančišek Anderlič, 
Mihovci 42, ro j . 1909, umrl 14. 
jan. 1977; Janez Holc, Mejna cesta 
7, roj . 1926, umrl 20. jan. 1977; 
I rane Milošič, Bukovci 6, roj . 
1952, umrl 22. jan. 1977. 

T E D N I K 
izdaja zavod za časopisno 
radijsko dejavnost RADIO-TÊ  
NIK 62250 Ptuj, Vošnjakova ^ 
poštni predal 99. Ureja urednî J 
odbor, glavni urednik MIHAE 
GOBEC, odgovorni uredm' 
FRANC FIDERŠEK. UredniJtv* 
in uprava Radio-Tednika telef"' 
(062) 77-079 in 77-226. Celolet" 
naročnina znaša 150 dinarjev, ^ 
tuj ino 250 dinarjev. Žiro rač"' 
SDK Ptuj 52400-601-1064J 
Tiska ČGP Mariborski tisk. ^ 
podlagi zakona o obdavčeva«# 
proizvodov in storitev v prorti*' 
spada TEDNIK med proizvode, ̂  
katere se ne plačuje temelj'' 
davek od prometa proizvodov. 

vreme 
d o nedelje, 6. februarja 1977. 

Prvi krajec b o v č e t r t e k , 27 . 
januarja ob 6 . 1 1 . 

Napoved : za če t r t ek , 27 . in v 
pe tek , 28 . januarja b o spremen
ljivo; dež in sneg. V nedel jo, 30. 
januarja b o nastopi lo lepo 
vreme, ki b o drža lo d o če t r t ka , 
3. februarja. N a t o sledi poslabša
nje vremena s snegom, ki b o 
verjetno precej izda ten . Snežilo 
b o verjetno še od 6. d o 8 . 
februarja. Ostrejšega mraza ne 
b a 

Alojz Cestnik 



Skupščina občine 
Ptuj 

PREDLOG RESOLUCIJE 
G POLITIKI URESNIČEVANJA DRUŽBENEGA PLANA OBČINE PTUJ ZA OBDOBJE 197&1980 V LETU 1977 

Ptuj, januar 1977 

z resoluc^o o politiki uresničevanja družbenega plana 
občine Ptuj v letu 1977 , v skladu z novim s i s tem«n družbenega 
načrtovanja opredeljujemo, katere težiščne naloge je potrebno 
izvršiti v tem letu v okviru obveznosti, sprejetih z družbenim 
planom občine in republike, z dogovorom o temeljih družbenega 
plana občine in i^ladno z drugimi družbenimi dogovori in 
samoupravnimi sporazumi o temeljfli srednjeročnih planov. 

Predlog resolucije je vsebinsko razdeljen na dva dela: 
— prvi del opredeljuje politiko in usmeritev go^odarskega in 

družbenega razvoja občine v letu 1977, k i j o b o izvajala občinska 
skupščina in njeni organi /.a uresničitev predvidenega 
sredi^eročnega razvoja občine; 

— drugi del pa vsebuje, na podlagi razvojnih uaneritev iz 
prvega dela lesducije , konkretne naloge in aktivnosti, k i j i h b o 
potrebno uresničevati v letu 1977. 

Pri usklajevanju in dograjevanju planskih dokumentov so 
ostala nekatera področja, zaradi metodološko neizdelanega 
sistema samoupravnega družbenega planiranja na ravni občine , še 

neusklajena. V letu 1977 bo potrebno ustvariti pogoje za 
dosledno srečujoče planiranje in usklajevai^e odnosov med 
organizacijami združenega dela in samoupravnimi interesnimi 
skupnostmi in drugimi skupnostmi. 

Predlog resolucije upošteva predloge za spremembe in 
dopolnitve, ki so biLe podane v času javne razprave v mesecu 
novembru in decembru na osnutek resolucije. 

Vsi trge zbori o b č i n ^ e skupščine b o d o o predlogu 
razpravljali in sklepali o sprejetju na s g i dne 11. in 15. februarja 
1977, D o k o n č n o b o predlog oblikovan m ug la jen na podlagi 
statišč in pripomb delegacij, zborov občinske skupščine, 
samoupravnih interesnih skupnosti in krajevnih ^upnostL 

Zaradi tega naj teme^ne in splošne delegacije in njihove 
konference in organi samoupravnih interesnih skupnosti predlog 
obravnavajo in svoja stališča ter pripombe sporočijo oddelku za 
finance in planiranje Skupščine občine Ptuj d o 5. februarja 1977, 
da jih b o mogoče uskladiti in vkiyučiti v končni predlog 
lesolucije. 

I. DEL 
1. GLOBALNA OCENA IZVAJANJA CILJEV 
DRUŽBENEGA PLANA O B C I N E PTUJ V LETU 1976 

Ob oceni družbeno gospodarskih gibanj v letu 1976 v občini 
Ptuj Občinska skupščina ugotavlja, da se v resoluciji zastavljeni 
cilji niso v celoti uresničevali v skladu z zastavljeno politiko občine, 
na drugi strani pa so bili na nekaterih področjih doseženi ugodni 
rezultati. Pričakovati je, da bo družbeno gospodarski razvoj v letu 
1977 pogojen z značilnostmi razvoja v letu 1976, ki se kažejo zlasti 
v naslednjem: 

Dosežena je bila nadaljnja preobrazba družbeno gospodarskih 
odnosov, opredeljenih v ustavi, kar se odraža zlasti v doslednjem 
uveljavljanju ustavnih načel ter širokih razprav o osnutku zakona o 
združenem delu. Prepočasi se odvija proces združevanja dela in 
sredstev na osnovi dohodkovnih odnosov ter proces svobodne 
menjave dela. 

Prizadevanja za hitrejši gospodarski in družbeni razvoj niso 
dala pričakovanih rezultatov. Družbeni proizvod ne bo dosegel v 
resoluciji začrtane 8 % stopnje rasti ter bo po oceni le za 3—4 % 
višji kot v letu 1975. Tudi rast industrijske proizvodnje bo za okoli 
4 indeksne točke nižja od načrtovane. Vzporedno z doseženo nižjo 
gospodarsko rastjo je padla tudi družbena produktivnost dela kot 
globalni kazalec kvalitete in uspešnosti gospodarjenja; dosežena pa 
je bila nižja akumulativnost ter s tem tudi nižja reproduktivna 
sposobnost gospodarstva. 

Zaposlenost v družbenem sektorju gospodarstva je porasla za 
okoli 5 "lo \ gospodarstvu, kar je v skladu z predvidevanji v 
resoluciji, vendar je bila planirana stopnja rasti zaposlovanja 
prirejena višji gospodarski rasti od dosežene v letu 1976. Dosežena 
je bila hitrejša realna rast osebnih dohodkov od produktivnosti 
dela, kar kaže na odstopanje od politike, začrtane v resoluciji. 

Ugodni rezultati so bUi doseženi na področju zunanje trgovin
ske menjave, saj ocenjujemo, da se je vrednost izvoza povečala za 
okoli 40 °Io, vrednost uvoza pa je za okoli 8 '̂ 'o nižja kot v letu 
1975. 

Likvidnost gospodarstva se je v letu 1976 bistveno izboljSala, 
na kar so vplivali novi predpisi o poravnavi medsebojnih 
obveznosti v združenem delu ter obračunavanje celotnega dohodka 
po plačani realizaciji. 

Na področju cestne in komunalne infrastrukture so bile 
zgrajene nove zmogljivosti predvsem v manj razvitih območjih 
Haloz in Slovenskih goric, kar je predvsem v skladu s politiko, 
dogovorjeno za leto 1976. Stanovanjska gradnja v občini je 
potekala v skladu z dogovorjeno politiko, vzporedno pa se je 
izvajala tudi revitalizacija starega dela mesta. 

Naloge samoupravnih interesnih skupnosti s področja 
družbenih dejavnosti za leto 1976 niso bile v celoti uresničene. 
Tako stanje je povzročila zmanjšana stopnja gospodarske rasti, 
povečani stroški poslovanja družbenih služb in nove naloge, ki jih 
določajo sprejeti zakoni na področju socialne politike. _ 



Ocenjena rast družbeno gospodarskega razvoja v letu 1976, 
gledana v celoti, kaže, da v prvem letu izvajanja srednjeročnega 
družbenega plana ne bo dosežena dinamika rasti, začrtana v tem 
dokumentu. Zaostajanje gospodarske rasti se kaže predvsem v nižji 
rasti družbenega proizvoda, nižjem obsegu pro izvodnje , 
nazadovanju družbene produkt ivnost i ter zmanjševanju 
akumulativne in reproduktivne sposobnosti gospodarstva. Glede na 
tako stanje bodo morali v letu 1977 vsi nosilci razvoja v občini 
usmeriti svojo politiko in aktivnosti, da bi kar v največji meri 
zagotovili izvajanje družbenega plana občine do leta 1980. 

2. K L J U Č N E N A L O G E Z A I Z V A J A N J E D R U Ž B E N E G A 
P L A N A O B C I N E P T U J V L E T U 1977 

Na osnovi doseženega razvoja in stanja ter zastavljenih ciljev 
in nalog v srednjeročnem družbenem planu občine Ptuj za obdobje 
1976—1980 bo potrebno v letu 1977 uresničiti nekatere ključne cilje 
in naloge družbeno gospodarskega razvoja obč ine Ptuj . 
Uresničevanje zastavljenih temeljnih razvojnih usmeritev pomeni 
hkrati tudi uresničevanje širših družbeno sprejetih ciljev in nalog, 
opredeljenih v republiških in zveznih planskih dokumentih. 

Občinska skupščina se bo zavzemala, da bodo vsi nosilci 
razvoja v občini v letu 1977 uresničevali zlasti naslednje, v 
družbenem planu občine za obdobje 1976—1980 dogovorjene 
naloge: 

— razvijanje in krepitev ustavnega položaja delavca in 
delovnega človeka v združenem delu, s tem, da bo aktivnost v letu 
1977 usmerjena predvsem v uresničevanje zakona o združenem 
delu, ustave in stališč X . kongresa Z K J in V I I . kongresa Z K S ; 

— krepitev varnosti, družbene samozaščite in ljudske obrambe 
kot sestavnega dela družbeno gospodarskega razvoja; 

— doseganje hitrejšega gospodarskega in družbenega razvoja 
v pogojih stabilnejših gospodarskih gibanj in kvalitetnih 
dejavnikov razvoja, predvsem na področju povečanja deleža 
produktivnosti dela v družbenem proizvodu. Tak razvoj bo 
zahteval večja vlaganja v materialno osnovo združenega dela, večji 
delež strokovnega znanja in raziskovalnega dela ter skladnost 
gospodarske in družbene strukture v občini; 

— zaposlitev prebivalstva ter nenehnega izboljševanja 
izobrazbene strukture zaposlenih bo tudi v letu 1977 pomembna 
skupna družbena naloga. Glede na postopno vračanje občanov, 
začasno zaposlenih v tujini, bo potrebno ustrezno pospešiti 
odpiranje novih delovnih mest; 

— izboljšanje pogojev življenja in dela delovnih ljudi in 
občanov v smeri odpravljanja elementov socialnih razlik in krepit
ve socialne varnosti delovnih ljudi. Eden od pogojev za uresničeva
nje tega cilja je dosledno uveljavljanje načela delitve dohodka po 
delu; 

— nadaljnji pospešeni razvoj manj razvitih območij v občini. 
Zato bodo nadaljevane aktivnosti iz leta 1976, ki so bile izvajane 
predvsem na področju cestne in komunalne infrastrukture na manj 
razvitih območjih Haloz in Slovenskih goric; 

— programiranje prostorskega razvoja, kar bo omogočalo 
racionalno prostorsko organizacijo in načrtnejše usmerjanje 
osnovnih pogojev bivanja in dela občanov. 

3. M O Ž N I O K V I R I D R U Ž B E N O G O S P O D A R S K E G A 
R A Z V O J A V L E T U 1977 

Globalna ocena gospodarske rasti za leto 1977 temelji na 
tendencah gospodarskih gibanj ob koncu leta 1976 in prehodu v le-
tp 1977, na pričakovanih možnostih za povečanje proizvodnje v 
obstoječih in novih proizvodnih zmogljivostih, ob pričakovanju 
normalnih razmer na domačem in tujih trgih in pravočasno spreje
tih ukrepov ekonomske politike. Na osnovi tega ocenjujemo, da bo 
v letu 1977 dosežena takale rast: 

— družbeni proizvod celotnega gospodarstva se bo povečal za 
okoli 6 <̂ o, v tem rast družbenega sektorja za 6,3 Družbeni 
proizvod celotnega gospodarstva bo po ocenah znašal v letu 1977 
okoli 2.108 milijonov dinarjev, oz. 31 tisoč dinarjev na prebivalca; 

— industrijska proizvodnja bo rasla po stopnji 9 "̂ o, kmetij
ska proizvodnja pa po stopnji 3 "̂ o; 

— zaposlenost v družbenem sektorju bo porasla za 3 ^o, to je 
za 470 delovnih mest. Zaposlovanje prebivalstva bo še večje za no
ve zaposlitve na izpraznjenih delovnih mestih; 

— produktivnost dela bo porasla za okoli 3,2 <7o, v tem bo 

znašala udeležba produktivnosti dela v prirastu družbenega 
proizvoda 50 V industrijski proizvodnji bo produktivnost pora
sla za okoli 5 

- investicije v osnovna sredstva gospodarstva b o d o porasle za 
6 - 7 %; 

— izvoz blaga bo zaradi izredno visokega obsega v letu 1976 
manjši, uvoz blaga pa bo ostal na ravni leta 1976. 

Uresničevanje predvidenega razvoja v letu 1977 zahteva dosled
no izpolnjevanje dogovorjenih nalog v družbenem planu občine s 
posebnim poudarkom na: 

— krepitvi reproduktivne sposobnosti gospodarstva, s čemer 
bodo dani realni pogoji za pospešitev investicijske aktivnosti in od
piranje novih delovnih mest, spremembo gospodarske strukture in 
modernizacijo proizvodnje, kar bo omogočilo hitrejšo gospodarsko 
rast; 

— hitrejšem in učinkovitem prilagajanju gospodarstva zahte
vam tržišča in s tem prizadevanj za uvajanje novih proizvodov; 

— zagotovitvi skladnejših razmerij v delitvi dohodka in razpo
rejanju čistega dohodka, s čimer bo zagotovljena možnost hitrejše 
rasti sredstev za razširitev materialne osnove gospodarstva; 

— razvijanju malega gospodarstva. 
4. TEMELJNE NALOGE NA PODROCJU ZDRUŽEVANJA 
DELA IN SREDSTEV, RAZPOREJANJA DOHODKOV IN 
UVELJAVLJANJA KVALITETNIH DEJAVNIKOV RAZVOJA 
4.1. Razvoj samoupravnih družbenih odnosov 

S ciljem, da bi kar v največji meri zagotovili izvajanje družbe
nega plana občine do konca srednjeročnega obdobja morajo vsi 
nosilci razvoja v letu 1977 usmeriti svojo politiko in zastaviti aktiv
nosti, da zagotovijo nadaljnji razvoj samoupravnih družbenih od
nosov na podlagi ustave in zakona o združenem delu, kar zahteva 
zlasti: 

— praktično uveljavljanje družbenoekonomskih dohodkovnih 
odnosov v celotni družbeni reprodukciji in krepitev dohodkovnega 
položaja temeljnih organizacij združenega dela in delavca v njej; 

— intenziviranje procesov združevanja dela in sredstev na 
osnovi družbenoekonomskih osnov dohodkovnih odnosov zaradi 
uresničevanja skupnih proizvodnih in razvojnih programov in pri
dobivanja skupnega dohodka; 

— izpopolnjevanje družbenoekonomskih osnov procesa svo
bodne menjave dela v samoupravnih interesnih skupnostih na pod
ročju družbenih dejavnosti v skladu z določili zakona o združenem 
delu; 

— uresničevanje ustavnih določil in drugih družbenopolitičnih 
izhodišč s ciljem, da krajevne skupnosti zaživijo kot temeljne 
samoupravne skupnosti. 

Z določbami zakona o združenem delu bodo usklajeni predpisi 
ter samoupravni splošni akti skupščine občine in dejavnost organov 
skupščine občine, predvsem tisti, ki zadevajo upravljanje z družbe
nimi sredstvi, povezovanje osebnega dela v sistem samoupravnega 
združenega dela, dopolnjevanje samoupravnega sporazuma o 
razporejanju čistega dohodka in delitvi sredstev za osebne dohod
ke, družbeno varstvo samoupravnih pravic in družbene lastnine, 
pridobivanje dohodka v družbenih dejavnostih, združevanje sred
stev za zadovoljevanje splošnih družbenih potreb v upravnih orga
nih in strokovnih službah skupščine občine. 

Za nadaljnje uveljavljanje samoupravnih družbenoekonomskih 
odnosov na področju družbenih dejavnosti bodo samoupravne in
teresne skupnosti analizirale sistem delegatskih odnosov in njegovo 
učinkovitost, predvsem z vidika uveljavljanja neposrednih intere
sov združenega dela pri oblikovanju programov in cen ter pri dolo
čanju kakovosti storitev na osnovi svobodne menjave dela. Razvi
janje svoje vloge skupščinskih zborov in zastavljanje bistvenih 
vprašanj glede razvoja in politike družbenih dejavnosti bo ena 
izmed temeljnih nalog vseh samoupravnih interesnih skupnosti, ki 
se vključujejo v skupščinski sistem na ravni občine. 

4.2. Uveljavljanje kakovostnih dejavnikov razvoja 
Hitrejše in učinkovitejše uveljavljanje kakovostnih dejavnikov 

razvoja, ki so pogoj za hitrejšo in stabilno gospodarsko rast zahte
va od vseh nosilcev razvoja, da svoje aktivnosti usmerijo zlasti v 
zagotavljanje: 

— dopolnjevanje obstoječe materialne in moralne stimulacije za 
delo kar bo potrebno doseči z usklajevanjem in izpopolnjevanjem 
samoupravnih sporazumov o razporejanju dohodka in delitvi sred-
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stev za osebne dohodke v skladu z zakonom o združenem delu. 
Dosledno uveljavljanje načela nagrajevanja po rezultatih živega in 
minulega dela bo potrebno zagotoviti z internimi samoupravnimi 
akti, pri tem pa bo potrebno upoštevati tudi načela solidarnosti, 
predvsem z uporabo sredstev skupne porabe ter tako prispevati h 
kritju določenih socialnih in drugih potreb delavcev z najnižjimi 
osebnimi dohodki; 

— uveljavljanja že sprejetih načel kadrovske politike ter pospe
šitev reforme vzgojno-izobraževalnega sistema v skladu s potreba
mi v občini; 

— hitrejšega uveljavljanja razvojne in raziskovalne dejavnosti v 
združenem delu ter povezovanja le-te z znanstveno raziskovalnimi 
institucijami s ciljem, da bi omogočili čimvečjo uporabo razisko
valnih dosežkov v gospodarstvu in družbenih dejavnostih. Vzpo
redno z razvojno in raziskovalno dejavnostjo bo potrebno v večji 
meri razvijati inovacijsko in racionalizacijsko dejavnost ter v ta na
men zagotoviti primerne oblike stimulacije v skladu z določili 
družbenega dogovora o inovacijah; 

— nadaljno uvajanje avtomatske obdelave podatkov na pod
ročju gospodarstva in negospodarstva v okviru zasnovanih raču
nalniških in informacijskih sistemov; 

— uvajanja sodobnejše tehnologije dela, modernizacije delov
nih sredstev, optimalno izkoriščanje proizvodnih zmogljivosti ter 
prilagajanja proizvodnih programov zahtevam tržišča; 

— racionalnega gospodarjenja s sredstvi v gospodarstvu, vse
stranskega varčevanja, boljše tehnološko izkoriščanje surovin, 
reprodukcijskega materiala in energije ter usmeritve v večjo upora
bo odpadnih surovin; 

— uvajanja sodobnih metod dela, boljšega izkoriščanja delov
nega časa ter znanja zaposlenih, izboljšanja obstoječe kadrovske 
strukture ob uvajanju permanentnega izobraževanja ob delu; 

— racionalnejšega zaposlovanja na vseh področjih, zlasti pa 
preprečevanja prekomernega naraščanja zaposlovanja administra-
dvnih kadrov, ter izboljšanja delovne discipline v vseh delovnih 
sredinah; 

— temeljne organizacije združenega dela, ki bodo po 
zaključnem računu za leto 1976 izkazale izgubo, morajo takoj pri
četi z izdelavo učinkovitih sanacijskih programov. Izgubo je treba 
sanirati v skladu z zakonom o združenem delu ter v skladu s samo
upravnimi sporazumi o združitvah temeljnih organizacij združene
ga dela, delovnih organizacij in sestavljenih organizacij združenega 
dela. Izvršni svet bo imenoval posebno komisijo, ki bo sproti 
spremljala uresničevanje sanacijskih programov; 

— doslednega uveljavljanja dogovorjenih investicijskih kriteri
jev, opredeljenih v družbenem dogovoru o osnovah za kriterije in
vesticijske politike za razdobje 1976—1980. 

4.3. Krepitev materialne osnove temeljnih organizacij združenega 
dela 

Uresničevanje zastavljenih ciljev in nalog zahteva glede na 
neugodne rezultate poslovanja v letu 1976, krepitev materialne 
osnove temeljnih organizacij združenega dela v materialni proiz
vodnji. Zato morajo zagotoviti v letu 1977 hitrejšo rast sredstev za 
razširitev svoje materialne osnove od rasti dohodka in nekoliko po
časnejšo rast skupnih sredstev za zadovoljevanje osebnih, skupnih 
in splošnih potreb. 

Zato morajo delavci v temeljnih organizacijah združenega dela 
materialne proizvodnje in v drugih organizacijah in skupnostih 
zagotoviti, da bodo: 

— pri razporejanju dohodka, sredstva za osebne dohodke nara
ščala za 10 % počasneje od rasti doseženega dohodka, kar bodo uve
ljavili z ustreznimi samoupravnimi sporazumi, 

— pri razporejanju čistega dohodka na sredstva za razširitev 
materialne osnove združenega dela ter rezerve bodo upoštevali, da 
bodo iz več ustvarjenega dohodka na delavca in na uporabljena 
sredstva, relativno več izdvajali za razširitev materialne osnove. Pri 
razporejanju čistega dohodka pa bodo v skladu s samoupravnim 
sporazumom zagotavljali minimalno stopnjo akumulacije, 

— v samoupravnih sporazumih za leto 1977 vsebovana določila 
o zajamčenih osebnih dohodkih, v skladu z zakonom, 

— sredstva za ostale osebne prejemke (sindikalna lista) v odvis
nosti od rasti dohodka. 

Za realizacijo te politike morajo delavci v temeljnih organizaci

jah združenega dela tekoče ocenjevati in spremljali rezultate svojega 
dela in poslovanja v letu 1977 ter preverjati v okviru začasne delitve 
dohodka, ali se doseženi dohodek razporeja v skladu z dogovorjeni
mi razmerji v družbenih dogovorih in samoupravnih sporazumih. 

4. 4. Hitrejši razvoj gospodarstva 
Za uresničitev v družbenem planu občine zastavljene gospodar

ske rasti za obdobje do leta 1980 bo morala biti usmerjena politika 
hitrejšega razvoja gospodarstva v letu 1977 predvsem v 

— aktivnosti za dosledno uveljavljanje in razvijanje 
samoupravnih socialističnih proizvodnih in dohodkovnih odnosov s 
ciljem vzpostavitve proizvodnih odnosov v smislu določil zakona o 
združenem delu, 

— krepitev materialne osnove združenega dela, združevanje 
sredstev za skupna vlaganja, pritegnitev manjkajočih sredstev za 
realizacijo zastavljenih investicijskih programov iz območij zunaj 
občine ter samoupravno usmerjanje investicijskih sredstev na pod
ročja (objekte), ki so v družbenem planu občine opredeljena kot 
prednostna, to je področje kmetijstva, živilsko predelovalna indu
strija, barvna metalurgija, kovinsko predelovalna industrija, in pod
ročje malega gospodarstva, 

— temeljito preučevanje domačega in tujega tržišča ter prilaga
janje proizvodnje zahtevam in potrebam tržišča, 

— dosledno uvajanje elementov racionalizacije in vsesplošnega 
varčevanja, 

— boljše funkcionalno povezovanje proizvodnje, blagovne 
menjave in prometa ter s tem zmanjševanje vezave obratnih sredstev 
v zalogah in terjatvah. 

Zaradi nizke stopnje akumulativnosti gospodarstva v letu 1976 
bo obseg investicijske dejavnosti v letu 1977 močno odvisen od 
zunanjega priliva investicijskih sredstev. Zato bodo nadaljevane 
predvsem začete investicije v letu 1976, realizacija novih projektov 
pa bo v veliki meri odvisna od pritoka sredstev od zunaj. 

Na področju gospodarstva bo v letu 1977 realiziranih največ 
investicijskih vlaganj v industriji in to na področju barvne metalur
gije in živilske predelave, kar je v skladu z dogovorjenimi prednost
nimi razvojnimi nalogami v občini. Po predvidevanjih temeljnih 
organizacij združenega dela v občini bo industrija vložila v osnovna 
sredstva 52 "̂ o vseh gospodarskih investicij v občini. Sledi kmetijstvo 
s 13 ki ima z vidika primarne kmetijske proizvodnje prav tako 
prednost v gospodarskem razvoju. Temeljne organizacije združene
ga dela bodo za predvidene investicije lahko zagotovile okoli 40 "̂ o 
lastnih sredstev, ostala sredstva v višini 60 pa si bodo prizadevale 
pridobiti v obliki posojil iz bančnih sredstev lokalne banke, drugih 
bank in iz združenih sredstev. 

Glede na obstoječe možnosti in pogoje gospodarjenja se bodo 
posamezna gospodarska področja v letu 1977 razvijala z različno 
dinamiko. Po podatkih temeljnih organizacij združenega dela jc pri
čakovati, da bodo dosegla nadpoprečno stopnjo rasti v merilu 
občine: gostinstvo, obrt in industrija. 

4. 5. Razvoj družbenih dejavnosti 
Družbene dejavnosti se bodo v letu 1977 razvijale v skladu z 

možnostmi, katere bo zagotavljal gospodarski razvoj. Sredstva za 
zadovoljevanje skupnih potreb v občini bodo rasla v globalu 
počasneje od rasti doseženega dohodka. Združevanje sredstev za 
financiranje letnih programov samoupravnih interesnih skupnosti 
na področju družbenih dejavnosti bo v prvem polletju 1977 potekalo 
na podlagi meril in instrumentov, določenih z zakonom o začasnem 
financiranju teh dejavnosti. 

Od 1. julija 1977 bo potekalo združevanje sredstev za financira
nje programov družbenih dejavnosti na podlagi meril in instrumen
tov, dogovorjenih s samoupravnimi sporazumi o temeljih planov 
samoupravnih interesnih skupnosti, ki morajo biti sprejeti do 31. 
maja 1977. Pri opredelitvi obveznosti, bodo za drago polletje 1977 
upoštevana sredstva, združena v prvem polletju na osnovi zakona o 
začasnem financiranju, kakor tudi presežki in primanjkljaji iz reali
zacije sredstev po družbenem dogovoru o razporejanju dohodka v 
letu 1976. 

S solidarnostnim združevanjem sredstev si bodo delavci in 
občani znotraj vsakega področja družbenih dejavnosti s samouprav
nim sporazumom zagotovili enotno raven in dogovorjeni obseg 
nekaterih storitev, kar bodo s pomočjo kriterijev, meril in kazalcev 



natančno opredelili v samoupravnih sporazumih o temeljih planov 
samoupravnih interesnih skupnosti. 

Investicije na področju izobraževanja bodo izvajane tudi s sred
stvi samoprispevka občanov, ki je uveden s 1/1—1977 in v ta namen 
združenimi sredstvi temeljnih organizacij združenega dela iz skladov 
skupne porabe. 

Pri združevanju sredstev za širitev materialne osnove družbenih 
dejavnosti s samoprispevki in iz sredstev skupne porabe je treba 
upoštevati, da morajo biti s samoupravnimi sporazumi o temeljih 
planov samoupravnih interesnih skupnosti zagotovljena celotna 
sredstva za redno delovanje predvidenih novih zmogljivosti. Pri 
izvajanju razvojne politike na področju družbenih dejavnosti bodo 
samoupravne interesne skupnost i v letu 1977 upoštevale 
dogovorjena prednostna področja in naloge v okviru posameznega 
družbenega področja. 

5. P O L I T I K : A N A P O D R O C J U C E N 

Tekoča politika na področju cen bo usmerjena na zagotavljanje 
takšnih pogojev, da v letu 1977 rast cen in življenjskih stroškov ne 
bo bistveno višja kot v preteklem letu ter postopno odpravljanje 
nekaterih neskladij med cenami posameznih proizvodov in storitev. 

Predvidena rast cen bo med drugim zagotovljena z naslednjimi 
usmeritvami in ukrepi: 

— z dogovorom o izvajanju politike gen v letu 1977, ki ga bodo 
sklenili izvršni svet občin in izvršni svet SR Slovenije, s katerim bodo 
opredeljeni ukrepi in naloge na področju izvajanja politike cen; 

— z aktivnim sodelovanjem pri postopnem uveljavljanju 
takšnih cen na področjih materialne proizvodnje in storitev, kjer so 
oblikovane samoupravne interesne skupnosti, da pokrivajo vsaj 
stroške enostavne reprodukcije, ob istočasnem uvajanju elementov 
racionalizacije; 

— s posebno pozornim spremljanjem cen tistih proizvodov in 
storitev, ki z vidika potrošnje predstavljajo osnovni standard; 

— za zaščito standarda delovnih ljudi, predvsem za socialno 
šibkejše občane bo izdelan program ukrepov za zaščito standarda v 
primerih večje podražitve cen izdelkov in storitev, pomembnih za 
življenjski standard; 

— z ukrepi neposredne kontrole cen, če ekonomski ukrepi ne 
bodo dali ustreznih rezultatov. 

V okviru republike bo med družbeno političnimi skupnostmi 
sklenjen dogovor o proizvodih, za katere se bodo že v letu 1977 
oblikovale rezerve. 

6. SPLOŠNA PORABA 
Sredstva za splošno porabo v okviru občinskega proračuna se 

bodo v letu 1977 oblikovala v soodvisnosti od dogovarjanja o 
ostalih oblikah porabe. Nadaljevan bo proces ustavne preobrazbe 
splošne porabe s prenosom ustreznih nalog in virov sredstev na 
samoupravne interesne skupnosti. 

Izvršena bo prerazdelitev nekaterih virov sredstev med občino 
in republiko. Dosedanji sistem medobčinskega dogovarjanja o 
obsegu splošne porabe v občinah v SRS ter vzajemnem in 
solidarnostnem prelivanju sredstev med občinami je opuščen. 
Uveljavl jeno bo načelo samofinanciranja temeljnih 
družbenopolitičnih skupnosti skupaj z dopolnilnim financiranjem 
iz republiškega proračuna. 

Izdelane bodo osnove in merila za oblikovanje sredstev, 
potrebnih za funkcioniranje z ustavo in zakoni opredeljenih 
funkcij družbeno politične skupnosti. 

V letu 1977 bodo v okviru splošne porabe prvenstveno 
zagotovljena sredstva za dejavnost državnih organov in krajevnih 
skupnosti, dejavnost ljudske obrambe, dejavnost družbeno 
političnih organizacij, intervencije na področju kmetijstva, ki so 
zakonsko določene, investicije in vzdrževanje ljudske milice in 
stanovanj za miličnike, priznavalnine borcev NOB, kadrovske 
podpore in zdravstveno preventivo, pokritje obveznosti po najetih 
kreditih iz preteklih let, negospodarske investicije na področju dela 
državnih organov. 

Do 30. junija 1977 bo financirana v okviru splošne porabe 
dejavnost interesne skupnosti za varstvo pred požarom. S 1. 
julijem 1977 začne naloge v celoti financirati samoupravna 
interesna skupnost za varstvo pred požarom. 

V obdobju začasnega financiranja splošne porabe, do 30._ 

junija 1977 bodo zagotovljena sredstva za pokritje nalog 
komunalne dejavnosti kolektivne porabe. Do sprejema proračuna 
za leto 1977 bo odločeno o načinu financiranja teh potreb v 
prihodnje. 

Ostale naloge fakultativnega značaja bodo financirane iz 
splošne porabe le v okviru finančnih možnosti. 

Do 30. junija 1977 bo financiranje splošne porabe, zaradi 
celovite uskladitve osebne, skupne in splošne porabe, potekalo po 
začasnem finančnem načrtu v obsegu 50 porabe iz leta 1976, 
povečane največ za 10,8 *%. Konkreten razpored sredstev med 
posamezne porabnike v obdobju začasnega financiranja bo 
določen v trimesečnih načrtih. S proračunom, ki ga bo skupščina 
občine sprejela do 30. junija 1977 bo oblikovana splošna poraba 
občine za leto 1977 v obsegu, ki bo odraz splošne uskladitve 
osebne, skupne in splošne porabe v občini in ki bo vključeval tudi 
porabo iz obdobja začasnega financiranja. 

V okviru petletnega programa negospodarskih investicij se bo 
začelo v letu 1977 pospešeno reševati vprašanje ustreznih 
prostorskih pogojev za delo postaje milice, teritorialne obrambe in 
temeljnega sodišča v Ptuju. 

7. S T A N O V A N J S K A G R A D N J A , G O S P O D A R S K A 
INFRASTRUKTURA IN PROSTORSKI RAZVOJ 

V letu 1977 bo v skladu z družbenim planom občine za 
obdobje 1976—1980 nadaljevana politika pospešenega razvoja 
stanovanjske gradnje in komunalnih dejavnosti ter zagotovljeni 
pogoji za načrtno in racionalno porabo prostora. 

Razvojno politiko in naloge s področja stanovanjske in 
komunalne dejavnost i izvajajo občani in delovni ljudje, 
organizirani v samoupravnih interesnih skupnostih s teh področij 
in skupščina občine s svojimi organi. Za uspešno realizacijo nalog 
se skupnosti med seboj povezujejo in sproti koordinirajo delo. 

Za uspešno izvajanje strokovnih nalog bodo samoupravna 
stanovanjska skupnost, skupnost za komunalne dejavnosti, lokalna 
cestna skupnost in skupnost za požarno varnost oblikovale skupne 
strokovne službe. 

Na področju stanovanjske gradnje bodo aktivnosti usmerjene 
k ustvarjanju ugodnejš ih pogojev za hitrejšo realizacijo 
srednjeročnega programa stanovanjske gradnje, kar bo pogojeno s 
pravočasnimi arheološkimi raziskavami in sproščanjem gradbenih 
zemljišč. 

Za uspešnejše gospodarjenje s skladom stanovanjskih hiš bodo 
zastavljene aktivnosti za poživitev dela hišnih svetov in zborov 
stanovalcev pri krajevnih skupnostih. Se nadalje pa bo treba 
uveljaviti gospodarjnejše odnose na področju stanarin in najemnin. 

Na področju solidarnosti bo potekala še nadalje pospešena 
gradnja stanovanj ob hkratnem učinkovitejšem subvencioniranju 
stanarin in uveljavljanju diferenciranih stanarin. 

V letu 1977 bo v okviru realnih možnosti pričeto z deli na 
obnovi starih stanovanj, ki bodo usposobljena za normalno 
uporabo. 

Na področju komunalnih dejavnosti se kot prednostne 
dejavnosti še naprej obravnavajo gradnja vodovodnega in 
kanalizacijskega omrežja s čistilno napravo, gradnja cestnega 
omrežja in tiste komunalne dejavnosti, ki imajo bistven vpliv na 
varnost občanov in razvoj gospodarstva ter varstvo okolja. 

V letu 1977 b o d o aktivnosti potekale tudi v smeri 
samoupravne in organizacijske učvrstitve novo oblikovanih 
interesnih skupnosti, predvsem samoupravne interesne skupnosti 
za komunalne dejavnosti. 

Oblikovane bodo tudi osnove za financiranje komunalnih 
dejavnosti ter sprejeti ustrezni dogovori in sporazumi. 

Na področju urejanja prostora bodo aktivnosti usmerjene v 
razprave in oblikovanje politike do izrabe prostora na podlagi 
urbanističnega programa in načrtov, ki so v izdelavi in ki bodo 
dokončno izdelani v letu 1977. 

Na področju urejanja človekovega okolja bodo prizadevanja 
usmerjena v čiščenje okolja, varstvo voda in zraka ter urejanje 
parkovnih in rekreacijskih površin. 

8. KRAJEVNE SKUPNOSTI 
Na področju razvoja krajevnih skupnosti, kot temeljne 

samoupravne skupnosti delovnih ljudi in občanov, je potrebno 
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poudariti zastavljeno uresničevanje ustavne vloge krajevne 
skupnosti. To zlasti velja za nadaljnji razvoj samoupravljanja, 
dogovarjanja in sporazumevanja ter humanih socialističnih 
odnosov v krajevni skupnosti. Pri tem se bo potrebno zavzemati za 
učinkovitejše vključevanje krajevnih skupnosti v sistem družbenega 
planiranja in s tem oživitev ustavne koncepcije krajevne skupnosti, 
za krepitev in razvoj neposrednega povezovanja in sodelovanja 
med krajevnimi skupnostmi, s temeljnimi organizacijami 
združenega dela in samoupravnimi interesnimi skupnostmi 
gospodarskih in družbenih dejavnosti. Pri tem bo imelo 
pomembno vlogo tudi nudenje organizacijsko tehnične in 
strokovne pomoči družbeno politične skupnosti ob pripravah in pri 
izvajanju srednjeročnih planov krajevnih skupnosti. 

Krajevne skupnosti bodo morale skrbeti za podružbljanje 
splošnega ljudskega odpora, samozaščite in varnosti. 

Tudi v letu 1977 bo potrebno zagotoviti solidarnostno 
prelivanje sredstev med krajevnimi skupnostmi s ci ljem 
enakomernejšega razvoja krajevnih skupnosti in razreševanja 
specifičnih problemov, ki sočasno zadevajo več krajevnih 
skupnosti. 

II. DEL 

9. TEMELJNE RAZVOJNE NALOGE V LETU 1977 IN OPRE
DELITEV NJIHOVIH NOSILCEV 

V tem delu resolucije o izvajanju družbenega plana občine Ptuj 
v letu 1977 so opredeljene naloge in usmeritve iz družbenega plana 
občine in dogovora o temeljih družbenega plana in samoupravnih 
sporazumov o temeljih planov na področjih, kjer so bili sprejeti in 
so posebnega pomena za uresničevanje skupne razvojne politike. V 
skladu z zakonom o družbenem planiranju bodo vsi nosilci nalog v 
občini v svojih programih dela za leto 1977 naloge iz te resolucije 
še posebej konkretizirali in v zvezi s tem opredelili in sprejeli po
trebne ukrepe. 

9.1. Na področju gospodarstva 
Skupščina občine Ptuj bo preko izvršnega sveta in njegovih 

upravnih organov, temeljne organizacije združenega dela, sestav
ljene organizacije združenega dela in druge asociacije ter družbeno
politične organizacije bodo v skladu z družbenim planom občine 
Ptuj in dogovorom o temeljih družbenega plana občine Ptuj, 
izvajale naloge in aktivnosti v skladu z dogovorjenimi srednje
ročnimi usmeritvami z namenom, da se zagotovi dosledno izvaja
nje dogovorjenih nalog in ciljev v letu 1977. Pri tem bodo skrbele 
predvsem za: 

— družbenopolitične aktivnosti v izvajanju politike hitrejšega 
gospodarskega razvoja, katere bodo temeljile na doslednem uve
ljavljanju in razvijanju samoupravnih socialističnih družbenih 
odnosov na osnovi ustave in zakona o združenem delu; 

— preobHkovanje proizvodnih odnosov v skladu z določili usta
ve in zakonom o združenem delu, pri tem pa bodo nosilci nalog 
skrbeli za samoupravno, organizacijsko in strokovno poglabljanje 
začetih integracijskih odnosov v SOZD in drugih integracijskih 
oblik, ki so bile izvedene v preteklem razdobju in za nadaljnje 
povezovanje v ožjem in širšem jugoslovanskem prostoru; 

— izvajanje takšne samoupravno dogovorjene politike uprav-
Ijalcev banke, ki bo pospeševala združevanje sredstev ten\eljnih or
ganizacij združenega dela in zagotavljala donosnost vloženih 
sredstev; 

— čim večjo uveljavitev kakovostnih dejavnikov, to je, produk
tivnosti, ekonomičnosti, učinkovitosti gospodarskega razvoja, ki 
bodo omogočali v naslednjem obdobju dinamično in stabilno 
gospodarsko rast v občini; 

— vzpostavljanje dohodkovnih odnosov zlasti na področju 
kmetijstva in kmetijske predelave, med proizvajalci in porabniki 
aluminija, kovinske predelave, trgovine in gradbene operative. 

Izhajajoč iz tako opredeljenih splošnih nalog in aktivnosti bodo 
posamezni nosilci planiranja izvajali naslednje naloge: 

— na področju pospeševanja kmetijstva je potrebno skleniti 
samoupravni sporazum o ustanovitvi samoupravne skupnosti za 
pospeševanje kmetijstva v občini Ptuj in preko tega zagotoviti na
daljnje aktivnosti v zvezi z pospeševanjem razvoja kmetijstva; 

— večjo organiziranost potrošnikov in preko tega aktivno 
vključitev potrošnikov v problematiko oskrbe in cen ter reševanje 
vpraSanj, ki zadevajo s področja potrošnje, občane. V ta namen je 
pospeševati uveljavljanje in delovanje samoupravnega organizira
nja potrošnikov; 

— za boljše zagotavljanje oskrbe prebivalstva in gospodarstva 
bo izvedena novogradnja pekarne, širitev trgovske živilske mreže 
(in ureditev samopostrežne restavracije); 

— nadaljevanje z gradnjo turistične infrastrukture (dokončanje 
druge faze ,,ptujskih toplic" in modernizacija obstoječih gostin
skih obratov); 

— modernizacija in razširitev obstoječih proizvodnih in storit
venih zmogljivosti tistih, ki imajo za to tržne in tehnološke pogoje: 

— melioracije; 
— povečanje vinogradniških površin; 
— povečanje površin za proizvodnjo sladkorne pese; 
— obnovo zasebnih vinogradov; 
— gradnja tovarne krmil; 
— povečanje zmogljivosti v govedoreji, prašičereji in perutni-

narstvu; 
— rekonstrukcija in modernizacij?, zmogljivosti primarnega alu

minija; 
— modernizacija strojnega parka tekstilne industrije; 
— sprejet bo srednjeročni razvojni program malega gospodar

stva v občini. V ta namen bo aktivno vključena posebna komisija 
pri izvršnem svetu, ki se bo ukvarjala s problematiko malega go
spodarstva v občini in v ta namen pripravila odgovarjajoči družbe
ni dogovor; 

— glede na začeto gradnjo plinovodskega omrežja morajo po
rabniki plina pripraviti ustrezne sprejemne zmogljivosti. 

Medobčinski odbor gospodarske zbornice SR Slovenije je v pro
cesu nadaljnjega razvijanja samoupravnih odnosov pomemben de
javnik kot tudi teritorialna komponenta delovanja gospodarske 
zbornice Slovenije in kot najširša asociacija združenega dela 
podravskih občin. Glede na to, da je delovanje medobčinskega od
bora šele v začetni fazi, ga bo potrebno za njegov nadaljnji razvoj 
kadrovsko okrepiti, da bo lahko v bodoče opravljal naloge, ki jih 
od njega pričakuje združeno delo z območja občine Ptuj. 

Na področju politike cen bo občina sklenila dogovor o politiki 
cen v letu 1977 (republiški) v katerem bodo opredeljena osnovna 
načela politike cen. Temeljne organizacije združenega dela bodo 
pri opredelitvi svoje politike cen izhajale iz dejstva, da mora biti 
povečani dohodek v prvi vrsti rezultat povečanega obsega proiz
vodnje, večje produktivnosti, boljše organizacije dela ter večje 
ekonomičnosti in učinkovitosti poslovanja. Poslovne skupnosti, 
samoupravne interesne skupnosti in druge asociacije združenega 
dela bodo oblikovale cene proizvodov in storitev na osnovi uve
ljavljenih dohodkovnih odnosov v skladu z zakonom o združenem 
delu in o sistemu in družbeni kontroli cen. 
9.2. Na področju stanovanjske gradnje, gospodarske infrastrukture 
in prostorskega razvoja 

Temeljni nosilci nalog in aktivnosti, ki se bodo izvajale v skladu 
z dogovorom in srednjeročnim družbenim planom občine v letu 
1977, so občani v krajevnih skupnostih in delavci v organizacijah 
združenega dela povezani v interesni skupnosti in to: v samouprav
ni stanovanjski skupnosti, v novo organizirani samoupravni inte
resni skupnosti za komunalno dejavnost, lokalni skupnosti za ce
ste, samoupravna interesna skupnost za varstvo okolja, kmetijski 
zemljiški skupnosti, območni vodni skupnosti, območni skupnosti 
za PTT promet, regionalni skupnosti za ceste SVS, samoupravni 
interesni skupnosti preskrbovalnega območja Elektro Maribor in 
republiška skupnost za ceste in komunalno podjetje Ptuj. Ti nosilci 
bodo v skladu z dogovorjenimi usmeritvami, izvajali predvsem na
slednje naloge skupnega pomena: 

— v letu 1977 bo dokončno pripravljena novelacija URBANIS
TIČNEGA PROGRAMA, urbanističnega načrta mesta Ptuja, 
zazidalnih načrtov industrijskih, stanovanjskih predelov in naselij v 
občini, kar bo omogočilo načrtnejše in racionalnejše gospodarjenje 
s prostorom. V letu 1976 izdelana prometna študija o ureditvi pro
meta v mestu Ptuju bo uzakonjena z odlokom; 

— razvoj energetske infrastrukture bo v letu 1977 osredotočen 
predvsem na področje nadaljnje izgradnje ELEKTROENERGET
SKIH NAPRAV IN PLINOFIKACIJE. Razvoj energetskih naprav 



je zasnovan na širših potrebah ter je opredeljen z družbenim dogo
vorom republik iz leta 1974. V skladu s tem dogovorom bo v letu 
1977 pričela obratovati pretočna elektrarna kanalskega tipa SD 2 v 
Formi nu. 

Izboljšala 'se bo kakovost nizkonapetostne električne energije, 
kar bo doseženo z gradnjo več transformatorskih postaj v občini: 
Mali Okič, Placar, Mestni vrh, Hajdina IV, Hajdoše II, Njiverce 
II, Strnišče, Bukovci II, Jablovec, Polenšak, Kicar II, III, Grdina, 
Vareja, Hrastovec, Rabeljčja vas II, Brstje, Spuhlja IV; 

— na področju PTT PROMETA je po programu območne 
skupnosti za PTT promet predvidena povečava avtomatskih tele
fonskih central v: Ptuju za 1.000 številk, Cirkovcah za 100 številk, 
Podlehniku za 20 številk. Predvidena je izboljšava sistema zvez v: 
Ptuju, Cirkovcah, Gorišnici, Ptujski gori, Majšperku, Lovrencu in 
Podlehniku. Položen bo koaksialni kabel Maribor—Ptuj—Ormož. 
Urejene bodo RR zveze z Ljubljano. Predvidena je tudi nova grad
nja poštnega poslopja v Vidmu pri Ptuju; 

— uresničitev nalog na področju razvoja KOMUNALNE IN
FRASTRUKTURE bodo v letu 1977 možne le ob široki vzajemno
sti in soUdarnosti delovnih ljudi v združenem delu in krajevnih 
skupnostih ob ustrezni organiziranosti tega področja v skladu z 
republiškim zakonom o komunalnih dejavnostih posebnega 
družbenega dogovora in samoupravnih sporazumov sprejetih do 
konca leta 1976. V skladu s cilji in nalogami občinske politike se 
bodo naloge v tem področju pretežno izvajale v manj razvitih pre
delih občine; 

V letu 1977 bo prioritetna naloga realizacija neizpolnjenega 
programa iz leta 1976, t.j. dokončanje II. faze sekundarnega vodo
vodnega omrežja v Majšperku ter izgradnja razdelilnega voda 
Zakl. Prioriteto bodo imela tudi dela na izgradnji regionalnega vo
da Slovenske gorice na odseku Podvinci—Gabernik ter na Ptuj
skem polju na odseku Rogoznica—Formin. Pričeta bodo dela na 
izgradnji primarnega voda Pacinje—Dornava ter izgradnja sekun
darnih omrežij v Rogoznici in Selah. Do konca leta 1977 bosta 
dograjena levi in desni obrežni kolektor v Ptuju in čistilna naprava, 
kar pogojuje začetek obratovanja hidrocentrale SD 2; 

Izdelani bodo izvedbeni projekti za realizacijo nalog, ki so 
predvidene s srednjeročnim planom komunalne dejavnosti in pri
pravljeni bodo odgovarjajoči samoupravni sporazumi in dogovori 
za izvajanje skupnih nalog na področju gradnje komunalnih objek
tov. 

Organizacijsko bo potrebno učvrstiti samoupravno interesno 
skupnost za komunalne dejavnosti; 

— na področju razvoja lokalnega CESTNEGA OMREŽJA je 
lokalna cestna skupnost že v letu 1976 modernizirala 18 % cest iz 
programa za leto 1977. Tako bodo v letu 1977 modernizirane še 
lokalne ceste: GrajenSčak—Mestni vrh, Pacinje—Velovlak—Dorna
va, Cirkulane—Medribnik, Podlože—Sestrže in Juršinci—Gomila. 

Republiška skupnost za ceste je v okviru programa za leto 1977 
pričela že v letu 1976 z modernizacijo 1,6 km odseka regionalne ceste 
proti Majšperku. V letu 1977 bo pričela z modernizacijo cestišča 
Ptuj—Zihlava na odseku Podvinci—Pacinje in Ptuj—Senarska, na 
odseku Nova vas—Janežovci in Ptuj—Budina. Iz programa lokalne 
cestne skupnosti pa bo modernizirani odsek Videm—Leskovec. V 
letu 1977 bodo stekla tudi začetna dela na novogradnji mostu na re
gionalni cesti čez reko Dravo pri Borlu. 

Glede na uspešen vpis cestnega posojila bo program vzdrževa
nja in gradnje magistralnih in regionalnih cest v občini razširjen za 
11 mio dinarjev. S posebnim programom bo opredeljena poraba teh 
sredstev v letih 1977—1980 in konkretizirane aktivnosti za leto 1977; 

— na področju JAVNEGA PROMETA bodo prizadevanja v 
letu 1977 usmerjena predvsem v nadaljevanje gradnje avtobusnih 
postajališč in izvajanje prometne ureditve, v skladu s sprejetim pro
metnim načrtom za mesto Ptuj; 

— program družbene STANOVANJSKE GRADNJE predvide
va gradnjo 170 družbenih stanovanj v letu 1977, zlasti v mestu Ptuju 
in 90 zasebnih stanovanj. 

V skladu s splošnimi načeli stanovanjske politike bo potrebno v 
letu 1977 zagotoviti postopen prehod na stroškovne stanarine, da bi 
se tako zagotovi la sredstva za vzdrževanje obstoječega 
stanovanjskega sklada. Tako bo potrebno stanarine v letu 1977 
povečati za 30 "lo in razširiti osnove za uveljavljanje pravice do druž
bene pomoči v stanovanjskem gospodarstvu. 

Skupno z novo ustanovljeno kmunalno skupnostjo bo 
potrebno učinkoviteje reševati probleme urejanja nezazidanih stavb
nih zemljišč in racionalnejše zazidave mestnega prostora. Pristojni 
upravni organi bodo morali pospešiti reševanje lokacijske in 
gradbene dokumentacije za gradnjo stanovanjskih in drugih objek
tov. 

Preučiti bo potrebno možnost za pospeševanje stanovanjske 
gradnje in sovlaganja dohodkov občanov v družbeno stanovanjsko 
gradnjo. 

Skladno z družbeno akcijo za pospeševanje stanovanjske grad
nje bodo v letu 1977 potekale naloge še v smeri izboljšanja starega 
stanovanjskega fonda v Ptuju; 

— na področju UREJANJA ČLOVEKOVEGA OKOLJA 
bodo prizadevanja usmerjena v čiščenje okolja, varstvo voda in 
zraka ter urejanje parkovnih in rekreacijskih površin. Koncem leta 
1976 sta bili ustanovljeni skupnost za komunalne dejavnosti in 
samoupravna interesna skupnost za varstvo okolja, ki bosta v 
bodoče skupno s krajevnimi skupnostmi nosilca navedene akcije. 
Samoupravna interesna skupnost za varstvo okolja bo inventarizira-
la naše okolje ter ugotovila, kje je le-to tiajbolj ogroženo ter pripra
vila sanacijske programe. 

Obstoječe odlagališče za smeti na Birih je bilo preneseno na 
novo lokacijo, v letu 1977 pa bo potrebno zbrati manjkajoča sred
stva ter ga urediti v skladu s predpisi. Koncem leta 1977 bo 
aktivirano mestno pokopaHšče na novi lokaciji v Rogoznici; 

- KMETIJSKA ZEMLJIŠKA SKUPNOST bo skupaj s 
krajevnimi skupnostmi pripravila odlok o zaščitenih kmetijah v 
občini. Skupaj z območno vodno skupnostjo in sosednimi občinami 
bo sodelovala pri regulaciji Polskave in njenih pritokov, ki segajo na 
območje občine. V sodelovanju z Zavodom za urbanizem Maribor 
bo pripravila predlog kategorizacije kmetijskih zemljišč v okviru 
prostorskega plana občine. Pripravlja tudi ureditev evidence kmetij
skega zemljiškega sklada občine. 

9.3. Na področju družbenih dejavnosti 

Za uresijičitev razvojne politike družbenega plana občine in te 
resolucije na področjih družbenih dejavnosti, bodo v letu 1977 izva
jane tele naloge in aktivnosti: 

Vse skupščine samoupravnih interesnih skupnosti bodo ob upo
števanju zbranih pripomb in razprav o osnutkih samoupravnih spo
razumov o temeljih planov ter na podlagi prednostnih nalog in 
usmeritev iz družbenega plana razvoja občine Ptuj za obdobje 
1976—1980 izdelale najkasneje do začetka meseca maja 1977 pred
loge samoupravnih sporazumov o temeljih planov. 

Skupščine samoupravnih interesnih skupnosti bodo še pred 
sklenitvijo samoupravnih sporazumov o temeljih planov za srednje
ročno obdobje, ki bodo izdelani na podlagi enotne metodologije, 
izdelale vsaka za svoje področje posebno analizo in akcijski 
program ukrepov za racionalizacijo stroškov in povečanje učinkovi
tosti storitev. Poročale bodo o rezultatih svojega dela na način, ki 
bo omogočal delavcem v temeljnih organizacijah združenega dela in 
občanom v krajevnih skupnostih neposredno seznanjanje s temi 
poročili. 

Na osnovi rezultatov zaključnih računov za leto 1976 in samo
upravnih sporazumov o temeljih planov samoupravnih interesnih 
skupnosti ter proračuna občinske skupščine bo pripravljena v juniju 
1977 splošna bilanca sredstev, ki bo prikazala razmerja v razporeja
nju dohodka na osebno, splošno in skupno porabo in na sredstva za 
razširitev materialne osnove v letu 1977. 

Samoupravne interesne skupnosti bodo skupno z občinskimi 
planskimi službami izdelale strokovne osnove in zagotovile organi
zacijske pogoje za informacijski sistem, ki bo kot sestavni del celovi
tega družbeno-informacijskega sistema v občini omogočil tekoče 
spremljanje kakovostnih in količinskih dogajanj na področju 
družbenih dejavnosti. 

Samoupravne interesne skupnosti s področja družbenih dejav
nosti bodo sodelovale pri obUkovanju meril in kriterijev za izvajanje 
solidarnostnih skupnih in vzajemnih nalog ter bodo v svojih samo
upravnih sporazumih o temeljih plana zagotovile tak solidarnostni 
obseg sredstev, ki bo omogočal hitrejše odpravljanje najbolj perečih 
problemov razvoja. 

Pri opredeljevanju programa za leto 1977 bodo samoupravne 
interesne skupnosti izhajale iz dogovorjenih prednostnih usmeritev z 



upoštevanjem programa racionalizacije in varčevanja, katerega 
bodo izdelale na podlagi stroškovnih normativov in standardov, ki 
so predvideni za posamezno vrsto storitev. 

Za realizacijo programa gradnje šolskega prostora bodo 
potekale aktivnosti v temeljnih organizacijah združenega dela in pri 
izobraževalni skupnosti Slovenije za združevanje sredstev za zagoto
vitev potrebnih virov financiranja. V ta namen se bodo združevala 
tudi sredstva iz občinskega samoprispevka. Nosilec aktivnosti je 
izobraževalna skupnost. 

Zaradi racionalnega poslovanja bodo samoupravne interesne 
skupnosti ustanovile skupno strokovno službo za naloge, ki so 
skupnega pomena in proučile odgovarjajočo organizacijo 
združevanja posameznih strokovnih opravil. 

Samoupravne interesne skupnosti, vključene v občinsko 
skupnost socialnega varstva, bodo zagotavljale sredstva za 
izvajanje dogovorjenega programa občinske skupnosti socialnega 
varstva. 

V letu 1977 bodo posamezne samoupravne interesne skupnosti 
izvajale naslednje naloge: 

9.3.1. SKUPNOST OTROŠKEGA VARSTVA bo izvajala 
dejavnost otroškega varstva v okviru svojega programa za leto 
1977. Skupaj s krajevnimi skupnostmi bo zgradila otroški vrtec za 
naselji Hajdina in Turnišče, uredila varstvo otrok v Cirkovcah in 
Markovcih. Organizirala bo vzgojne dneve za predšolske otroke, ki 
niso zajeti v organizirano varstvo po minimalnem programu 80 ur. 
Prav tako bo organizirala varstvo pri varstvenih družinah. 
Organizirala bo letovanje šolskih otrok v Biogradu n /m. 

9.3.2. IZOBRAŽEVALNA SKUPNOST bo v letu 1977 
izvajala predvsem naslednje prednostne naloge: 

dosledno izvajala učne načrte, dodatni in dopolnilni pouk s 
ciljem zmanjšati osip na šolah ter posodabljala pouk z uvajanjem 
nove učne tehnologije ter urejala, širila in opremljala učne 
prostore. Za izpolnjenje šolskega prostora bodo v skladu s 
srednjeročnimi dokumenti pričete gradnje osnovne šole v 
Markovcih in srednješolskega centra v Ptuju. Poleg tega bo 
končana že začeta adaptacija osnovne šole na Ptujski gori, 
adaptirane pa bodo še šole Stoperce, Zavrč in Lovrenc. V skladu z 
možnostmi bo povečala število oddelkov podaljšanega bivanja za 
sedem oddelkov ter nadaljevala s prizadevanji za združitev 
osnovnih šol v občini. 

9.3.3. KULTURNA SKUPNOST bo v letu 1977 izvajala 
naloge po predvidenem programu na tistih prednostnih področjih, 
katerih se neposredno udeležuje najširši krog delovnih ljudi. V 
skladu s srednjeročnimi planskimi usmeritvami bo razvijala 
knjižnično dejavnost, zagotavljala varovanje zgodovinske in 
kulturne dediščine v skladu s posebnim programom. Dogovorno z 
republiško kulturno skupnostjo bo izvajala skupne naloge na 
področju gledališča, glasbene in likovne, razstavne in druge 
dejavnosti. Na predvidenih gradbenih lokacijah bo pospešeno 
izvajala arheološka raziskovanja. 

9.3.4. TELESNA KULTURNA SKUPNOST bo svoje 
aktivnosti usmerila v čim večje vključevanje občanov v množično 
telesno kulturo. Izvajala bo sistematično selekcijo prednostnih 
panog, skrbela za kakovostno delo in izobraževanje kadrov za 
telesno delo, poglabljala samoupravne odnose pri upravljanju 
telesnokulturnih objektov. V okviru dogovorjenega programa bo 
izvajala invest ic i jska dela pri vzdrževanju in gradnji 
telesnokulturnih objektov. 

9.3.5. SKUPNOST SOCIALNEGA VARSTVA bo opravljala 
svoje temeljne naloge v skladu s sprejetimi usmeritvami v 
srednjeročnih planskih dokumentih, to je družbeno varstvo in 
pomoč osebam, ki niso sposobne skrbeti zase, varstvo razvojno 
motenih otrok in mladoletnikov, varstvo otrok in družine, varstvo 
telesno in duševno prizadetih ter osebnostno in vedensko motenih 
odraslih. Dalje, usposabljanje in zaposlovanje telesno in duševno 
prizadetih otrok in odraslih ter vodilna skrb za socialno 
zadovoljenost občanov. 

9.3.6. Na področju ZDRAVSTVENEGA VARSTVA bosta 
regionalna in občinska zdravstvena skupnost zagotavljali 
zdravstveno varstvo delavcev in občanov z učinkovitejšim in, 

smotrnejšim organiziranjem zdravstvenega varstva v občini. Zato 
je potrebno nadaljevati z začetimi integracijskimi procesi in 
razvijati dispanzerski način dela zdravstvene dejavnosti ter posebej 
razvijati službo medicine dela. V okviru investicijske dejavnosti je 
potrebno nadaljevati z gradnjo bolnišnice in zdravstvenega doma v 
Ptuju. 

9.3.7. RAZISKOVALNA SKUPNOST bo svoje aktivnosti 
usmerila v razvijanje metod za posredovanje raziskovalnih 
dosežkov uporabnikov. Izdelala bo program predlogov in akcij za 
družbeno priznavanje in stimulacijo inventivnosti novatorstva in 
izumiteljstva ter program raziskovalnih nalog, pomembnih za 
družbeno gospodarski razvoj občine. 

9.3.8. REGIONALNA SKUPNOST ZA ZAPOSLOVANJE 
bo izvajala družbeno politične akcije v smeri zmanjšanja 
podaljšanega dela, zmanjšanja zaposlovanja upokojencev na mini
mum, zaposlovanja delavcev, ki se vračajo z začasnega dela v tuji
ni, izvajala strokovna opravila v zvezi s politiko štipendiranja ter 
usposabljala in zaposlovala invalidne osebe. 

9.3.9. Zaradi oblikovanja enotnejše politike SOCIALNEGA 
VARSTVA bo skupnost socialnega varstva skrbela za usklajevanje 
programov dejavnosti, ki jih izvajajo v to skupnost vključene 
samoupravne interesne skupnosti (skupnost socialnega skrbstva in 
skupnost otroškega varstva, stanovanjska skupnost, skupnost za 
zaposlovanje in skupnost pokojninskega in invalidskega zavarova
nja). Posebno pozornost bo posvetila politiki gradnje solidarnost
nih stanovanj in zagotavljanju denarne pomoči občanov, katerim 

•predstavlja ta pomoč edini vir premoženja. Ustanovila bo 
koordinacijske organe za področje varstva invalidov, varstva bor
cev NOB in vojaSih invalidov ter varstva starih. 

9.4. Na področju delovanja krajevnih skupnosti 
Sveti krajevnih skupnosti in družbenopolitične organizacije v 

krajevnih skupnostih bodo na svojem področju delovanja izvajali 
zlasti naslednje naloge: 

— ustanavljali bodo skupnosti krajevnih skupnosti ter 
pripravili odgovarjajoče družbene dogovore in samoupravne 
sporazume za povezovanje in zagotavljanje materialne osnove 
delovanja krajevnih skupnosti; 

— krepile in razvijale samoupravno organiziranost in delo 
krajevnih skupnosti v skladu z novo ustavo. V ta namen bodo 
krajevne skupnosti dopolnile in uskladile svoje samoupravne akte s 
skupščinskimi in drugimi dokumenti; 

— krepile in razvijale neposredno sodelovanje in povezovanje 
med temeljnimi organizacijami združenega dela, samoupravnimi 
interesnimi skupnostmi s področja gospodarstva in družbenih 
dejavnosti; 

— sprejele srednjeročne plane in letne programe dela 
krajevnih skupnosti; 

— sprejele programe dela in razvoja splošnega ljudskega 
odpora, civilne zaščite, teritorialne obrambe in družbene 
samozaščite ter sklenile ustrezne samoupravne sporazume " 
temeljnimi organizacijami združenega dela. 

Skupščina občine in samoupravne interesne skupnosti bodo v 
manj razvitih krajevnih skupnostih pospeševale aktivnosti za 
hitrejši, razvoj gospodarstva, prometne infrastrukture, komunalne 
opremljenosti in oskrbovalnih funkcij. 

Izvršni svet skupščine občine bo zagotovil odgovarjajočo 
povezavo in pomoč krajevnim skupnostim preko strokovnega 
organa. 
9.5. Ljudska obramba, varnost in družbena samozaščita 

Na področju l judske obrambe , varnosti in družbene 
samozaščite bo svet za ljudsko obrambo, varnost in družbeno 
samozaščito skupščine občine Ptuj v letu 1977 izvršil naslednje 
pomembne naloge: 

— zakon o ljudski obrambi v SR Sloveniji je določil vrsto 
nalog občini, krajevnim skupnostim, organizacijam združenega 
dela, samoupravnim interesnim skupnostim in drugim organom in 
organizacijam na področju lastnih in skupnih obrambnih priprav. 
Izvajanje določil tega zakona bo osnovna naloga v letu 1977 pri 
utrjevanju zamisli vseljudske obrambe; 

— v letu 1977 bo zlasti posvečena posebna pozornost 
kadrovski strukturi in usposobljenosti odborov za ljudsko 
obrambo in družbeno samozaščito v krajevnih skupnostih, 



organizacijah združenega dela in ostalih organizacijah za 
učinkovito izvajanje nalog na tem področju. Prav tako pa bodo 
navedene strukture morale posvetiti večjo skrb usposabljanju in 
opremljanju svojih enot, zlasti še enot civilne zaščite. Naloge na 
področju obrambnih priprav je treba vključevati v redni program 
dela vseh struktur; 

— tudi v letu 1977 bodo izvajane naloge, ki so predvidene po 
družbenem planu občine Ptuj za obdobje 1976—1980 na področju 
ljudske obrambe s tem, da bo dosežen enakomeren razvoj vseh 
komponent v vseh strukturah. 

Na področju družbene samozašči te b o d o prednostno 
nadaljevale naloge na usklajevanju, organiziranosti in dejavnostih 
družbenih organov v zvezi z določbami zakona o spremembah in 
dopolnitvah zakona o ljudski obrambi in zakona o notranjih 
zadevah. 

Na področju požarne varnosti bo v letu 1977 pričet in 
dokončan dom gasilcev v Ptuju, ostala dejavnost skupnosti pa bo 
usmerjena v izboljšanje obstoječe organiziranosti in opremljenosti 
gasilskih ekip. 

9.6. Samoupravni sporazumi in družbeni dogovori, ki bodo sprejeti 
v letu 1977 

Za realizacijo nalog, sprejetih v srednjeročnem družbenem 
planu občine in nalog iz te resolucije je treba sprejeti spremembo 
statuta občine ter sprejeti družbene dogovore in samoupravne 
sporazume o temeljih planov za področja, ki so posebnega 
družbenega pomena za uresničevanje skupne razvojne politike in 
sprejeti druge družbene dogovore in samoupravne sporazume in to: 

— spremembe in dopolnitve statuta občine, 
— družbeni dogovor o organizirani preskrbi prebivalstva 

občine Ptuj s kmetijskimi prehrambenimi proizvodi, 
— samoupravni sporazum o osnovah plana samoupravne 

interesne skupnosti preskrbovalnega območja Elektro Maribor za 
obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o pospeševanju kmet i j ske -
proizvodnje v občini Ptuj v obdobju 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih srednjeročnega plana 
razvoja kmetijske zemljiške skupnosti na območju občine Ptuj za 
obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o izdelavi katastra komunalnih 
naprav v občini Ptuj v obdobju 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o združevanju sredstev in obsegu 
dejavnosti izvajanja srednjeročnega plana razvoja lokalnih cest v 
občini Ptuj za leto 1977, 

— samoupravni sporazum o združevanju sredstev in obsegu 
dejavnosti izvajanja srednjeročnega plana razvoja vodovodnega 
omrežja v občini Ptuj za leto 1977, 

— samoupravni sporazum o združevanju sredstev za 
financiranje izgradnje doma gasilcev v Ptuju, 

— samoupravni sporazum o združevanju sredstev za 
sofinanciranje potreb delovnih ljudi in občanov v krajevnih 
skupnostih občine Ptuj, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana skupnosti otroškega 
varstva Ptuj za obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana izobraževalne skup
nosti Ptuj za obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana kulturne skupnosti 
občine Ptuj za obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana telesnokulturne 
skupnosti Ptuj za obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana občinske zdravstve
ne skupnosti Ptuj za obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana skupnosti socialne
ga skrbstva občine Ptuj za obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana zaposlovanja za 
občino Ptuj v obdobju 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o osnovah plana skupnosti pokoj
ninskega in invalidskega zavarovanja v SR Sloveniji za obdobje 
1976-1980, 

— samoupravni sporazum o osnovah plana samoupravne 
interesne skupnosti starostnega zavarovanja kmetov v SR Sloveniji 
za obdobje 1976—1980. 

Izvršni svet skupščine občine bo spremljal tudi sklepanje samo
upravnih sporazumov na področju gospodarskih organizacij in pod
ročij posebnega družbenega pomena, ki se sklepajo v občini, regiji 
in republiki in so pomembni za razvoj občine. 

Skupščina občine, oz. njegov izvršni svet bo spremljal oz. 
sklepal družbene dogovore in samoupravne sporazume tudi za dogo
vorjene aktivnosti s to resolucijo in resolucijo SR Slovenije in to: 

V letu 1977 se bo politika družbenega plana občine uresničevala 
z naslednjimi že sprejetimi samoupravnimi sporazumi in družbenimi 
dogovori: 

— dogovor o temeljih družbenega plana občine Ptuj za obdobje 
1976-1980 , 

— dogovor o pospeševanju skladnejšega regionalnega razvoja v 
SR Sloveniji v obdobju 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o osnovah plana samoupravne sta
novanjske skupnosti občine Ptuj v obdobju 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana razvoja lokalnih 
cest v občini Ptuj za obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o razvoju vodovodnega omrežja v 
občini Ptuj v obdobju 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana razvoja požarnega 
varstva in gasilstva v občini Ptuj za obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o zvišani kanalščini v obdobju 
1977—1984, 

— samoupravni sporazum o zagotovitvi sredstev za izvedbo 
srednjeročnega programa razvoja vodnega gospodarstva na območ
ju vodne skupnosti Drava za obdobje 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o združevanju sredstev za sofinanci
ranje gradnje srednješolskega centra v Ptuju in osnovne šole v Mar
kovcih v obdobju 1976—1980, 

— samoupravni sporazum o temeljih plana razvoja PTT 
prometa območne skupnosti za obdobje 1976—1980, 

— na področju komunalnih dejavnosti se bo poglobilo in razši
rilo samoupravljanje s sprejetim družbenim dogovorom o komunal
nih dejavnostih posebnega družbenega pomena in o načinu soodlo
čanja v Samoupravni interesni skupnosti za komunalne dejavnosti, 
ter s sprejemom samoupravnega sporazuma o ustanovitvi samo
upravne interesne skupnosti za komunalne dejavnosti za območje 
občine Ptuj. 
9. 7. Spremljanje in izvajanje nalog in ukrepov 

Za izvajanje dogovorjene razvojne politike v srednjeročnem 
družbenem planu in v dogovoru o temeljih družbenega plana občine 
za obdobje 1976—1980 kot tudi opredeljenih nalog in ukrepov s to 
resolucijo so odgovorni vsi dejavniki v občini t. j . temeljne organiza
cije združenega dela in njihove asociacije, krajevne skupnosti, 
samoupravne interesne skupnosti, družbeno politične organizacije 
in Izvršni svet Skupščine občine Ptuj. 

Izvršni svet skupščine občine bo spremljal izvajanje s to resolu
cijo dogovorjenih nalog in sproti obveščal občinsko skupščino o 
uresničevanju srednjeročnega družbenega plana občine ter o 
izpolnjevanju obveznosti iz dogovora o temeljih družbenega plana 
ter o ukrepih, kijih je sprejel v mejah svoje pristojnosti ter po potre
bi predlagal skupščini občine ustrezne ukrepe in splošne akte v 
obravnavo in sprejem. 

Izvršni svet bo predložil občinski skupščini do 30. junija 1977 
poročilo o uresničevanju srednjeročnega družbenega plana v letih 
1976—1977 ter prvo oceno možnosti za razvoj v letu 1978. Na pod
lagi stališč, ki jih bo zavzela občinska skupščina o tem poročilu, bo 
izvršni svet pripravil osnutek resolucije o politiki izvajanja družbe
nega plana v letu 1978 in ga skupaj s predlogom ukrepov predložil 
občinski skupščini do konca leta 1977. 

Služba za statistiko in služba družbenega knjigovodstva morata 
pravočasno zagotoviti ustrezne podatke za spremljanje izvrševanja 
nalog iz družbenega plana občine za obdobje 1976—1980 in te reso
lucije. 
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Mariborski tisk. 


